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Să trăim puterea Cuvântului

S lui Dumnezeu!

ă presupunem că nu am avea la dis- 
poziţieBiblia. Am cunoaşte atunci 
planul de mântuire? Am cunoaşte ceva 

despre Dumnezeu? Am şti că Domnul Hristos a 
murit pentru noi? Şi totuşi, „viaţa veşnică este 
aceasta: să Te cunoască pe Tine, singurul Dum
nezeu adevărat, şi pe Isus Hristos, pe care L-ai 
trimis Tu“ (Ioan 17,3).

Dumnezeu putea să folosească şi a folosit mul
te mijloace de comunicare pe care le-a considerat 
potrivite. Dar El a dat omenirii Cuvântul Său scris, 
Cuvântul inspirat. Mulţumesc lui Dumnezeu 
pentru darul Scripturii. Ea este Cuvântul inspirat 
care descoperă planul de mântuire, felul în care 
putem fi readuşi într-o relaţie plină de iubire cu 
El. într-adevăr, puterea Cuvântului Său poate să 
transforme pe oricine într-un creştin iubitor şi 
agreabil! Ce Părinte îndurător şi ce Mântuitor 
scump avem în cer!

Nu este de mirare că Satana continuă să 
atace cu înverşunare Scriptura. Intenţia sa di
abolică este să ne distrugă încrederea în infa
ilibilitatea şi veridicitatea revelaţiei lui Dum
nezeu pentru omenire. Satana atacă Biblia per
manent, fie în mod direct, fie prin încercări 
perfide, viclene de a o submina. Cu toate 
acestea, să continuăm să ne întărim cu învă
ţăturile Scripturii, să ne adâncim în ele şi să ne 
umplem mintea şi inima cu ele. Singurul nostru 
liman sigur este în Cel pe care îl descoperă 
Scriptura. Când ajungem să-L cunoaştem mai 
bine pe Domnul Hristos, vedem mai clar fru
museţea, unitatea şi splendoarea Scripturii.

Tema Săptămânii de rugăciune de anul acesta - 
„Să trăim puterea Cuvântului Său“ - este pre
zentată de un grup impresionant de oameni 
consacraţi. Pentru primul Sabat al acestei săp
tămâni, avem articolul pătrunzător al preşedin
telui Conferinţei Generale, Robert Folkenberg, 
iar pentru al doilea Sabat, mesajul elocvent scris 
de sora White. Câte un alt autor aduce, în fiecare 
zi, o solie proaspătă, inspiratoare, care să umple 
de entuziasm, să vitalizeze şi să întărească 
relaţia noastră cu Domnul Hristos.

Nici copiii nu au fost neglijaţi. Şi pe ei îi 
aşteaptă bogate binecuvântări, conţinute în 
prelegerile pregătite doar pentru ei.

De aceea, iubite cititor, îţi spun „Bine ai ve
nit la Săptămâna de rugăciune din anul 1998“ . 
Te invit să participi la prezentarea fiecăreia din
tre prelegeri, care au fost pregătite în mod speci
al pentru zidirea şi creşterea ta spirituală. Medi
tează la ele şi asimilează gândurile minunate ca
re sunt exprimate în ele. Domnul să ne ajute „să 
trăim puterea Cuvântului Său“ , prin harul Său.

R o b e r t  J .  K l o o s t ţ r h u i s ,  v i c e p r e ş e d i n t e  
a l  C o n f e r i n ţ e i  G e n e r a l e

Să readucem Biblia în centrul atenţiei noastre!

C
ălătoria noastră cu avionul din Moldova la Moscova tre
buia să dureze doar două ore. Dar, din cauza vremii defa
vorabile, aeroportul din Moscova era închis şi ne-am în
dreptat spre un aeroport din Siberia, unde aveam să aşteptăm. 

Am aşteptat ore în şir, umărind cum se depunea gheaţa, centimetru 
după centimetru, pe aripile avionului. Ceea ce m-a impresionat 
a fost un grup de rabini ortodocşi care se aflau în acelaşi avion. 
Unul dintre ei stătea aproape de mine, aşa că, atunci când a tre
buit să se roage, l-am urmărit cu atenţie.

Ca şi când n-ar fi ştiut că avionul era plin cu oameni, cei mai 
mulţi dintre ei, fără îndoială, fiind atei, rabinul şi-a scos trei cutii 
mici, de care era prinsă câte o curea. în fiecare cutie se afla câte 
un fragment din Scriptură. El şi-a pus una dintre ele pe frunte şi 
a fixat-o cu ajutorul curelei. în acelaşi fel şi le-a fixat şi pe celelalte 
două, pe partea superioară a braţului şi pe mână. Apoi, şi-a pus un 
şal de rugăciune pe umeri şi a început să se roage. Trebuie să 
spun că îl apreciez pe rabin pentru consacrarea lui.

în  ziua în care vestea despre asasinarea tragică a primului 
ministru al Israelului, Yitzhak Rabin, a fost transmisă în lumea 
întreagă, mi-a revenit în minte imaginea acestui rabin. Ce efect 
avusese această folosire mecanică a Scripturii asupra tânărului 
zelot care atribuia fapta sa criminală voinţei lui Dumnezeu? Are 
această atitudine vreun corespondent în biserica rămăşiţei?
Unele dintre cele mai necruţătoare scrisori pe care le primesc vin 
din partea celor care se pare că se consideră destul de sfinţi ca să 
scuze comportamentul necreştinesc distructiv.

Redactorul revistei Adventist Review, William Johnsson, îl 
citează pe George Bama, care spune: „America se îneacă în 
oceanul teologiei relativiste, nebiblice. Trăim în mijlocul diluării 
credinţei creştine consacrate, bazate pe Biblie. Milioane de 
americani se bucură pentru că se numesc creştini, deşi convin
gerile lor sunt departe de a fi creştine. în  acelaşi timp, respin
gerea doctrinelor creştine autentice, precum şi civilizaţia 
relativistă i-au făcut pe milioane de oameni să aibă o concepţie 
despre lume cu totul opusă credinţei pe care pretind că au adop
tat-o. Este paradoxal faptul că majoritatea celor prinşi în pro
priile lor contradicţii sunt cu totul inconştienţi de aceste 
conflicte" (Adventist Review, 6 august 1997, pag. 5).

Relativismul acesta pătrunde şi în biserica noastră. îndoiala 
şi necredinţa faţă de Cuvântul lui Dumnezeu exprimă, cel mai 
adesea, refuzul de a face ceea ce acest Cuvânt ne spune şi ştim 
că trebuie să facem. Iată cum scria Ellen White: „Oricât de de
ghizată ar fi, adevărata cauză a îndoielii şi scepticismului este 
alipirea de păcat. învăţăturile şi restricţiile înfăţişate în Cuvântul 
lui Dumnezeu nu sunt plăcute inimii pline de mândrie şi iubi
toare de păcat, iar cei care nu vor să asculte de cerinţele lui sunt ga
ta să se îndoiască de autoritatea sa. Ca să putem înţelege adevărul, 
trebuie să avem dorinţa sinceră de a cunoaşte acest adevăr şi pre
dispoziţia binevoitoare a inimii de a-1 împlini. Toţi aceia care 
se apropie în acest spirit de studiul Sfintelor Scripturi vor găsi
o mulţime de dovezi că ele sunt Cuvântul lui Dumnezeu şi vor 
ajunge la o înţelegere a adevărurilor lui care îi va putea face 
înţelepţi spre mântuire" (Calea către Hristos, pag. 104).

Să-L rugăm pe Duhul Sfânt să pună legile Sale în mintea 
noastră şi să le scrie în inima noastră (vezi Evr. 8,10). Nici 
astăzi nu trăim numai cu pâine, ci cu orice cuvânt care iese din 
gura lui Dumnezeu (vezi Mat. 4,4). Scripturile pot şi astăzi să 
ne dea înţelepciunea care duce la mântuire (2 Tim. 3,15).

R o b e r t  F o l k e n b e r g ,  p r e ş e d i n t e l e  C o n f e r i n ţ e i  G e n e r a l e  

a Bisericii Adventiste de Ziua a Şaptea, Silver Spring, Maryland, S .U .A .
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VINERI SEARA

O viziune pentru o Săptă
mână de rugăciune fără egal

Să privim la Isus şi apoi la cei care au 
nevoie de El.
Adrian Bocăneanu

un venit Săptămânii de 
rugăciune în sufletul, în fa
milia şi în biserica noas

tră! Acest dar divin de peste an 
soseşte la noi toţi deodată, încărcat 
cu aceleaşi promisiuni şi chemări, 
dar este trăit altfel de fiecare.

Priviţi puţin în jur: pe aceeaşi 
bancă stăm, împreună, copii, ti
neri şi bătrâni. Nu credeţi că ne 
deosebim puţin în felul în care su
fletul nostru răspunde primelor 
rugăciuni ale acestei seri?

Priviţi puţin în jur: eu am par
curs vreo patruzeci de săptămâni 
de rugăciune, dar cel de lângă mine 
priveşte cu ochii mari şi cercetători 
tot ce se întâmplă. Este prima lui 
ocazie de felul acesta. Deja înalţ 
prima rugăciune în suflet: Doamne, 
umple-mă de iubire şi de credinţă, 
ca prima lui Săptămână de rugăciu
ne să fie curată şi avântată, aşa 
cum este prima dragoste!

Priviţi puţin în jur: mai sunt sca
une neocupate? O mamă deschide 
Săptămâna de rugăciune acasă: ve
ghează cu o îngrijorare dureroasă 
pe copilul bolnav de leucemie. De 
fapt, mama nu deschide Săptămâna 
de rugăciune; tot în săptămâni de 
rugăciune o ţine, de când au venit 
analizele şi părinţii au înlemnit, când 
doctorul le-a explicat care este cauza 
slăbiciunii şi febrei inexplicabile.

Uşa se deschide şi mai intră cine
va. Impulsul să privesc cu mânie 
pe cel întârziat se topeşte, când îl 
văd pe băiatul palid, cu părul vâlvoi, 
care intră. Săracul, cum o fi scăpat 
de acasă? De când a venit la NET, 
nu mai are o zi bună cu ai lui. îi 
fac un semn: hai lângă mine, pari 
cam speriat şi nemâncat. La sfârşit, 
am ceva în geantă pentru tine. Este 
cam a patruzecea săptămână de 
felul acesta, pentru mine, şi nici

odată nu a trebuit să fug de acasă 
nemâncat ca să vin în seara de 
deschidere. Probabil că de aceea 
mi-este neplăcut când se anunţă că 
este zi de post. Când vine ora de 
masă, trebuie să mănânc. Parcă am 
un ceasornic în stomac. Dar altora 
ceasornicul acesta mai mult le stă 
decât merge. Poate lor le este mai 
uşor să postească. Pentru ei, nu 
este mare diferenţă. Mulţumesc, 
dragul meu, că ai venit. Spune-mi, 
de ce vrei aşa de mult să vii aici?

Şi cine mai este în jur? Este 
cumva şi o fată care nu mai venise 
de mult la adunare? în timpul ăsta 
s-au auzit tot felul de lucruri despre 
ea. Priveşte în jos şi roşeşte, fără 
să se uite cineva la ea. Moare de 
ruşine să nu o întrebe cineva unde 
a fost tot timpul ăsta. Spera din 
toată inima să nu fie ţinta predicii din 
seara aceasta, ca data trecută. Dar 
nu; este Săptămâna de rugăciune. 
Bănuia ea, dar cam pierduse şirul 
Sabatelor. Se mai linişteşte puţin, 
când o altă fată vine, se aşază lângă 
ea şi-i atinge mâna uşor. Nici ea nu 
mai venise de mult. Ceva ne atrage 
la Săptămâna asta de rugăciune. Ce
o fi aşa de misterios şi de îmbietor?

Cineva este în doliu. Ieri şi-a în
gropat mama. O maşină a spul- 
berat-o, la 150 km pe oră. Dacă nu 
s-ar vedea în doliu, tot nu i-ar veni 
să creadă că mama nu mai este. Nu 
poate să se roage, parcă totul este 
împietrit înăuntru. Şi-i e frică să se 
înmoaie piatra, că iar o să plângă 
până nu se mai poate opri.

Şi eu sunt cam la a patruzecea 
Săptămână de rugăciune; şi parcă 
niciodată nu m-am uitat prea bine 
cine mai vine cu mine. Ce-ar fi să 
fac din ea o Săptămână de rugăciu
ne pentru toţi aceştia? Pentru mame
le cu copii care nu se mai fac bine.

Pentru copiii care fug de acasă pen
tru ca să vină la adunare sau care fug 
de acasă pentru ca să nu mai vină 
la adunare. Pentru vecinii cărora nu 
le mai ajung banii cu nici un chip, du
pă ultima majorare la căldură. Pen
tru cei care au fost patruzeci de ani 
în biserică şi ultimele alegeri i-au 
convins că în viaţa lor nu o să mai 
calce pe aici. Pentru cei care s-au 
întors, după o rătăcire care le-a um
plut pulpele de mărăcini, dar cărora 
tot pe acolo le-ar mai plăcea să 
meargă; pentru că nimeni nu le-a ară
tat că poţi să păşeşti fără teamă pe ca
lea regală, a celor veniţi pentru pri
ma oară, fierbinţi că au descoperit 
cum este să ai o prietenie veşnică 
cu Dumnezeu, şi a celor veniţi pen
tru ultima oară, pentru că n-a mai ră
mas mare lucru să roadă cancerul. Nu 
credeţi că şi mereu condamnatul fa
riseu de la templu s-ar fi rugat altfel, 
dacă ar fi venit mai aproape de va
meşul mereu lăudat, dar cu care nu 
vrem să stăm deloc în aceeaşi bancă?

Dragii mei, multă lume este obo
sită şi ruşinată - de griji, de sărăcie, 
de neputinţa de a ieşi din îmbrăţişa
rea dulce şi otrăvită a păcatului, de 
eşecul celor prin care ar fi vrut să-şi 
arate izbânda. Sunt printre noi câţiva 
surâzători şi entuziasmaţi, nou-bote- 
zaţi sau cei care i-au condus la Dom
nul Hristos pe cei nou-botezaţi, dar 
zâmbetului lor nu prea i se răspunde 
cu zâmbet, aşa cum s-ar cuveni.

Se înalţă Odrasla
Este un cuvânt de la Domnul 

pentru noi, în seara aceasta; este un 
cântec de speranţă şi de curaj. Iată, 
Isaia capitolul 11: „Apoi o Odraslă 
va ieşi din tulpina lui Isai şi un Vlăs
tar va da din rădăcinile lui“ (vers. 1). 
Se apropie acel timp special al 
anului, când creştinii sărbătoresc 
taina naşterii Odraslei. A început 
corul să repete delicata cântare:

„Din Rădăcina vie
Mlădiţa răsări,
Cum scris a fost să fie,
Cum Biblia grăi“ ?

Ne creşte sufletul când o auzim. Dar 
de ce creşte odrasla din tulpină? De 
ce ţâşneşte vlăstarul din rădăcini? 
Putem să vedem? Topoarele au ră
pus salcâmul nobil. Furtuna a prăvă
lit pluta colosală. Din buturuga 
neagră, cată spre lumină crenguţa
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fragedă. Orice adiere o va frânge. 
Orice rumegătoare întârziată pe uli
ţă o va fărâma. Aceasta este spe
ranţa? „Cine a crezut în ceea ce ni 
se vestise? Cine a cunoscut braţul 
Domnului? El a crescut înaintea Lui 
ca o odraslă slabă, ca un Lăstar care 
iese dintr-un pământ uscat. N-avea 
nici frumuseţe, nici strălucire ca să 
ne atragă privirile, şi înfăţişarea Lui 
n-avea nimic care să ne placă“ (Is. 
53,1.2). Chiar dacă ar fi avut şi fru
museţe, şi strălucire, tot nu ne-ar fi 
plăcut, pentru că nu mai ştim ce este 
frumos şi luminos cu adevărat.

Ştiind El însuşi cum este să fii 
judecat după înfăţişare, „nu va ju 
deca după înfăţişare'1 (Is. 11,3); 
respins de mulţi după auzite, El 
„nu va hotărî după cele auzite“ ; 
cu neprihănirea călcată în picioare 
la judecată, pentru că era sărac,
„va judeca pe cei săraci cu drep
tate, şi va hotărî cu nepărtinire asu
pra nenorociţilor ţării“ (vers. 4).

Aceasta este vestea bună. în pă
durea de trunchiuri desfigurate şi 
uscate, între cioturile fără sevă în 
ele, Se înalţă Odrasla. în toată bise
rica aceasta, Unul Singur creşte 
drept şi durabil. Printre minţi răvă
şite de ură şi devenite iraţionale 
prin păcat, „Duhul Domnului Se 
va odihni peste El, duh de înţelep
ciune şi de pricepere, duh de sfat şi 
de tărie, duh de cunoştinţă şi de 
frică de Domnul" (vers. 2).

Ce ne atrage, misterios şi îmbie
tor, la această Săptămână de rugă
ciune? Unul Singur face să cloco
tească inima, până acum moartă, de 
cuvinte pline de farmec; Unul Sin
gur face poet, „scriitor iscusit'1, 
din orişicine: „Tu eşti cel mai fru
mos dintre oameni, harul este tur
nat pe buzele Tale: de aceea Te-a 
binecuvântat Dumnezeu pe vecie. 
Războinic viteaz, încinge-Ţi sabia, 
podoaba şi slava, da, slava Ta! Fii 
biruitor, suie-Te în carul Tău de 
luptă, apără adevărul, blândeţea şi 
neprihănirea, şi dreapta Ta să 
strălucească prin isprăvi minu- 
nate!“ (Ps. 45,1-4).

Acesta este Mântuitorul nostru 
în mijlocul bisericii noastre. Ne-a 
făgăduit şi a venit. Şi totul se schim
bă înjur. Biserica se luminează şi 
se încălzeşte de o dragoste cum 
n-am mai văzut. Mama priveşte cu

linişte pe copilul ei bolnav. Dacă 
pe fruntea lui stă scris: Iubitul 
Domnului, cum să se mai teamă? 
Băiatul fugărit se linişteşte şi pă
şeşte înainte, cumpănit şi înţelept - 
doar este frate cu împăratul. Şi 
fetele ruşinate se simt mai mult 
decât ocrotite: nu doar că le-a spus: 
Nici Eu nu vă osândesc, dar le-a 
împărtăşit un nou gust pentru cură
ţie morală şi pentru demnitate.

Credem, cu adevărat, că El 
este cu noi, aici? Credem că relaţia 
Lui de iubire cu fiecare dintre noi 
ne aşază pe cea mai înaltă treaptă a 
umanităţii? „Poporul Tău este plin 
de înflăcărare, când îţi aduni oşti
rea; cu podoabe sfin te, ca din 
sânul zorilor, vine tineretul Tău 
la Tine, caroua“ (Ps. 110,3).

Aţi vrea să ne oprim puţin şi să 
ne gândim, în tăcere, la Cel care a 
sosit la noi, o dată cu această Săp
tămână de rugăciune? Acelaşi mereu, 
dar cunoscut altfel în fiecare expe
rienţă de viaţă - o dată Creator şi Vin
decător, altădată Crucificat şi Mân
tuitor al iertării infinite; acum Cel în 
tâi Născut, începătorul unei noi uma
nităţi, mâine Domn care vine să-Şi 
desăvârşească misiunea salvării. 
(Dacă gândurile fug prea uşor şi 
avem nevoie de o călăuză care să 
le ţină pe cărare, primele trei verse
te din Ioan 13 ne vin în ajutor.)

Să ne privim iarăşi unii pe alţii, 
dar în lumina pe care o revarsă Mân
tuitorul asupra noastră. Ştim că lu
mina este totul. în lumina roşie, toţi 
suntem roşii, în lumina albastră, toţi 
suntem albaştri. Să ne privim în cu
loarea iubirii, a speranţei. Aţi vrea 
să cântăm acum imnul „Cine-mi 
este frate, cine-i sora mea?“ Să cân
tăm privind unii la alţii, pentru că 
acolo este răspunsul, nu între 
coperţile vechii cărţi de cântări...

Oricât de diferiţi suntem, Săptă
mâna de rugăciune ne uneşte, pentru 
că ne ajută să-L vedem pe Domnul, 
iar în lumina Lui, toţi suntem schim
baţi. Biserica se umple de răscum
păraţii Lui, care poartă nu numele 
glorioase ale Bibliei, ci pe cele ale 
băieţilor şi fetelor, ale bărbaţilor şi 
femeilor, ale veteranilor şi ale celor 
nou-veniţi. Biserica se deschide lu
minii şi iubirii Lui şi se transformă 
în poarta cerului. Iar acolo unde este 
Isus în slavă, se alătură şi Moise,

cu istoria şi cu legea sublimă, şi Ilie, 
care ne învaţă să ne rugăm până apa
re norul alb şi îndelung dorit. Aţi 
vrea să stăm acum, puţin, de vorbă 
cu Prinţul nostru şi să-I mulţumim 
pentru cei care sunt aici cu noi, su
rori şi fraţi ai Prinţului? S-o facem 
pe nume şi să nu fie nimeni uitat sau 
ocolit, nici chiar cei care nu sunt 
aici. Doar numele sunt scrise în 
Cartea vieţii Mielului! (Timp de ru
găciune. în adunările mai mari, se 
pot forma grupe mici de rugăciune.)

O viziune ieşită din comun
Iată ce bine este să locuiască 

fraţii împreună. Iată ce dulce este 
să ne privim unii pe alţii prin Isus, 
Prinţul nostru fără pereche! Să ne 
întoarcem la Isaia 11. Până în ver
setul 10, vedem că Vlăstarul a cres
cut la proporţii planetare: „în  ziua 
aceea, Vlăstarul lui Isai va fi ca un 
steag pentru popoare, neamurile se 
vor întoarce la El“ . Dumnezeu nu 
Se mulţumeşte cu o mică insulă de 
ordine şi fericire, într-un ocean de 
ignoranţă şi de superstiţie. „în  ace
laşi timp, Domnul îşi va întinde mâ
na a doua oară, ca să răscumpere 
rămăşiţa poporului Său, risipită în 
Asiria şi în Egipt... şi în ostroavele 
mării. El va înălţa un steag pentru 
neamuri, va strânge pe surghiuniţii 
lui Israel şi va aduna pe cei risipiţi 
ai lui Iuda, de la cele patru capete 
ale pământului" (vers. 11.12).

Aceasta nu este o viziune mo
destă, comună, ci una ieşită din co
mun. Acesta este viitorul pe care 
Dumnezeu îl oferă alor Săi. Să pri
vim puţin în jur, dincolo de noi, 
cei care suntem în Casa Domnului. 
Oare mai este cineva care trebuie să 
vină? Să vizităm, în mintea noas
tră, apartamentele din blocul nos
tru, sau casele de pe strada noastră, 
sau întinderea câmpiei, când oame
nii sunt la muncă, sau chiar stadionul 
umplut până la refuz de fiinţe pe care 
Isus le iubeşte. Pe cine cunoaştem? 
Isus îi cunoaşte pe toţi şi vrea ca 
toţi să vină să-L cunoască, uimiţi, 
ca pe Prietenul lor veşnic.

Viziunea merge până la limite: 
„Pământul va fi plin de cunoştinţa 
Domnului, ca fundul mării de apele 
care-1 acopăr“ (vers. 9). Cu sigu
ranţă profetică, se descrie un tablou 
nou, uimitor, plin de forţă irezisti
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bilă. în vechime, pământul întreg a 
fost plin de ape, dar aici avem o re
editare mântuitoare a potopului: de 
data aceasta, cunoştinţa Domnului 
va umple pământul! Marea nicioda
tă nu duce lipsă de ape! Adâncul 
mării nu ar fi deloc ceva prea atră
gător - dacă apele ar scădea, am zări 
văi adânci, coaste ascuţite, întin
deri nămoloase, epave ruginite, un 
spectacol respingător. Dar apele, 
apele acoperă totul cu un fluid lu
minos, transparent, elastic, umplând 
toate adâncimile, netezind toate 
neregularităţile, aducând munţi şi 
văi la acelaşi nivel şi întinzându-se 
de la ecuator la poli. Adâncimile 
oribile, fără apă, sunt ca sufletul şi 
ca oraşele şi naţiunile lumii, fără 
Mântuitorul, cu mizeria, dezordinea 
şi ruina care ne lovesc la orice pas.

Textele vorbesc despre mare, 
dar cei mai mulţi dintre noi nu sun
tem oameni ai mării. însă cei mai 
mulţi dintre noi am meditat cu uimi
re la acest fluid nevăzut, care se re
varsă din cer, captat de nişte vase 
rotunde ca pentru apa ploii, şi care 
ne umple casa şi biserica de melodii 
şi de zâmbete, de adevărul mântu
irii în parabole pentru timpul nostru, 
de rugăciuni şi de oameni fericiţi, 
care-şi găsesc Prietenul pe care-L 
căutaseră în zadar toată noaptea.

Da, da; nu putem să-I cerem 
Mântuitorului să vină în vizită pe 
pământul nostru şi să intre în case
le vecinilor noştri, aducând cunoş
tinţa Domnului: El ne spune nouă 
să ne ducem. Nu putem să ne mă
gulim că suntem o biserică de zece 
milioane şi că o să se găsească 
cine să se ducă prin oraşele agitate 
sau prin junglele nestrăbătute. El 
ne trimite pe noi să alinăm suferin
ţele, să umplem farfuria goală şi să-i 
atingem pe cei neiubiţi, iar apoi să 
lăsăm oceanul de unde şi de sem
nale digitale să se întindă peste ei, 
unindu-ne pe toţi la porunca Lui, 
care ridică valurile sau linişteşte 
marea după dorinţă.

Dacă am început să privim asu
pra celor ce sunt aici şi să descope
rim ce face lumina şi iubirea lui 
Isus pentru ei, să privim acum asu
pra lumii întinse. Să privim până 
departe, căci mulţimile freamătă ca 
valurile în căutarea Cuvântului lui 
Dumnezeu. Să citim aceste cuvinte

mai mult decât profetice: „întreaga 
lume se deschide pentru Evanghelie. 
Etiopia îşi întinde mâinile spre Dum
nezeu. Din Japonia, din China, din 
India, din ţările încă întunecate ale 
continentului nostru, din fiecare 
colţ al acestei lumi a noastre, se 
înalţă un strigăt al inimilor bolnave 
de păcat, căutând să-L cunoască pe 
Dumnezeul dragostei4' (Education, 
pag. 262-263).

Ne sună familiar? Cum să nu! 
Aceasta am urmărit seară de seară - 
un Dumnezeu care vrea să convin
gă lumea că El nu este Unul de care 
să fugi, ci Unul la care să fugi. Şi 
mai ştiţi ceva? La programul NET,

Da, da; nu putem 
să-I cerem Mântu
itorului să vină în 
vizită pe pământul 
nostru şi să intre în 
casele vecinilor 
noştri, aducând cu
noştinţa Domnului: 
El ne spune nouă 
să ne ducem.

care tocmai s-a terminat, într-una 
dintre cabinele de traducere era un 
tânăr din Etiopia - o ţară săracă, ru
inată de război şi în care sunt foarte 
puţini adventişti. Student în Statele 
Unite, cu o zi înainte de începerea 
programului, el a venit la organiza
tori şi a spus: Nu este nimeni care 
ar fi putut să mă trimită din Etiopia 
aici. Nu ştiu căt costă, dar dacă din 
cei câţiva dolari ai mei de student 
aş plăti câte puţin timp de trei ani, 
s-ar putea acoperi cheltuielile ca să 
se ducă solia aceasta şi în ţara mea?

în  alte cabine, erau patru tra
ducători pentru India - nu erau prea 
mulţi, pentru că acei un miliard de 
oameni vorbesc vreo două sute de 
limbi şi dialecte! Programul s-a 
tradus şi în chineză - deşi, în China, 
nu este nici o instalaţie de recepţie; 
dar nu se poate să nu ne înveţe Dom

nul să facem ceva. Şi n-a lipsit nici 
limba Japoniei, peste care se re
varsă apa lină a cunoştinţei Dum
nezeului iubirii - unor oameni care 
şi-au părăsit zeii prea războinici ca 
să-i mai poată suferi, dar încă nu 
şi-au deschis inima pentru Iubirea 
aşezată pe cruce pentru ei.

Ascultaţi: „Milioane şi milioane 
n-au auzit mai nimic despre Dum
nezeu şi despre iubirea Lui descope
rită în Hristos. Este dreptul lor să 
primească această cunoaştere. Aces
tor oameni li se cuvine tot atât de 
mult harul Mântuitorului ca şi nouă. 
Şi este răspunderea noastră, care 
am primit această cunoştinţă, cu 
copiii noştri, cărora le-o putem îm
părtăşi, să răspundem strigătului 
lor. Fiecărei familii, fiecărei şcoli, 
fiecărui părinte... şi fiecărui copil 
asupra cărora a strălucit lumina 
Evangheliei, li se pune astăzi, în 
această criză, întrebarea pusă reginei 
Estera, în teribila criză a istoriei lui 
Israel: Şi cine ştie dacă nu tocmai 
pentru o vreme ca aceasta ai ajuns 
la împărăţie? (Estera 4,4)“ (Ibid).

0q ;|w a pnvun aproape şi sa pnvim
1 departe. Să privim la Isus şi 
k w /  apoi la cei care au nevoie de 
El. într-un singur loc să privim mai 
puţin. într-un singur loc să cheltuim 
mai puţin. într-un singur loc să ne 
mândrim mai puţin. în  faţa lui Isus 
cel răstignit, eul se pierde în întune
ric. „Căci n-am avut de gând să ştiu 
între voi altceva decât pe Isus Hris
tos, şi pe El răstignit" (1 Cor. 2,2).

întrebări pentru discuţie
1. De ce credeţi că este important 

să-i cunoaştem pe cei care participă 
împreună cu noi la Săptămâna de ru
găciune? Cum este influenţată ati
tudinea noastră, atunci când ne pri
vim unii pe alţii în lumina pe care o 
revarsă Mântuitorul asupra noastră?

2. De ce credeţi că avem o Săp
tămână de rugăciune şi anul acesta? 
înainte de Cincizecime, ucenicii s-au 
pregătit timp de zece zile pentru 
ofensiva misionară globală din pri
mul secol. Cum aţi putea folosi cel 
mai bine această Săptămână de ru
găciune pentru ca ea să revoluţione
ze viaţa şi slujirea dv. misionară?

A d r i a n  B o c ă n e a n u  e s te
p r e ş e d i n t e l e  U n i u n i i  R o m â n e .

Curierul Adventist • Noiembrie 1998 5



SABAT DIMINEAŢĂ

Noi credem încă în Biblie
Fie ca lumea s-o vadă în fiecare cuvânt al 

nostru şi în fiecare faptă a noastră.

Robert Folkenberg

- n 1997, o companie de tele-
I comunicaţii a difuzat, prin 

-A. intermediul televiziunii, un spot 
publicitar comic, pentru serviciile 
sale telefonice la distanţe mari. 
Reclama ţintea, mai ales, calita
tea se rv ic iilo r  o fe rite  de com 
paniile care îi făceau concurenţă. 
Montajul începe cu o scenă  în  
care nava cosm ică stă pe rampa 
de lansare, în timp ce camera de 
luat vederi transmite lent imagini 
din interiorul navei. Apoi, la apa
ratul de intercomunicaţie, se aude 
vocea com andantului, care  nu 
m ără secundele răm ase până la 
momentul propulsării. 

„Aproximativ 10... 
în ju r de 9... 
aproape 8... 
cca 7... 
vreo 6 ...

5, cu aproximaţie... 
cred că 4...
3 şi ceva... 
mai puţin de 2... 
cam 1 - porniţi! [nava stă pe loc] 
Porniţi imediat... [nava nu porneşte] 
Am spus să porniţi... ce mai 

aşteptaţi?4'
Apoi, peste imaginea navei răma

se neclintite, la sol, apar cuvintele: 
„Precizia este importantă41. Mesa
ju l este uşor de înţeles. Reclama 
are efect, pentru că, aşa cum ştim cu 
toţii, atunci când e vorba de lucrări 
care depind de o tehnologie extrem 
de sofisticată - cum este propulsarea 
în spaţiu a unei nave cosmice - nu se 
admite nici un fel de eroare. Nu se 
lucrează pe baza presupunerilor, a 
aproximărilor, a celor mai bune es
timări sau a instinctelor. Fiecare mo
ment al procesului de lansare este 
planificat, programat şi are o impor
tanţă precisă. Viaţa astronauţilor de
pinde de respectarea strictă a unui 
plan de zbor amănunţit.

Ş i noi, creştinii, suntem călă
tori. Noi, care credem în Dom
nul Isus, călătorim spre „ce

tatea care are temelii tari, al cărei 
meşter şi ziditor este Dumnezeu41 
(Evrei 11,10). Şi noi avem un „plan 
de zbor44 amănunţit şi care se numeş
te Biblia. Iar viaţa noastră depinde 
de respectarea acestui plan.

Aproape toată lumea îşi expri
mă aprecierea pen tru  prec iz ia , 
exactitatea ceasurilor, a compute
relor şi a programelor pentru călă
toriile cosmice. D ar este de neîn
ţeles faptul că, după cum vedem, 
tot m ai m ulţi oam eni se m ulţu
mesc să privească planul lui Dum
nezeu de călăto rie  în spaţiu  în 
mod neglijent, cu neîncredere, ba
zaţi pe speculaţii omeneşti şi pe 
presupuneri. Chiar unii care spun 
că sunt creştini pun la îndoială exis
tenţa adevărurilor absolute şi de
seori privesc Biblia cu îndoială, iar 
în cel mai rău caz, cu dispreţ total.

Mai este Biblia aplicabilă 
pentru timpul nostru? Se mai adre
sează ea nevoilor studentului, ale 
conducătorului apăsat de griji, ale 
adolescentului fugit de acasă, ale 
vânzătorului, ale directorului, ale 
programatorului, ale bolnavului de 
cancer, ale soţiei şi mamei atât de 
ocupate?

Vorbeşte ea cu autoritatea Dum
nezeului Creator şi le oferă oamenilor 
o „hartă44 absolut sigură, prin pustia 
vieţii de pe pământ, în drumul spre 
Ţara Făgăduinţei, din cer? Sau, din 
contră, este ca numărătoarea inversă 
necorespunzătoare, din reclama cu 
nava cosmică - nesigură şi inexactă, 
plină de invenţii şi mituri şi supusă 
capriciilor şi părerilor schimbătoa
re ale societăţii?

îndoiala este la modă
îndoiala este astăzi la modă.

Dispreţul faţă de autoritate este con
siderat ceva formidabil. Tim Allen, 
din serialul de televiziune Home 
Im provem ent (Meşterul casei), a 
făcut din incapacitate şi din dispreţul 
faţă de instrucţiuni o formă de artă.

Iar Ellen Degeneres, prima ac
triţă care practică în mod deschis 
homosexualitatea într-un rol princi
pal dintr-un serial de televiziune, a 
făcut ca milioane de spectatori să 
considere principiile morale ale 
Bibliei iremediabil de învechite, în
guste şi opuse concepţiilor actuale. 
Oriîncotro ne întoarcem astăzi, ni 
se spune: „Colorează în afara 
desenu lu i44, „R egu lile  s-au 
schim bat44 şi „Contestă totul44.

Cu tristeţe, Biblia prezice un 
timp în care încrederea în Biblie se 
va distruge: „Căci va veni vremea 
când oamenii nu vor putea să su
fere învăţătura sănătoasă; ci îi vor 
gâdila urechile să audă lucruri 
plăcute şi îşi vor da învăţători după 
poftele lor. îşi vor întoarce urechea 
de la adevăr şi se vor îndrepta spre 
istorisiri închipuite44 (2 Tim. 4,3.4).

Astăzi se găsesc mai multe Bi
blii decât oricând. Şi totuşi, se pare 
că viaţa noastră este atinsă mai puţin 
decât oricând de cuvintele conţinute 
în aceste Biblii. Pastorul Jesse Wil- 
son a semnalat această tendinţă. în 
ediţia din mai-iunie 1997 a revistei 
Message (Solia), el scrie astfel: „Cer
cetările făcute de George Bama şi 
George Gallup şi publicate în The 
Day America Told the Truth (Ziua 
în care America a spus adevărul) au 
scos la iveală câteva realităţi stân
jenitoare: faptele multor creştini con
trazic cuvintele lor. De fapt, aşa cum 
se observă din sondaje recente, creş
tinii mint, înşală în achitarea impozi
telor, trăiesc în imoralitate, divor
ţează şi, în general, păcătuiesc cam 
în aceeaşi măsură ca şi necreştinii44 
(„Test of Discipleship44 - Proba 
uceniciei, pag. 6).

Suntem un popor căruia îi place 
,,,să se predice bine44 - să audă Cu
vântul vestit cu putere şi cu autori
tate. Dar răspunsul nostru faţă de 
aceste solii imită din ce în ce mai 
mult reacţia noastră în faţa distrac
ţiilor lumeşti: stăm, privim, aplaudăm, 
râdem sau plângem, spunem cât de 
bine ne-am simţit - şi apoi mergem 
acasă. Aşa cum se vede, reacţionăm
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la fel ca ascultătorii predicilor lui 
Ezechiel. Despre ei citim astfel:

„Fiul omului! Copiii poporului 
tău vorbesc despre tine pe lângă zi
duri şi pe la uşile caselor şi zic unul 
altuia, fiecare fratelui său: 'Veniţi, 
dar, şi ascultaţi care este cuvântul 
ieşit de la Domnul!’ Şi vin cu gră- 
mada.la tine, stau înaintea ta ca po
por al Meu, ascultă cuvintele tale, 
dar nu le împlinesc, căci cu gura 
vorbesc dulce de tot, dar cu inima 
umblă tot după poftele lor.
Iată că tu eşti pentru ei 
ca un cântăreţ plăcut, cu 
un glas frumos şi iscusit 
la cântare pe coarde. Ei 
îţi ascultă cuvintele, dar 
nu le împlinesc deloc"
(Ezech. 33, 30-32).

Pe măsură ce ne 
pregătim  să trecem 
pragul unui nou m ile
niu, vom avea nevoie 
de mai mult har şi de 
mai multă înţelepciune 
ca să putem vesti în mod 
clar Evanghelia veşnică 
şi descoperirea despre 
iminenta Sa revenire în 
slavă familiei mondiale 
care trăieşte în secolul 
douăzeci şi unu. Pen
tru ca solia noastră să 
rămână aplicabilă şi să 
aibă recomandarea 
divină a puterii şi auto
rităţii Duhului Sfânt:

• trebuie să ne reafir
măm angajamentul de a 
vesti şi trăi adevărul pre
zent aşa cum este desco
perit în Hristos Isus, prin 
Cuvântul lui Dumnezeu.

• trebuie, de aseme
nea, să ne apropiem de 
Dumnezeu şi să ne îm 
potrivim ispitei de a 
amesteca apa înţelepciunii 
omeneşti şi a compromisului 
doctrinal cu sângele preţios al 
Domnului Hristos, dându-le ast
fel oamenilor însetaţi o băutură 
poluată, care seamănă cu apa 
vieţii, dar, în realitate, este vinul 
Babilonului,

Să re ţinem  u rm ăto are le  
cinci lucruri:

1. Solia noastră, a Bisericii Ad
ventiste de Ziua a Şaptea, va rămâ

ne relevantă, dacă vom ţine minte 
că ea se întemeiază pe Biblie, nu 
pe părerile omeneşti.

C hiar dacă se m ai g ăseşte  
câte un adventist care învaţă alt
fel, noi continuăm  să credem în 
creaţiunea literală şi în săptăm â
na literală, de şapte zile, a crea- 
ţiunii, al cărei monument de adu
cere aminte este Sabatul.

„Cerurile au fost făcute prin Cu
vântul Domnului, şi toată oştirea

lor prin suflarea gurii Lui... Căci 
El zice şi se face; porunceşte şi ce 
porunceşte ia fiinţă" (Ps. 33,6-9).

Biblia exclude un proces evo
lutiv de milioane de ani. Ea doar 
afirmă că Dumnezeu a spus, şi ce 
a spus s-a îm p lin it. C hiar unii 
oameni de ştiinţă nereligioşi din 
zilele noastre recunosc că accep
tarea m odelului evo lu ţion ist cu 
privire la origini necesită la fel 
de multă (dacă nu şi mai multă)

credinţă ca şi prim irea Cuvântu
lui lui Dumnezeu.

Atunci, de ce evoluţia - care II 
exclude pe Dumnezeu şi este opusă 
învăţăturii din Cuvântul Său - li se 
pare atractivă atâtor oameni? „A- 
depţii înaltei critici se aşază în lo
cul lui D um nezeu şi evaluează 
Cuvântul Său, modificându-1 sau 
confirmându-1... Aceşti critici aran
jează lucrurile în aşa fel, încât să 
corespundă cu ereziile în general 

acceptate din acest 
limp al sfârşitului. 
Dacă nu pot să răs
toarne şi să foloseas
că greşit Cuvântul lui 
Dumnezeu, dacă nu-1 
pot forţa să încuviin
ţeze practicile ome
neşti, atunci îl dis
trug" (The Upward 
Look, pag. 35).

Biblia încă înva
ţă, iar noi continuăm 
să credem că Isus vi
ne curând, că moartea 
este un somn, că pri
mim mântuirea doar 
prin credinţa în Dom
nul Hristos, că Saba
tul este semnul mân
tuirii din partea lui 
Dumnezeu şi că, prin 
lucrarea Domnului 
Isus în sanctuarul 
din cer, viaţa noas
tră este curăţită 
chiar acum.

2. Solia noastră  
va rămâne relevan
tă, dacă ţinem minte 
că Biblia, nu psi
hologia populară, 
asigură puterea pen
tru schimbarea carac
terului şi pentru 
trăirea unei vieţi ca 

a Domnului Hristos.
„Căci Cuvântul lui Dumnezeu 

este viu şi lucrător, mai tăietor 
decât orice sabie cu două tăişuri: 
pătrunde până acolo că desparte su
fle tu l şi duhul, încheieturile şi 
măduva, judecă simţirile şi gân
durile inimii" (Evr. 4,12).

Puterea Domnului Hristos cel 
viu, prin Cuvântul lui Dumnezeu, a 
transformat-o pe Maria Magdalena 
dintr-o femeie publică într-o fiică
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a lui Dumnezeu. Această putere l-a 
transformat pe tâlharul de pe cruce 
într-un cetăţean al cerului, iar pe 
Nicodim, cel plin de îndreptăţire 
de sine, într-un ucenic umil al lui 
Hristos. Aceasta a fost puterea ca
re l-a transformat pe judecătorul 
cubanez Humberto Alvarez, bote
zat în timpul programului NET ’96 
de acelaşi pastor pe care, altădată, 
îl condamnase la închisoare. Ace
eaşi putere i-a transformat şi pe ma
rele preot mormon Ray Smart şi pe 
soţia sa, Evelyn, cu ocazia adunări
lor NET ’96 din Orlando, Florida. 
Evelyn nu a mai predat la şcoala du
minicală - o activitate pe care o des- 
faşurase timp de 23 de ani (Touched 
by the Spirit Storiesjrom NET 96, pag. 9).

3. Solia noastră va rămâne re
levantă, dacă ţinem minte că Bi
blia, nu civilizaţia, este esenţa  
standardelor Bisericii Adventiste 
de Ziua a Şaptea şi că Biblia ne 
înalţă totdeauna deasupra civi
lizaţiei în care trăim.

Credincioşii născuţi din nou a- 
parţin unei civilizaţii noi. Biblia o 
descrie în aceste cuvinte: „Odini
oară eraţi întuneric; dar acum sun
teţi lumină în Domnul. Umblaţi, 
deci, ca n işte  copii ai lum in ii1' 
(Efes. 5,8). „Aici nu mai este nici 
grec, nici iudeu, nici tăiere împre
jur, nici netăiere împrejur, nici bar
bar, nici schit, nici rob, nici slobod, 
ci Hristos este totul şi în toţi“ (Col. 
3,11). „Voi, însă, sunteţi o seminţie 
aleasă, o preoţie împărătească, un 
neam sfânt, un popor pe care Dum
nezeu Şi l-a câştigat ca să fie al Lui, 
ca să vestiţi puterile minunate ale 
Celui ce v-a chemat din întuneric 
la lumina Sa minunată; pe voi, ca
re odinioară nu eraţi un popor, dar 
acum sunteţi poporul lui Dumne
zeu; pe voi, care nu căpătaserăţi în
durare, dar acum aţi căpătat îndu- 
rare“ (1 Pet. 2,9.10).

Noi suntem cetăţeni ai cerului 
şi acceptăm civilizaţia noului nos
tru cămin. Trebuie să ţinem minte 
că, o dată ce ne unim cu Domnul 
Hristos, lumea aceasta şi civiliza
ţia ei nu mai sunt căminul nostru. 
„Să nu vă potriviţi chipului vea
cului acestuia, ci să vă prefaceţi 
prin înnoirea minţii voastre, ca să 
puteţi deosebi bine voia lui Dum
nezeu: cea bună, plăcută şi desă

vârşită" (Rom. 12,2).
4. Solia noastră  va răm âne  

relevantă, dacă ţinem  m inte că 
Biblia - nu tendinţele societăţii 
contemporane sau chiar ale pro
testantismului din zilele noastre - 
constituie esenţa întregii închinări 
în Biserica Adventistă.

închinarea faţă de adevăratul 
Dumnezeu - cum ne închinăm, de 
ce ne închinăm, când ne închinăm - 
este punctul central al marii lupte 
şi face parte din solia primului în 
ger din Apocalipsa 14 - „El zicea 
cu glas tare: ’Temeţi-vă de Dum
nezeu şi daţi-I slavă, căci a venit 
ceasul judecăţii Lui; şi închinaţi-vă 
Celui ce a făcut cerul şi pământul, 
marea şi izvoarele apelor“ (Apoc 14,7).

Daţi la o parte Biblia, şi va ră
mâne o închinare făcută pe gustul 
consumatorului, axată pe ceea ce 
vor oamenii, nu pe ceea ce vrea 
Dumnezeu. Aceasta nu este adevă-

Trebuie să ne împotrivim 

ispitei de a amesteca apa 

înţelepciunii omeneşti şi a 

compromisului doctrinal 

cu sângele preţios al Dom
nului Hristos.

rata închinare, indiferent de cât de 
distractiv ar putea fi „spectaco- 
lu l“ , de cât de mare ar putea fi 
„catedrala" sau de cât de mulţi 
oameni ar putea sta pe scaune.

O Evanghelie diluată nu-i va 
m ântui niciodată pe cei pierduţi. 
Avem o solie despre redeşteptare 
şi reformă. Dacă vom fi în stare să 
răspundem la apelul cerului, să ne 
întoarcem la adevărata închinare, 
bazată pe Cuvântul lui Dumnezeu, 
şi nu pe gusturile noastre schim 
bătoare, atunci pământul întreg va 
fi iluminat cu slava lui Dumnezeu 
şi se va dem onstra  că Satana  
este un mincinos.

5. Solia noastră va rămâne re
levantă, dacă ţinem minte că Bi
blia, nu sociologia, ne determină 
să lucrăm ca să ducem Evanghelia 
în lumea întreagă.

Singurul motiv pentru existenţa 
bisericii este să fim noi înşine şi să-i 
ajutăm şi pe alţii să devină ucenici

ai Domnului Isus Hristos. Manda
tul ne-a fost dat de însuşi Domnul 
Isus: „Duceţi-vă şi faceţi ucenici 
din toate neam urile, botezându-i 
în Numele Tatălui, al Fiului şi al 
Sfântulu i Duh. Şi în v ă ţa ţi- i să 
păzească tot ce v-am poruncit. Şi 
iată că Eu sunt cu voi în  toa te  z i
lele, până la sfârşitul veacului" 
(Mat. 28,19.20).

Misiunea noastră nu s-a schim
bat. „N oi credem [şi astăzi] că 
Dumnezeu i-a dat acestei biserici o 
lucrare unică, în timpul sfârşitului: 
să vestească soliile celor trei îngeri 
din Apocalipsa 14, în care se cu
prind următoarele: (1) sosirea cea
sului judecăţii, [privită] în con
textul Evangheliei veşnice, (2) im
po rtan ţa  păz irii po runcilo r lui 
Dumnezeu şi a credinţei lui Isus şi 
(3) revenirea iminentă a Domnului 
Isus" (We Still Believe, pag. 51).

Probabil că Biblia este astăzi 
ţinta atacurilor pentru că nu am tră
it-o. Am studiat-o, am discutat-o, 
am interpretat-o, ne-am contrazis 
cu privire la ea, am predicat-o, am 
folosit-o ca să ne atacăm unii pe 
alţii cu ea, am citat-o, am citit-o, 
am memorat-o - dar nu am trăit-o. 
Domnul Isus - Cuvântul Viu al lui 
Dumnezeu - vine pentru a doua 
oară. Şi, dacă intenţionăm să pri
mim Cuvântul Viu atunci când va 
reveni, trebuie să primim, astăzi, 
Cuvântul Său scris.

întrebări pentru discuţie
1. Recapitulaţi şi discutaţi mo

dalităţile prin care autorul consi
deră că B iblia poate să răm ână 
relevantă astăzi. Cum aţi putea 
contribui la fiecare dintre acestea?

2. Articolul subliniază puterea 
transformatoare a Domnului Hristos 
prin Cuvânt şi prezintă exemple de 
oameni care au fost transformaţi 
astfel. Cunoaşteţi şi alte persoane? 
Cum pot aceste mărturii să susţină 
încercările noastre de a face cu
noscută E vanghelia?

3. Câtă încredere ai în autenti
citatea şi siguranţa Bibliei? Ce do
vezi din viaţa ta poţi să aduci în 
sprijinul afirm aţiei tale?

Robert Folkenberg este preşedintele 
C o n fe r in (e i  G enera le  a B ise r ic i i  

Adventiste de Ziua a Şaptea, cu sediu1 
laSilver Springs, Maryland, S.U.A.
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SABAT D U PĂ-AM IAZÂ

Biblia mea
Să prim im  putere p rin  asim ilarea  

C u v â n tu lu i.

Valeriu Petrescu

A
u apărut o mulţime de Bi
blii: ediţii Comilescu, GBV, 
sinodale, în engleză, în 
franceză, în maghiară, în germană, 

pe Internet, legate în piele, cu fer
moar, mai mici sau mai mari, cu 
explicaţii, hărţi şi concordanţă. Din 
ce în ce mai multe. Belşug... Şi, 
pe măsură ce apar din ce în ce mai 
multe Biblii, dispare una: Biblia mea. 
Văd din ce în ce mai puţini oameni 
venind la adunare cu Biblia lor. 
Acea Biblie care îţi este familiară, 
pe care ai făcut însemnări, în care 
ai subliniat şi care se deschide sin
gură la pasajele preferate.

Mai este Cuvântul şi pen
tru mine?

Bogăţia extraordinară a Cu
vântului, puterea sa nemăsurată, 
actualitatea sa mereu proaspătă, 
deosebita putere de pătrundere 
şi universalitatea lui sunt recu
noscute din ce în ce mai mult.
Peste tot, chiar şi în cele mai ne
aşteptate locuri, Biblia este ci
tită şi folosită drept argument.

Dar se pare că .un lucru dis
pare încet-încet. Tot mai mulţi 
creştini încetează să mai con
sidere că acest Cuvânt este pen
tru ei. Conştienţa vechilor 
profeţi că solia li se adresează 
lor (în cartea sa, Ezechiel foloseş
te de 34 de ori expresia „Cuvântul 
Domnului mi-a vorbit astfel11), 
această convingere că ei nu sunt 
doar nişte vestitori ai Cuvântului, 
ci, în primul rând, destinatarii lui, 
este din ce în ce mai rară. Am de
venit, uneori, experţi în a prezenta 
doctrina bisericii cu puternice argu
mente scripturistice; am ajuns să 
fim analişti foarte scrupuloşi ai pre
dicilor şi prezentărilor Cuvântului, 
dar, treptat, se pierde convingerea 
că, de fiecare dată când este citit sau

rostit, „Cuvântul Domnului mi-a 
vorbit astfel".

„Hristos îl cheamă pe poporul 
Său să creadă şi să trăiască acest Cu
vânt al Său. Cei care primesc şi asi
milează acest cuvânt, făcându-1 o 
parte din fiecare faptă, din fiecare 
însuşire a caracterului, se vor întări 
în puterea lui Dumnezeu. Se va ve
dea că credinţa lor este de origine ce
rească. Ei nu vor rătăci pe cărări 
străine. Minţile lor nu se vor îndrep
ta spre o religie a sentimentalismu
lui şi a emoţiilor. Ei vor sta înaintea 
îngerilor şi înaintea oamenilor ca

unii care au caractere creştine, tari şi 
temeinice*1 (Mărturii, voi. 8, pag. 299).

Conştienţa faptului că acest Cu
vânt este pentru mine va da vigoare 
vieţii noastre de credinţă. Această 
convingere că, în orice circumstanţă 
a vieţii, „Cuvântul Domnului mi-a 
vorbit“ va face din noi oameni ho
tărâţi, oameni siguri că drumul pe 
care merg este drept, oameni con
vinşi şi convingători în lucrarea 
lor. Ceea ce a făcut tăria oamenilor 
lui Dumnezeu din toate timpurile a 
fost această convingere. Intr-o epocă

de relativism şi de dezbateri sterile, 
într-un timp de interpretări sofisti
cate ale Scripturii, siguranţa că mie 
„mi-a vorbit“ Cuvântul Domnului 
este o condiţie pentru a sta în picioare.

Mai este Cuvântul al meu?
Ieremia, acest om deosebit al 

lui Dumnezeu, exclama plin de 
voioşie: „Când am primit cuvin
tele Tale, le-am înghiţit; cuvintele 
Tale au fost bucuria şi veselia ini
mii mele, căci după Numele Tău 
sunt numit, Doamne, Dumnezeul 
oştirilor!*4 (Ier. 15,16) Pentru el, 
Cuvântul nu mai era ceva din afara 
lui, care i se adresează. Cuvântul 
devenise al lui. Cuvântul lui Dum
nezeu are putere doar atunci când 
devine al meii! Nu pot gândi decât 
gândurile mele, nu pot rosti decât 
cuvintele mele, nu pot înfăptui 
decât faptele mele. Dacă, însă, Cu
vântul lui Dumnezeu este „înghiţit** 
şi asimilat, atunci gândurile mele 
vor fi de fapt ale Cuvântului, vor
bele mele vor fi Cuvânt şi faptele 

mele vor deveni Cuvânt viu.
Dacă acest Cuvânt devine parte 

din noi, atunci vom simţi ceea ce a 
simţit Ieremia. „Dacă zic: ’Nuvoi 
mai pomeni de El şi nu voi mai vor
bi în Numele Lui!’ iată că în ini
ma mea este ca un foc mistuitor, 
închis în oasele mele. Caut să-l 
opresc, dar nu pot“ (Ier. 20,9). Nu 
va mai fi nevoie de prea multă mo
bilizare pentru NET ’99, nu vor 
mai fi necesare predici convingă
toare despre necesitatea lucrării 
de evanghelizare cu literatură, 
nici prea multe îndemnuri pentru 
organizarea de acţiuni evanghelis- 
tice permanente. Nu, căci acest 
Cuvânt al Lui a devenit Cuvântul 
meu. Şi „nu mai trăiesc eu, ci 
Hristos [Cuvântul] trăieşte în 

mine“ (Gal. 2,20).

Cuvântul pentru orice vârstă
într-o lume globalizată, dar, para

doxal, tot mai fragmentată, Cuvân
tul lui Dumnezeu este un liant între 
generaţii, între categorii sociale, în
tre sexe, între rase de oameni. Prin 
universalitatea sa, el poate realiza 
ceea ce numai Dumnezeu este ca
pabil să înfăptuiască: „Căci El este 
pacea noastră, care din doi a făcut 
unul şi a surpat zidul de la mijloc
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care-i despărţea" (Efes. 2,14). Iar 
prin diversitatea sa, Cuvântul are 
ceva de spus fiecărei vârste.

Pentru copii, Cuvântul este 
aventură şi istorie. Este eroism şi 
mister. îi poartă prin locuri exotice 
şi-i conduce în miezul celor mai 
fascinante aventuri. Istoria lui Iacov, 
destinul fabulos al lui Iosif, viaţa 
spectaculoasă a lui Moise, aventurile 
de capă şi spadă 
ale lui David, mis
terele Babilonului 
lui Daniel sunt câ
teva dintre lucru
rile accesibile şi cu 
influenţă de o via
ţă asupra copiilor.
Iar istoria peregri
nărilor lui Israel 
este o continuă în
cântare pentru ei.
Şi astfel, pentru 
ei, Cuvântul de
vine Cuvântul lor.

Pentru tineri,
Cuvântul este fi- 
losofie şi ideal, 
întrebările capi
tale ale omenirii, 
întrebări cu care 
tinerii se confrun
tă, sunt dezbătute 
şi primesc răspun
suri surprinzătoa
re. Dezbaterile din 
cartea lui Iov, asu
pra existenţei şi 
dreptăţii lui Dum
nezeu, asupra sufe
rinţei şi morţii, sunt 
excelente manuale 
de filosofie. Para
doxurile căiţii Ecle- 
siastul, rostirile 
lapidare ale Pro
verbelor, filozofia 
celestă a cuvântă
rilor Mântuitorului, argumentaţia 
rigurbasă a epistolelor lui Pavel 
sunt tot atâtea provocări pentru 
minţile tinere, în căutare de răspun
suri absolute.

Iar poezia Bibliei, psalmii su
blimi, exotica rostire a Cântării 
Cântărilor, cu parfumul ei inegala
bil, vorbeşte direct inimilor tinere, 
însetate de frumos, de sublim, de 
iubire. Şi astfel, pentru ei, Cuvân
tul devine Cuvântul lor.

Pentru cei maturi, pentru cei 
care se luptă cu viaţa, pentru cei 
zguduiţi permanent de nesiguran
ţa şi de imprevizibilul existenţei, 
Cuvântul este şi siguranţă, şi normă. 
Intr-o lume în care nimic nu mai este 
stabil, este reconfortant să te poţi 
sprijini pe o ,,stâncă“ . Intr-o socie
tate în care morala este atât de fluidă 
şi de inconsistentă, este încuraja-

na: „Iată, Dumnezeul nostru, căruia 
îi slujim, poate să ne scoată din 
cuptorul aprins şi ne va scoate din 
mâna ta, împărate. Şi chiar de nu 
ne va scoate, să ştii, împărate, că 
nu vom sluji dumnezeilor tăi şi nici 
nu ne vom închina chipului de aur, 
pe care l-ai înălţat" (Dan. 3,17.18).

Intr-o lume în descompunere, 
este odihnitor să te poţi regăsi în 
rostirea psalmistului: „Unii se bizu-

iesc pe carăle lor, alţii pe caii lor; 
dar noi ne bizuim pe Numele Dom
nului, Dumnezeului nostru. Ei se 
îndoaie şi cad; dar noi ne ridicăm 
şi rămânem în picioare*' (Ps. 20,7.8). 
Şi astfel, pentru ei, Cuvântul 
devine Cuvântul lor.

Iar pentru cei care merg spre ca
pătul drumului, pentru cei ce-şi văd 
forţele epuizate şi speranţele irosite, 

pentru cei 
care privesc 
cu teamă la 
viitor, aştep
tând încă 
nişte clipe de 
viaţă, Cuvân
tul este mân
gâiere şi spri
jin. Pentru 
singurăta
tea lor atât 
de dureroa
să, pentru 
neputinţele 
lor atât de 
umilitoare, 
pentru tot 
ce-ar fi pu
tut să fie şi 
n-au fost, 
pentru toate 
visele neîm
plinite, este 
tonifiant să 
ştie că Dom
nul îi iubeş
te, că Lui îi 
pasă de ei. 
Este alină- 
tor să audă: 
„De aceea, 
pentru că ai 
preţ în ochii 
Mei, pentru 
că eşti pre
ţuit şi te iu
besc, dau 

oameni pentru tine şi popoare pentru 
viaţa ta“ (Is. 43,4). Şi astfel, pentru 
ei, Cuvântul devine Cuvântul lor.

Când Biblia, Cuvântul lui Dum
nezeu, devine a mea, se petrece o 
minune. Nu mai sunt al meu, ci de
vin al Lui. Se produce acea trans
formare a vieţii, în care omul care 
am fost a dispărut şi Cuvântul Viu 
ia chip în mine. Nu mai gândesc, 
nu mai vorbesc, nu mai acţionez ca 
altădată! Asta nu înseamnă că voi

tor să ştii că şi alţii au avut tăria să spu

zei Curierul Adventist • Noiembrie 1998



vorbi în citate biblice, nici că voi 
apela mereu şi mereu la cutare sau 
cutare exemplu de om celebru al 
Cuvântului. Nu! Ci înseamnă că eu 
însumi voi fi o trăire a Cuvântului, 
eu însumi voi deveni „o epistolă 
vie“ , o epistolă care nu face para
dă de conţinutul ei, ci se impune 
prin ea însăşi.

In această Săptămână de rugăciu
ne, faceţi experienţa reîntâlnirii cu 
acest Cuvânt viu şi lucrător, încer
caţi să vă întrebaţi dacă şi anul a- 
cesta Cuvântul v-a fost adresatper- 
sonal, dacă mai e pentru voi. încer
caţi să vedeţi dacă acest Cuvânt a 
devenit al vostru, încercaţi să des
coperiţi în ce măsură vi s-a adresat 
direct pentru vârsta, împrejurarea 
sau experienţa vieţii voastre. Şi apoi, 
rugaţi-vă ca, într-adevăr, mărturia 
voastră să poată fi la fel de persona
lizată şi de puternică precum era

cea a apostolului: „Ce era de la înce
put, ce am auzit, ce am văzut cu 
ochii noştri, ce am privit şi ce am 
pipăit cu mâinile noastre, cu privi
re la Cuvântul vieţii, pentru că via
ţa a fost arătată, şi noi am văzut-o, 
şi mărturisim despre ea, şi vă ves
tim viaţa veşnică, viaţă care era la 
Tatăl şi care ne-a fost arătată; deci, 
ce am văzut şi am auzit, aceea vă 
vestim şi vouă, ca şi voi să aveţi 
părtăşie cu noi. Şi părtăşia noastră 
este cu Tatăl şi cu Fiul Său, Isus 
Hristos“ (1 Ioan 1,1-3).

încercaţi, în această Săptămână 
de rugăciune, să vă regăsiţi Biblia! 
Ştergeţi-o de praf, lăsaţi-o să se des
chidă la acele locuri dragi nouă 
altădată, rugaţi-vă deasupra pagini
lor ei, apoi deschideţi ochii şi pri
viţi-o; este Biblia voastră. Şi nu vă 
mai despărţiţi de ea niciodată! Când 
veniţi la adunare, luaţi-o cu voi!

Când vă treziţi, luaţi-o în mână şi 
deschideţi-o! Când vă culcaţi, lua
ţi-o cu voi, în momentele tainice 
de rugăciune! Priviţi în ea nu ca la 
un obiect magic, ci la fel ca la un 
prieten, deoarece Cuvântul vă este 
prieten. Cel mai bun prieten!

întrebări pentru discuţie
1. Ce efect are însuşirea Cuvân

tului asupra calităţii vieţii şi asupra 
caracterului nostru? Cum ne poate 
conduce Cuvântul scris la o priete
nie strânsă cu Cuvântul Viu?

2. Cum este influenţată relaţia 
dv. cu Sfânta Scriptură de cunoaş
terea faptului că ea se adresează 
oamenilor de orice vârstă? Ce 
pasaje biblice consideraţi că vi se 
adresează în mod special?

V a ler iu  Petrescu  este d irec toru l  
Casei de Editură „Via[ă şi Sănătate
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D UM IN IC Ă

Puterea transformatoare a 
Cuvântului Său

Cum are loc transformarea, ce presupune ea

Carlos Puyol

M ulte cărţi au apărut, de-a 
lungul istoriei omenirii, 
dar nici una dintre ele nu 

a avut o viabilitate şi o influenţă u- 
niversală ca acelea ale Bibliei. Va
loarea extraordinară a Bibliei constă 
în faptul că ea nu este doar o carte 
cu un conţinut religios, un catehism 
care prezintă un ansamblu coerent 
de adevăruri doctrinale ori de pre
cepte morale sau chiar o compila
ţie de tradiţii religioase. Biblia este 
mult mai mult decât toate acestea. 
Ea este cartea istoriei mântuirii, o 
istorie în care Dumnezeu şi oame
nii sunt principalii protagonişti în 
efortul de a rezolva cea mai acută 
problemă a lumii noastre: problema 
păcatului.

Intr-adevăr, acesta este unul din
tre motivele pentru care Biblia este 
o carte unică şi trezeşte un interes 
continuu - faptul că ea tratează pe 
larg şi în mod definitiv fenomenul 
universal pe care îl cunoaştem sub 
numele de păcat sau rău. Scrisă pe 
o perioadă de aproximativ 15 seco
le, cartea pulsează având un singur 
obiectiv, şi anume să arate planul 
divin pentru omenire şi desfăşurarea 
acestui plan în marea arenă a istoriei.

Biblia prezintă un spectru am
plu al activităţilor lui Dumnezeu, cel 
care lucrează pentru transformarea 
omenirii. Ea vorbeşte despre mân
dria, ambiţia, nedreptatea, asupri
rea, teama, neputinţa, complexul 
de vinovăţie, disperarea care există 
în inima oamenilor păcătoşi. Dar ea 
vorbeşte şi despre libertatea, iubi
rea, credinţa, încrederea în Dum
nezeu, speranţa şi bucuria pe care 
Dumnezeu le oferă celui convertit. 
Istorisirile Bibliei sunt o mărturie 
vie cu privire la puterea transfor
matoare a harului divin şi un exem
plu despre ceea ce Dumnezeu este 
dispus să facă pentru noi, astăzi:

„Şi tot ce a fost scris mai înainte a 
fost scris pentru învăţătura noastră, 
pentru ca, prin răbdarea şi prin mân
gâierea pe care o dau Scripturile, 
să avem nădejde14 (Rom. 15,4).

Izvorul puterii transforma
toare a Bibliei

Secretul interesului permanent 
pe care îl trezeşte Biblia constă în 
aplicabilitatea m esajului ei şi în 
valoarea morală absolută a experi
enţelor pe care le prezintă. Mai 
mult decât atât, Biblia are putere 
să-i transforme pe cititorii ei, să re
facă în ei chipul lui Dumnezeu. 
„Căci Cuvântul lui Dumnezeu“ , 
spune Epistola către Evrei, „este 
viu şi lucrător, mai tăietor decât ori
ce sabie cu două tăişuri: pătrunde 
până acolo că desparte sufletul şi 
duhul, încheieturile şi măduva, ju 
decă simţirile şi gândurile inimii“ 
(Evr. 4,12).

Dar puterea transformatoare a 
Bibliei nu se află în elementul ei li
terar - în simbolurile, în parabolele, 
în descrierile, în declaraţiile ei. Aces
tea pot impresiona mintea, pot trezi 
interesul şi pot oferi cunoştinţe de 
ordin religios, istoric şi psihologic. 
Dar puterea transformatoare a Bi
bliei vine ca un rezultat al unirii ce
lor trei persoane implicate în pro
cesul revelaţiei.

Mai întâi este Dumnezeu Tatăl, 
autorul Bibliei, cel care, în efortul 
de a ni Se descoperi, a făcut ca tex
tul biblic să fie principalul mijloc 
care face posibilă întâlnirea dintre 
Dumnezeu şi om. în al doilea rând, 
este Duhul Sfânt, a cărui influenţă 
directă s-a exercitat în cursul in 
spiraţiei asupra minţii scriitorilor 
sfinţi (vezi 2 Pet. 1,21) şi continuă 
să lucreze asupra minţii noastre, 
atunci când citim Biblia. Duhul 
Sfânt ne convinge cu privire la pă

cat, neprihănire şi judecată, ne călă
uzeşte în tot adevărul şi dă mărtu
rie despre Domnul Isus (vezi Ioan 
14,17; 15,26; 16,8.13). Iar în al trei
lea rând, este cel credincios. Po
porul lui Dumnezeu, cei care cred 
în El, îşi exercită libertatea reală cer
cetând Scripturile ca să-L descope
re pe Dumnezeu. Acest popor re
cunoaşte şi primeşte Biblia ca pe 
Cuvântul lui Dumnezeu, o consi
deră normă, se supune autorităţii 
ei şi ascultă de preceptele sale.

Biblia face posibilă întâlnirea 
dintre Dumnezeu şi noi

Dumnezeu Se descoperă în na
tură (vezi Ps. 19,1.2). In natură pu
tem contempla atributele admira
bile, invizibile ale desăvârşirii Sale
- „puterea Lui veşnică şi dumneze
irea Lui“ , aşa cum spune Pavel 
(Rom. 1,20). La aceasta se referă 
teologii când folosesc expresia „re
velaţie generală (sau universală)41.
O altfel de revelaţie, tot generală, 
dar mai intimă şi mai elocventă, 
este revelaţia prin intermediul con
ştiinţei - un glas lăuntric care face 
distincţie între bine şi rău (vezi 
Rom. 2,14-16). Dumnezeu foloseş
te conştiinţa noastră ca pe un mijloc 
de legătură între El şi noi. Păcatul, 
însă, a întunecat conştiinţa oame
nilor şi a distrus lucrarea desăvârşită 
a lui Dumnezeu în aşa fel, încât, 
după căderea în păcat, natura şi 
conştiinţa - singure - constituie mij
loace de revelaţie insuficiente.

De aceea Dumnezeu ne-a oferit 
revelaţia supremă prin Isus Hristos
- Emanuel, Dumnezeu cu noi, reve
laţia lui Dumnezeu în cel mai înalt 
grad.

De la căderea omului în păcat 
şi până când a fost dată revelaţia su
premă prin Domnul Hristos, Dum
nezeu a folosit o serie de descope
riri scrise auxiliare, ca să-i educe 
pe oameni şi să li Se descopere. A- 
ceste scrieri au fost adunate în vo
lumul cunoscut astăzi sub numele 
de Noul Testament. Ele au fost date 
poporului Israel prin profeţii din 
vechime. Noul Testament a fost 
scris după Domnul Hristos şi este 
complementar faţă de Vechiul Tes
tament. El ne-a fost dat prin scrieri
le apostolilor care au meditat la des
coperirea supremă a lui Dumnezeu
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prin Domnul Hristos (vezi Evr. 1,1;
1 Tes. 2,13; 1 Ioan 1,1-3).

Atât în Vechiul, cât şi în Noul 
Testament, descoperim pe Dum
nezeu şi omul în acţiune, într-o 
întâlnire personală care a făcut po
sibil procesul revelaţiei. In pagi
nile Bibliei Dumnezeu ne vorbeş
te, intră în preocupările noastre, ne 
corectează, ne arată voinţa Sa, ne 
anunţă care sunt planurile Sale şi 
ne întăreşte credinţa şi speranţa.
La rândul nostru, reacţionăm , îi 
răspundem lui Dumnezeu prin în 
credere sau prin îndoială, prin con
sacrare sau prin revoltă, prin eroism 
sau prin frică, prin loialitate sau prin 
trădare, prin iubire sau prin apatie. 
Dumnezeu şi omul sunt implicaţi 
întotdeauna în procesul revelaţiei. 
Biblia este scrisă de oameni, dar 
este atestată ca fiind Cuvântul lui 
Dumnezeu.

Cuvântul lui Dumnezeu este şi 
astăzi un mijloc de comunicare în
tre Dumnezeu şi oameni, atât o des
coperire, cât şi o întâlnire. Este im
portant - aş spune chiar indispensa
bil - să studiem solia ei. Dar stu
diul acesta, dacă nu duce la o întâl
nire personală dintre Dumnezeu şi 
noi, nu va atinge scopul divin şi nu 
va avea puterea să transforme ini
ma. Ellen White spune astfel: „Cel 
care studiază Cuvântul lui Dum
nezeu cu un spirit sincer şi dispus să 
primească învăţătură, cel care ca
ută să înţeleagă adevărurile sale, va 
fi adus în legătură cu Autorul lui; şi, 
dacă el singur nu alege altfel, nu 
există limită pentru posibilităţile sale 
de dezvoltare" (Education, pag. 125).

Inspiraţia şi iluminarea: lu
crarea Duhului Sfânt

Intervenţia Duhului Sfânt în pri
mirea şi scrierea Sfintelor Scripturi 
este afirmată în multele mărturii ale 
autorilor ei. Mii de texte din Biblie 
vorbesc despre originea supranatu
rală a soliilor profeţilor. David spu
nea: „Duhul Domnului vorbeşte 
prin mine şi cuvântul Lui este pe 
limba m ea“ (2 Sam. 23,2). Când 
descrie felul în care a primit viziunile 
sale, Ezechiel foloseşte expresii ca 
acestea: „Duhul a intrat în mine“ , 
„D uhul Domnului a căzut peste 
mine“ , „Duhul m-a răpit4' (Ezech. 
3,24; 11,5; 43,5). Pavel consideră

lucrarea profeţilor un dar al Duhu
lui Sfânt (1 Cor. 12,7-10). în două 
texte de importanţă fundamentală, 
Petru afirmă explicit că lucrarea 
profeţilor a fost inspirată de Duhul 
Sfânt, „Duhul lui Hristos, care era 
în ei“ . El spune că „nici o prooro- 
cie n-a fost adusă prin voia om u
lu i, ci oam enii au v o rb it de la 
Dumnezeu, mânaţi de Duhul Sfânt“ 
(1 Pet. 1,10.11; 2 Pet. 1,21). în cu
vintele lui Pavel adresate lui Timo- 
tei, găsim aceeaşi afirmaţie explici
tă cu privire la inspiraţie : „Toată 
Scriptura este insuflată de Dumne
zeu şi de folos ca să înveţe, să mus
tre, să îndrepte, să dea înţelepciune 
în neprihănire, pentru ca omul lui 
Dumnezeu să fie desăvârşit şi cu 
totul destoinic pentru orice lucra
re bună“ (2 Tim. 3,16.17).

Cel care studiază Cu
vântul lui Dumnezeu 
cu un spirit sincer şi dis
pus să primească învă
ţătură va fi adus în le
gătură cu Autorul lui.

Puterea transformatoare a Cu
vântului lui Dumnezeu se bazează 
pe faptul că el este inspirat; Duhul 
Sfânt este prezent în paginile Bibliei. 
Lucrarea supranaturală a Duhului 
Sfânt în viaţa şi activitatea autorilor 
ei este cea care îi conferă Bibliei o 
putere de convingere fără egal, o 
forţă spirituală irezistibilă, capacita
tea să zdrobească spiritul de răzvră
tire al omului, să înveţe, să îndrepte, 
să dea înţelepciune în neprihănire, 
să-i facă pe oameni desăvârşiţi, să 
transforme şi să convertească sufletul 
cititorilor săi în aşa fel, încât să fie 
destoinici pentru fapte bune.

Lucrarea Duhului Sfânt nu s-a 
terminat după ce El i-a inspirat pe 
scriitorii Bibliei, ci ea continuă prin 
procesul iluminării. Cu alte cuvinte, 
Duhul Sfânt îl iluminează pe citito
rul Bibliei, aşa cum a promis Dom
nul Isus (Ioan 14,17; 15,26; 16,8.13).

Primirea autorităţii Cuvântului
în fine, a treia persoană care ia 

parte la procesul revelaţiei este cre

dinciosul. Prin folosirea şi exerci
tarea libertăţii lui, credinciosul se 
supune sau se împotriveşte puterii 
transformatoare a Cuvântului lui 
Dumnezeu. Atunci când este pri
mit ca fiind revelaţia lui Dumne
zeu şi se recunoaşte că este inspirat 
în întregime, Cuvântul lui Dumne
zeu devine un izvor de autoritate 
incontestabil în sufletul omului.

Credinciosul care primeşte cu 
credinţă şi încredere autoritatea 
normativă a Cuvântului lui Dum
nezeu asimilează principiile sale 
sfinte în modul său de viaţă. învăţă
turile şi preceptele Bibliei ajung să 
facă parte integrantă din viaţa şi din 
caracterul acelei persoane, iar prin lu
crarea simultană a Duhului Sfânt, 
credinciosul devine „o făptură no
uă (2 Cor. 5,17). Apostolul Petru 
descrie această experienţă în felul 
următor: „Aţi fost născuţi din nou 
nu dintr-o sămânţă care poate pu
trezi, ci dintr-una care nu poate pu
trezi, prin Cuvântul lui Dumnezeu, 
care este  viu şi care  răm âne în 
veac“ (1 Pet. 1,23).

Prin supunerea voinţei noastre 
autonome în faţa iluminării de către 
Duhul Sfânt şi în faţa autorităţi su
verane a Cuvântului lui Dumne
zeu ca regulă de credinţă şi de viaţă, 
în noi se produce o renaştere a spe
ranţei, a puterii şi a caracterului.

Ellen White face următoarea a- 
firmaţie: „Aceeaşi putere creatoa
re care a chemat lumile la existenţă 
se află în Cuvântul lui Dumnezeu. 
Acest Cuvânt dă putere, face să a- 
pară viaţa. Fiecare poruncă este o 
făgăduinţă. Dacă este recunoscut 
de voinţă şi primit în suflet, Cuvân
tul aduce cu sine viaţa Celui Infi
nit. El transformă caracterul şi cre
ează din nou sufletul după chipul lui 
Dumnezeu" ( I b i d . ,  pag. 126).

întrebări pentru discuţie
1. Cum explică autorul atracti- 

vitatea permanentă a Bibliei?
2. Arătaţi care sunt asemănările 

şi deosebirile dintre sursele din care 
primim cunoaşterea cu privire la 
Dumnezeu. Cum răspunde fiecare 
dintre aceste surse nevoilor oame
nilor şi civilizaţiilor diferite pentru 
care suntem chemaţi să lucrăm?

C a r lo s  P u y o l  e s te  s e c r e t a m  1

D i v i z i u n i i  E u r o -A fr i c a .
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Cuvântul inestimabil

Claritatea şi mângâierea vin din Biblie.

Walter Pearson

A
cum zece ani, hoţii au spart 
magazia în care fuseseră 
depozitate bunurile fami
liei mele şi au furat aproape tot ce 

aveam. O bucată de hârtie, pe care se 
recunoştea scrisul de mână al so ţi
ei mele, era tot ce mai rămăsese ca 
să confirme că, într-adevăr, în locul 
acesta ne ţinuserăm lucrurile, în 
timp ce ne căutam o locuinţă.

Pierderea financiară era uluitoa
re, dar au început să iasă la iveală 
pierderi şi mai mari. împreună cu 
lucrurile pe care hoţii credeau că le 
pot vinde la un preţ derizoriu, erau 
cutii întregi cu fotografii, cărţi şi 
scrisori de o valoare inestimabilă, 
întreaga colecţie de cărţi cumpărate 
cu mari eforturi şi sacrificii, timp 
de 20 de ani, fusese furată. Foto
grafiile în care se vedea cum crescu
seră copiii mei, de la naşterea lor, 
dispăruseră. Dar cel mai dureros era 
faptul că hoţii furaseră şi cutiile cu 
fotografii şi scrisori de la mama 
mea, care murise cu aproape 20 de 
ani înainte, la vârsta de 49 de ani.

Pierderea acestei comori de amin
tiri legate de viaţa mamei mele era 
colosală. începusem să-organizez fo
ile şi fotografiile, cu speranţa că vor 
servi ca bază pentru scrierea unei 
cărţi. Gândul acesta a dispărut cu de
săvârşire, o dată cu pierderea atâtor 
materiale care erau de neînlocuit.

Câteva luni mai târziu, făceam 
ordine într-un sertar deranjat. Nu voi 
uita niciodată emoţiile care m-au 
copleşit, atunci când am dat peste 
o scrisoare de la mama. Era o desco
perire solemnă. Crezusem că nici
odată nu voi mai vedea vreo scrisoare 
de-a ei. Deşi era doar o foaie de hâr
tie cu urme de cerneală pe ea, aceas
tă scrisoare era preţioasă. Scrisul 
de mână al mamei îmi aducea aminte 
de ceea ce văzusem în albumele ace
lea de demult. Parcă îi auzeam vo

cea, când citeam cu drag şi mă o- 
pream la fiecare cuvânt al ei.

Nu ştiu cum, dar greutăţile prin 
care treceam mi s-au părut mai uşoa
re, atunci când mi-am adus aminte 
de sfaturile înţelepte şi de exemplul 
ei admirabil. Puterea mesajului de 
la scumpa mea mamă, în împreju
rările acelea, a fost chiar mai mare 
decât aş fi putut crede. Cuvintele 
scrise de mama mi-au dat putere.

Cuvântul lui Dum
nezeu, aşa cum es
te el, răm âne p i 
v o tu l î n t r e g i i  
noastre speranţe.

Dar chiar şi o scrisoare de la o 
mamă decedată cu aproape două
zeci de ani în urmă păleşte în im
portanţă faţă de efectul descoperirii 
din partea lui Dumnezeu, pe care o 
găsim în Biblie. Analogia cu scrisoa
rea mamei mele nu este perfectă, 
pentru că slujim unui Mântuitor în
viat. Dumnezeul nostru nu este mort. 
Nu ducem lipsă de informaţii trans
mise din partea cerului prin rugăciu
ne şi prin părtăşie. Dar Biblia repre
zintă, într-adevăr, o resursă preţioa
să şi de cea mai mare importanţă, 
datorită relaţiei noastre cu Autorul 
ei, cu Domnul Isus Hristos.

Experienţa mea cu acest Cuvânt 
al lui Dumnezeu a demonstrat de 
multe ori că el este o comoară care 
merită să mă bucur de ea şi să o îm
părtăşesc altora, o adevărată delec
tare în viaţa mea. Schimbări drasti
ce, hotărâte au loc în gândirea şi în 
viaţa mea, atunci când îmi fac timp 
să citesc Biblia în mod sistematic 
sau să o ascult înregistrată pe casetă.

O colecţie incredibilă
Biblia are valoare infinită, pen

tru că este o scrisoare de la Cel care 
ne iubeşte în cel mai înalt grad. Dar 
paginile ei cuprind mult mai mult. 
Chiar dacă originea sa divină ar 
putea fi cumva nesocotită, impor
tanţa ei literară ar recomanda-o. 
Ce altă carte îşi poate dovedi mai 
bine pretenţia de a-1 face înţelept 
pe cel care o citeşte? Psalmul 19,8 
ne aduce am inte: „O rându irile  
Domnului sunt fără prihană şi ve
selesc inima; poruncile Domnu
lui sunt curate şi luminează ochii“ . 
Iar după o parafrazare, versetul 
acesta spune astfel: „Poruncile Dom
nului emană lumină şi iluminează 
mintea“ (după Clear Word).

Am fost martor la efectul acesta 
al Bibliei. De-a lungul anilor, am 
avut privilegiul să cunosc mulţi 
creştini mai în vârstă, care n-au avut 
niciodată posibilitatea să-şi facă o 
educaţie şcolară. Dar, în caracterul, 
în conversaţia şi chiar pe faţa celor 
mai mulţi dintre ei, se vedea că fuse
seră cizelaţi şi înnobilaţi prin influ
enţa Bibliei. Nimeni să nu se îndo
iască: Biblia este o căite plină de putere !

Nici o carte din istoria omenirii 
nu se poate compara cu întinderea şi 
adâncimea infinite ale acestui Cuvânt;

„în spectrul larg de subiecte şi 
în bogăţia stilurilor ei, Biblia are ceva 
care să trezească interesul fiecărei 
minţi şi să umple de admiraţie fiecare 
inimă. In paginile ei se găsesc cele 
mai vechi rapoarte istorice, biogra
fiile cele mai autentice, principii 
de guvernare eficientă a ţării şi pen
tru conducerea familiei - principii 
la nivelul cărora înţelepciunea ome
nească nu s-a ridicat niciodată. Ea 
conţine filosofia cea mai adâncă, 
poezia cea mai plăcută şi cea mai 
sublimă, cea mai pasionată şi cea 
mai patetică. Valoarea scrierilor 
Bibliei este infinit mai mare decât 
cea a lucrărilor oricărui autor ome
nesc, chiar dacă sunt considerate 
scrieri omeneşti; dar, dacă se ţine 
seamă de felul în care fiecare din
tre aceste scrieri se raportează la 
marele gând central, cărţile Bibliei 
au un orizont infinit mai larg, o 
valoare infinit superioară" (îndru
marea copilului, pag. 392)

Nu putem exagera nici impor
tanţa Scripturii ca mijloc de unire
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a noastră, prin credinţă, cu istoria 
poporului lui Dumnezeu şi a m i
ilor de oameni care au trăit o v ia 
ţă de evlavie neabătută. Scriptura 
ne aduce în strânsă legătură cu înţe
lepciunea şi cu experienţa celor 
care au rămas credincioşi în trecut 
şi ne inspiră în situaţiile care ne 
confruntă astăzi.

„Atunci când studiem Biblia, 
stăm de vorbă cu patriarhii şi cu 
p ro fe ţii. A devăru l este  îm b ră 
cat într-un limbaj nobil, care exer
cită o atracţie irezistibilă asupra 
minţii; gândul este înălţat de la 
lucrurile de pe pământ şi făcut să 
contem ple slava v ie ţii v iitoare  
nem uritoare . C um  s-a r p u tea  
com para în ţe lepciunea  om ului 
cu splendoarea revelaţiei lui Dum
nezeu?" (Fundamentele educa
ţiei creştine, pag. 128).

Un mijloc de supravieţuire
întotdeauna m-a captivat felul 

în care sora White descrie experi
enţa apostolului Ioan, scriitorul Apo- 
calipsei, pe insula Patmos. Experi
enţa lui Ioan ilustrează modul în 
care Scriptura poate aduce bucurie 
în împrejurările cele mai descuraja
toare şi ne poate ajuta să rămânem 
în legătură cu Dumnezeu chiar 
atunci când suntem singuri.

Dumnezeu intervenise în mod 
extraordinar şi îl salvase pe Ioan 
de la moarte, din cazanul cu ulei . 
„în clocot". Persecutorii săi ar fi 
putut să-l ierte pentru orice motiv de 
supărare pe care l-ar fi avut din 
partea  lui şi să nu-1 mai trim ită 
în  exil. Dar, pentru ultimul dintre 
apostoli, experienţa aceasta nu 
avea să fie o pedeapsă. Credinţa 
lui în Dumnezeul Scripturii l-a pre
dispus să fie deschis faţă de ceea 
ce D um nezeu p u tea  să-i comu
nice în acest loc izolat.

Sora White spune că, în timp 
ce vedea cerul şi norii de deasupra 
lui, pe acea insulă pustie şi relativ 
mică, Ioan îşi imagina că aceiaşi 
nori trecuseră pe deasupra templu
lui de la Ierusalim. El vedea adân
citu rile  în suprafaţa insu lei de 
origine vu lcanică şi se delecta 
gândindu-se la  pu terea infinită 
a lui D um nezeu, care poate să 
poruncească apelor să acopere pă
mântul sau să se retragă la cuvân

tul Lui. Era plin de uimire pentru 
faptul că, până şi în acest loc stân
cos şi accidentat, în care împăratul 
Romei poruncise să fie exilaţi de
ţinuţii, autoritatea divină putea să 
limiteze inundaţiile, prin porunca: 
„Până aici să vii, să nu treci mai 
departe" (Iov 38,11).

în loc să se lase despărţit de 
Domnul său, Ioan şi-a ascuţit per
cepţiile ca să descopere indicii ale 
eforturilor lui Dumnezeu de a-Şi ex
prima prezenţa şi iubirea. Nu ne 
surprinde faptul că un om, ale cărui 
simţuri puteau face o distincţie atât 
de exactă, încât să detecteze gla
sul lui Dumnezeu, era „în Duhul 
în ziua Domnului" (Apoc. 1,10). 
Scriptura, care fusese standardul 
vieţii sale, devenise acum mijlocul 
de supravieţuire şi mângâierea lui.

A

In aceste condiţii 
de nesiguranţă, tre
buie să avem un iz
vor de adevăr şi de 
mângâiere plin de 
autoritate.

Desigur, speranţele lui Ioan n-au 
fost dezamăgite. Palma de loc pe 
care se afla către sfârşitul vieţii sa
le a fost transformată într-un ade
vărat centru de comunicare. El a 
primit şi a scris aici o viziune im
presionantă, care cuprinde istoria 
lumii până la a doua venire a Dom
nului Hristos. Ceea ce ar fi putut 
să fie pedeapsa finală a devenit 
bucuria lui supremă, atunci când 
a fost binecuvântat să scrie ultima 
carte a Bibliei.

Cuvântul care a fost descoperit 
lui Ioan, scriitorul Apocalipsei, are 
putere şi astăzi pentru copiii lui Dum
nezeu care trebuie să treacă prin în
cercări cel puţin la fel de mari. Da, 
şi astăzi, Dumnezeu intră în legătură 
cu noi, oamenii, prin simţurile - sau 
percepţiile - noastre, dar cel mai im
portant izvor al revelaţiei Sale con
tinuă să fie Biblia, Cuvântul Scris 
al lui Dumnezeu.

Pe măsură ce planeta aceasta

devine tot mai puţin ospitalieră 
pentru copiii lui Dumnezeu, iar 
Duhul Sfânt Se retrage, Cuvântul 
va fi mijlocul prin care vom su
pravieţui într-un mediu ostil. Ce 
favoare divină avem să ne punem 
toată încrederea în tezaurul extra
o rd in a r al făgăd u in ţe lo r B ib li
ei, care sunt „ la  fel de sigure ca 
revărsatul zorilor". Eşecul vizibil 
al structurilor sociale de a satisfa
ce nevoile oamenilor îi constrânge 
pe credincioşi să alerge la Cuvânt, 
în aceste condiţii de nesiguranţă, 
trebuie să avem un izvor de adevăr 
şi de mângâiere plin de autoritate.

Unii se arată nerăbdători astăzi 
să reducă amestecul Sfintelor Scrip
turi în viaţa noastră. Pe aceştia îi 
deranjează atribuirea unei autori
tăţi normative nelimitate Cuvântului 
lui Dumnezeu. Ei spun că acest Cu
vânt este doar una dintre „cărţile 
mari" ale lumii. Dacă aprobăm 
această diminuare a autorităţii Bi
bliei, ne condamnăm la un exil în 
care vom fi lipsiţi de cea mai im 
portantă resursă a noastră. Cuvân
tul lui Dumnezeu, aşa cum este 
el, rămâne pivotul întregii noas
tre speranţe.

Iubirea faţă de adevăr
Pentru mine, Biblia înseamnă 

foarte mult. La fel ca scrisoarea 
mult timp pierdută de la mama mea, 
Biblia este o comunicare din partea 
unui Dumnezeu care mă iubeşte. 
Şi iubirea Lui nu mă lasă în starea 
în care mă găseşte; Scriptura mă în
tăreşte, îmi ascute mintea şi reface 
în mine chipul Domnului Hristos.

Mă angajez nu doar să mă fa
miliarizez cu această Carte preţi
oasă, dar şi să iubesc atât adevărul, 
cât şi pe Domnul adevărului, pe 
care ea îl descoperă.

întrebări pentru discuţie
1. Cum s-a exercitat în  dreptul 

tău rolul Scripturii ca mesaj per
sonal din partea lui Dumnezeu?

2. Cum a fost influenţată viaţa 
ta sau a celor apropiaţi ai tăi de 
atacurile la  adresa autorităţii Cu
vântului lui Dumnezeu?

Walter Pearson este vorbitor princi
pal şi director al postului de televiziune 
adventist Breath of Life (Suflarea de viaţă).
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MARŢI

Bucurie în Cuvânt

Mai ales atunci când suferim, când 
suntem  tulburaţi şi învinşi

Dorothy Eaton Watts

A
m auzit astăzi bucurie - în 
ţipetele unui copil de trei 
ani, care aleargă după ba

loane de săpun, în cântecul vesel 
al unei vrăbii, în clipocirea fericită 
a unui pârâu de munte.

Am văzut bucurie astăzi - în 
ochii zglobii ai unei tinere de 
curând căsătorite, în joaca unui 
căţeluş care îşi salută stăpânul, 
pe faţa unei şcolăriţe care înain
tează sărind pe stradă.

Am simţit bucurie astăzi - în 
paginile unei cărţi vechi, în ora de 
studiu al Cuvântului lui Dum
nezeu, în prezenţa Celui care este 
izvorul oricărei bucurii.

Astăzi dimineaţă, când L-am 
întâlnit pe Domnul Hristos în Scrip
turi, am găsit „bucurii nespuse" - 
căldură, strălucire, muzică, zâmbet, 
soare şi trandafiri şi posibilităţi in
finite. Inima mea începuse să cânte, 
aveam privirea ageră, iar vocea 
mi-a izbucnit în laudă. Eram atât 
de bucuroasă, captivată de clipa în
tâlnirii cu Domnul în Cuvântul Său!

ita Armstrong este o altă 
persoană care a găsit bucurie 
în Cuvânt. Mult timp, viaţa 

ei fusese caracterizată de instabili
tate emoţională. îşi ascundea ne
fericirea, dar deseori se simţea 
descurajată.

Apoi, într-o după-amiază, a 
meditat, timp de câteva ore, la Cu
vântul lui Dumnezeu, la puterea şi 
iubirea Lui. Şi-a adus aminte cât 
de sigură era în copilărie că Isus o 
iubeşte, apoi s-a gândit la cer şi la 
bucuria pe care o va simţi când va 
sta, în cele din urmă, în prezenţa 
lui Dumnezeu. I-au venit în minte 
cuvintele din Evrei 13,8: „Isus Hris
tos este acelaşi ieri şi azi şi în veci!"

Isus nu Se poate schimba! se gân

dea Rita. El m-a iubit când eram 
copil, mă va iubi când voi merge în 
cer şi mă iubeşte acum! A fost cu
prinsă de bucurie şi de iubire. Din- 
tr-o dată, şi-a dat seama că ea este 
importantă în faţa lui Dumnezeu - 
că are valoare în faţa lui Dumnezeu! 
S-a ridicat imediat în picioare şi a 
început să meargă, să sară prin casă, 
cântând şi spunând întruna: „Am 
valoare în faţa lui Dumnezeu! Am 
valoare în faţa lui Dumnezeu!"1

înaintea Feţei Tale sunt bu
curii nespuse (Ps. 16,11).

A
ntr-o dimineaţă, m-am trezit 
simţindu-mă apăsată de ten
siunile vieţii. Mă dureau spa

tele, capul, membrele şi încă nu 
mă dădusem jos din pat! M-am 
gândit la toate lucrurile pe care 
nu le făcusem în ziua precedentă. 
Acum ele urmau să mi se adauge 
pe lista pentru această zi. Am oftat 
greu şi m-am întors, dar, în cele 
din urmă, am reuşit să cobor din 
pat. Inima îmi era apăsată, iar su
fletul deprimat. Mă simţeam aşa 
de slabă şi de vulnerabilă!

In dimineaţa aceea, am deschis 
Biblia şi am citit din Ţefania 3,17: 
„Domnul Dumnezeul tău este în 
mijlocul tău ca un viteaz, care poa
te ajuta; Se va bucura de tine cu ma
re bucurie, va tăcea în dragostea 
Lui şi nu va mai putea de veselie 
pentru tine". Mi-am imaginat că sunt 
un copil mic şi că vin la Tatăl meu 
din cer, ca să mă ia în braţe. Parcă 
îl auzeam spunându-mi: „Dorothy, 
Eu Mă voi îngriji de toa te" . îmi 
închipuiam  că mă ţine chiar lân
gă El şi că îmi cântă un cântec ve
sel, plin de iubire, ca să mă liniş
tească. Mă simţeam încălz ită  la 
pieptul Său. Bucuria Lui m-a um
plut cu o nouă putere.

După această întâlnire cu Dum
nezeu prin Cuvântul Său, am putut 
să-mi aduc la îndeplinire lucrările 
fără prea mult efort. Până după 
amiază, îmi terminasem cele 17 ac
tivităţi de pe listă. Mi-am făcut o li- 
monadă rece şi m-am aşezat în 
grădină să admir florile, să mă bu
cur de lumina soarelui şi de iubirea 
lui Dumnezeu. A fost o zi plină de 
bucurie! Ce schimbare făcuse Cu
vântul lui Dumnezeu! Cuvintele 
Tale au fost bucuria şi veselia ini
mii mele (Ier. 15,16).

upă divorţul său, Joyce 
Landorf Heatherley a găsit 
putere şi bucurie în Cuvânt. 

Simţea că toţi o părăsiseră, chiar şi 
Dumnezeu. Era adânc îndurerată şi 
nu se putea concentra, atunci când 
studia Biblia sau când se ruga. Parcă 
nu avea putere să aducă la îndepli
nire nici cele mai simple activităţi.

într-o dimineaţă, în timp ce şter
gea praful de pe noptieră, şi-a luat 
Biblia în mână, dar aceasta îi alu
necă printre degete şi căzu. Biblia 
rămase jos, deschisă la Romani 8. 
Ochii lui Joyce s-au oprit asupra 
versetelor de la finalul capitolului: 
„Căci sunt bine încredinţat că nici 
moartea, nici viaţa, nici îngerii, 
nici stăpânirile, nici puterile, nici 
lucrurile de acum, nici cele viitoa
re, nici înălţimea, nici adâncimea, 
nici o altă făptură, nu vor fi în stare 
să ne despartă de dragostea lui 
Dumnezeu care este în Isus Hris
tos, Domnul nostru" (vers. 38.39).

Joyce duse Biblia la pian şi o 
aşeză deschisă pe pupitrul pentru 
note. în fiecare zi care a urmat, s-a 
aşezat pentru un timp lângă pian, 
recitind iar şi iar acest pasaj biblic, 
printre lacrimi. Meditând zi după zi 
la aceste cuvinte, a primit din nou 
viaţă şi speranţă. A început să simtă ia
răşi prezenţa iubitoare a Domnului. 
Bucuria a revenit, în acele momente 
de părtăşie cu Dumnezeu, în timp 
ce stătea pe bancheta de lângă pian 
şi asculta cum Dumnezeu îi vorbea 
prin Cuvântul Său.2 Bucuria Domnu
lui va f i  tăria voastră (Neem. 8,10).

L
a începutul celui de-al doi
lea război mondial, Darlene 
Rose lucra ca misionar în 

Noua Guinee. Soldaţii japonezi i-au
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luat prizonieri pe ea şi pe 
soţul ei şi i-au ţinut în jun
glă, în lagăre de război sepa
rate. Dar, chiar înainte de 
eliberarea ei miraculoasă, 
află că soţul său murise.

In seara aceea, după 
ce luminile din lagăr au 
fost stinse, s-a aşezat pe 
rogojină, cu faţa în jos. A- 
vea dureri de cap şi dorea 
foarte mult să-şi rezeme 
fruntea pe umărul cuiva 
care o iubea, care putea 
să-i ofere consolare. Simţea 
că orice bucurie dispăruse 
o dată cu moartea soţului 
ei şi credea că niciodată 
nu va mai fi în stare să schiţeze un 
zâmbet. Doamne, exişti? striga ini
ma ei frântă, în liniştea nopţii tropi
cale. Vezi durerea mea? Mă iubeşti? 
Chiar atunci, Domnul i-a vorbit în 
linişte inimii ei, prin cuvintele din 
Isaia 61,1-3: „El M-a trimis să vin
dec pe cei cu inima zdrobită,... să 
mângâi pe toţi cei întristaţi,...să le 
dau o cunună împărătească în loc 
de cenuşă, un untdelemn de bu
curie în locul plânsului, o haină de 
laudă în locul unui duh mâhnit“ .

Prezenţa Domnului Hristos i se 
părea atât de reală, încât, în linişte, 
ea îşi deschise inima şi îi prezentă 
Lui întreaga sa durere. Ştia că El o 
ascultă, simţea că El e atent la fie
care cuvânt pe care îl şoptea ea. Ştia 
că El înţelege cât de chinuitor e să 
te simţi singur, că durerea e prea 
mare ca să poată fi exprimată în cu
vinte. Darlene a înţeles că El plânge 
împreună cu ea, că: El o iubeşte. Mai 
târziu, ea scria astfel despre noap
tea aceea: „In clipele acelea, învăţam 
să înţeleg mângâierea Duhului Sfânt. 
Intr-un târziu, am adormit. Sabia 
durerii mă rănise crunt, dar El o scu
fundase mai înainte în untdelemn4*. 
în dimineaţa următoare, faţa lui 
Darlene radia de bucuria sufletească 
pe care o găsise în prezenţa Dom
nului Hristos, prin Cuvântul Său.3

Să le dau... un untdelemn de 
bucurie în locul plânsului, o haină 
de laudă în locul unui duh mâh
nit (Is. 61,3).

N
u demult, am trecut printr-o 
perioadă de întuneric. Nu 
puteam suporta suferinţa 
prin care treceam, dar nu puteam

nici să văd vreo speranţă pentru vi
itor. In afară, zâmbeam. Dar, în su
fletul meu, mă simţeam aşa de sla
bă şi de zdrobită! Atunci am citit 
Isaia 9,2.3: „Poporul care umbla în 
întuneric vede o mare lumină; peste 
cei ce locuiau în ţara umbrei morţii 
răsare o lumină. Tu înmulţeşti po
porul, îi dai mari bucurii; şi el se 
bucură înaintea Ta44.

„Doamne, vino la mine cu lu
mina şi bucuria prezenţei Tale44, 
am scris în jurnalul meu.

„Scoate-mă din întuneric şi 
condu-mă la lumina Ta.44 El mi-a 
şoptit: „Adu la Mine umbrele tale44.

„Doamne, în viaţa mea sunt 
multe umbre44, am început eu. Timp 
de câteva minute, am scris ceea ce 
mă preocupa cu privire la păcate, 
la nereuşite, la probleme de sănăta
te, la copii, la nepoţi, la întâlnirile 
pentru care eram programată să 
vorbesc, la articolele şi cărţile pe 
care intenţionam să le scriu. în di
mineaţa aceea, am adus la Domnul 
cel puţin nouă dintre poverile mele.

Am scris în jurnal: „Doamne, 
Tu eşti lumina mea, bucuria mea, 
cântecul meu! Vino la mine, Doam
ne! încălzeşte-mi inima, alină-mi 
sufletul. Te rog, Doamne, am ne
voie de Tine! O, cât de mult am 
nevoie de Tine!44

Parcă ieşise soarele, pentru pri
ma dată după săptămâni întregi! 
Plină de putere şi de speranţă, sim
ţeam că pot să fac faţă zilei cu bu
curie - bucurie pe care o găsisem în 
timpul de părtăşie cu Dumnezeu, 
alături de Cuvântul Său. Descoperi
sem cât de adevărate sunt cuvintele 
următoare, scrise de Ellen White:

,, Omul a fost creat pen
tru părtăşie cu Dumnezeu 
şi doar în această părtăşie 
îşi poate găsi adevărata 
viaţă şi dezvoltare. A fost 
creat să-şi găsească în Dum
nezeu bucuria cea mai 
înaltă şi nimic altceva nu 
poate să-i satisfacă năzu
inţele inim ii, să-i poto
lească foamea şi setea su
fletului. Cel care studiază 
Cuvântul lui Dumnezeu 
cu un spirit sincer şi dis
pus să primească învă
ţătură, căutând să în ţe 
leagă adevărurile cu
prinse în el, va fi adus în 

legătură cu Autorul său44 (Edu- 
cation, pag. 124,125). Iar Autorul 
său este izvorul oricărei bucurii.

Tu înmulţeşti poporul, îi dai 
mari bucurii; şi el se bucură înain
tea Ta (Is. 9,3).

A
i descoperit secretul unei 
vieţi creştine fericite? îţi iei 
timp în fiecare zi să te adân
ceşti în Cuvânt, în prezenţa Celui 

care este izvorul oricărei bucurii? 
Apostolul Ioan spune că tocmai în 
scopul acesta a fost scrisă Biblia - 
ca să ne conducă la bucurie.

Şi vă scriem aceste lucruri 
pentru ca bucuria voastră să fie  
deplină (1 Ioan 1,4).

11. Howat, ed., Light in the Middle 
of the Tunnel (Fem, Scotland: Christian 
Focus Publications, 1994), pag. 109-121.

2 Joyce Landorf Heatherley, Unworld 
People (Austin, Tex.: Balcony Publishing, 
1987), pag. 216-222.

3 Darlene D. Rose, Evidence Not Seen 
(San Francisco: HarperCollins, 1990), 
pag. 109-113.

întrebări pentru discuţie
1. Cu care dintre persoanele 

menţionate în această lectură te 
identifici cel mai bine?

2. Cum poţi să foloseşti mai bi
ne timpul preţios în care comunici 
cu Dumnezeu prin rugăciune şi 
prin studierea Cuvântului Său?

3. Ce te-a impresionat cel mai 
mult din această prelegere? Ce me
tode noi de mărturisire sugerează ea?

Dorothy Eaton W atts  este  secretar  
asociat al Diviziunii Asia  de Sud, 
cu  s ed iu l  la U osur ,  India .

Curierul Adventist • Noiembrie 1998



MIERCURI

Ele mărturisesc despre Mine
Isus este esenţa întregii Scripturi.

Bryan Ball

O
 carte recentă, The Word of 
the Lord (Cuvântul Dom
nului), ne aduce aminte de 

un adevăr foarte elementar. Biblia 
,,ni-L face cunoscut pe Dumnezeul 
care mântuieşte“ .

Cât de adevărată este această 
afirmaţie! Şi cât de necesar este ca 
aceia care au un respect profund 
faţă de Biblie să-şi aducă aminte că 
ea este mai mult decât doar o sursă 
de informaţii. Desigur, Scriptura 
oferă cunoştinţă şi putere de înţe
legere, dar este, de asemenea, Cu
vântul „viu“ şi „puternic** al lui 
Dumnezeu (Evr. 4,12).

Ca să trăim cu adevărat această 
putere în viaţa noastră, trebuie să 
înţelegem nu doar ce spune Biblia, 
ci să înţelegem şi de ce a fost scrisă 
Biblia. Cineva spunea că Biblia 
„este dată omului ca să-l facă în 
stare să fie părtaş la mântuire**. 
Niciodată nu trebuie să uităm mo
tivul acesta.

Apostolul Pavel înţelegea acest 
adevăr esenţial. Sfintele Scripturi, 
îi scria el lui Timotei, „pot să-ţi 
dea înţelepciunea care duce la mân- 
tuire“ (2 Tim. 3,15). Scriptura are 
scopul nu doar să ofere cunoştinţe 
de ordin religios, ci şi să ducă la 
mântuire. De aceea, Pavel adaugă: 
„p rin  credinţa în Hristos Isus“ . 
Cunoaşterea care duce, în cele din 
urmă, la mântuire nu este cunoaşte
rea intelectuală a Scripturilor, ci o 
cunoaştere la care se ajunge printr-o 
întâlnire personală cu Isus Hristos, 
prin credinţă.

Adresându-Se iudeilor, cu o oca
zie, chiar Domnul Isus S-a referit 
la scopul pentru care a fost scrisă 
Scriptura. Afirmaţia Lui este cuprin
să îhtr-unul dintre cele mai importante 
pasaje din Biblie şi ne descoperă 
scopul suprem al Cuvântului scris. 
Iudeilor care se conduceau după o

judecată greşită, Isus le-a spus: 
„Cercetaţi Scripturile, pentru că so
cotiţi că în ele aveţi viaţa veşnică, 
dar tocmai ele mărturisesc despre 
Mine. Şi nu vreţi să veniţi la Mine, 
ca să aveţi viaţa!“ (Ioan 5,39.40)

Iudeii aceia erau, probabil, cei 
mai buni cercetători ai Bibliei din 
lume. Ei citeau Cuvântul şi studiau 
textul ei în mod continuu şi amă
nunţit. Şi totuşi n-au înţeles-o de
loc. Intr-unul dintre comentariile 
sale, William Barclay spune că 
„apa are tot atâtea şanse să intre în 
ciment, câte şanse avea Cuvântul 
lui Dumnezeu să intre în mintea 
lor“ . Care era motivul? Ei nu citeau 
Scripturile ca să audă Cuvântul 
Dumnezeului Mântuitor, ci să 
găsească argumente în sprijinul in
terpretărilor lor.

în această Săptămână de rugă
ciune, când recunoaştem din nou 
autoritatea şi puterea Cuvântului 
lui Dumnezeu, să ne aducem amin
te că este posibil să studiem Scrip
tura din motive greşite. Nu primim 
viaţa veşnică doar prin studierea şi 
înţelegerea Bibliei. Avem viaţa 
veşnică dacă II primim pe Cel asu
pra căruia se concentrează întrea
ga Biblie. Următoarea afirmaţie 
îi aparţine tot comentatorului Bar
clay: „Scripturile nu au rolul să 
dea viaţă, ci să îndrepte spre Cel 
care o poate da“ .

Pe drumul spre Emaus, chiar 
Domnul Isus a practicat principiu} 
acesta. Aşa spune Biblia. Ca să 
aprindă iarăşi credinţa slabă a 
ucenicilor Săi, El „a început de la 
Moise şi de la toţi proorocii şi le-a 
tâlcuit, în toate Scripturile, ce era 
cu privire la El“ (Luca 24,27).

Această interpretare divină a 
Scripturilor a avut un rezultat re
marcabil. Ei au zis unul către altul: 
„Nu ne ardea inima în noi, când...

ne deschidea Scripturile?** (vers. 
32). Adevărata putere a Cuvântului 
lui Dumnezeu se bazează pe faptul 
că el se aplică la Domnul Isus şi la 
marea Sa lucrare de răscumpărare. 
Viaţa veşnică vine de la Cuvântul 
întrupat, de la Domnul Hristos, 
care este esenţa, punctul central 
al întregii Scripturi.

Cum se întâmplă aceasta
Biblia conţine mărturii multe şi 

convingătoare cu privire la Dom
nul Isus. Am avea nevoie de volu
me întregi ca să le examinăm în 
mod amănunţit. Dar există câteva 
aspecte precise care iluminează 
scopul Bibliei şi ne ajută să înţele
gem iarăşi mesajul ei mântuitor. 
Intr-adevăr, Scripturile „mărturi
sesc despre El“ .

1. Ele mărturisesc despre per
soana Lui. Biblia este cel mai im 
portant izvor de informaţii cu pri
vire la existenţa lui Isus. Există 
câteva referiri întâm plătoare la 
El în alte cărţi, dar cunoştinţele 
esenţiale despre Isus le găsim 
doar în Biblie. Personajul istoric 
Isus este cel din istoria biblică, 
Isus care S-a născut în timpul 
domniei lui Cezar August şi care
a fost răstignit sub Pilat din Pont.

Acest Isus, acest personaj isto
ric care a trăit şi a murit în Palestina, 
în primul secol al erei noastre, nu 
este altcineva decât Fiul divin-uman 
al lui Dumnezeu. Aceasta este măr
turia clară a Scripturii. Emanuel, 
Cel înviat - El singur este calea spre 
Tatăl şi spre casa Tatălui. Parabolele 
şi minunile care inundă paginile 
Evangheliilor sunt cuvintele şi fap
tele unei Persoane reale, care a 
trăit într-un timp real şi a cărei ve
nire a schimbat pentru totdeauna 
destinul neamului omenesc.

Dacă nu am avea Biblia, cunoş
tinţele noastre despre Isus ar fi ne
semnificative.

2. Scripturile mărturisesc despre 
moartea Sa ispăşitoare. Este clar 
că Scriptura dă mărturie despre via
ţa şi lucrarea Domnului Isus şi, de 
asemenea, că ele se ocupă în mod 
foarte amănunţit cu evenimentele 
ultimei săptămâni din viaţa Sa. 
Moartea lui Isus este, fără îndoială, 
punctul central al Evangheliilor.
De ce? Pentru că moartea lui Isus
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a fost diferită de moartea oricărui 
alt om din întreaga istorie.

Moartea lui Isus pe crucea de 
pe Calvar a fost şi este un eveni
ment cu adâncă semnificaţie, atât 
cu privire la Dumnezeu, cât şi cu 
privire la mântuire. El nu a murit 
pentru Sine sau pentru că făcuse 
ceva rău. Isus a murit ca jertfă. 
Moartea Sa a fost o moarte înlocui
toare, ispăşitoare. Apostolul Pavel 
spune astfel: „Hristos a murit pen
tru păcatele noastre, după Scrip- 
turi“ (1 Cor. 15,3). Isus a trăit ca 
să poată să moară - „pentru noi“ , 
aşa cum spune Pavel din nou, în 
Romani 5,8.

Toate acestea ne aduc aminte 
că, dacă este înţeles corect, creşti
nismul nu ne oferă în primul rând 
un exemplu şi nu îneamnă, în pri
mul rând, un proces de iluminare 
intelectuală. Solia creştină se ocupă 
de existenţa omului păcătos, vor

bind despre înlocuire şi ispăşire. 
Mărturia Scripturilor este elocventă 
în această privinţă. Moartea înlo
cuitoare a Domnului Isus este 
punctul central al Scripturilor, este 
vitală şi de neînlocuit.

3. Scripturile mărturisesc despre 
neprihănirea Sa. Crucea de pe Cal
var este plină de splendoare şi domi
nă întreaga Biblie. Dar planul divin 
pentru mântuirea omului prevede 
mai mult decât atât. Pavel declară: 
„Căci, dacă atunci când eram vrăj
maşi, am fost împăcaţi cu Dum
nezeu prin moartea Fiului Său, cu 
mult mai mult acum, când suntem 
împăcaţi cu El, vom fi mântuiţi 
prin viaţa Lui“ (Rom. 5,10).

Viaţa Domnului Isus este im
portantă pentru că a fost o viaţă ne
prihănită. Biblia dă mărturie despre 
faptul că această neprihănire, care 
se găseşte doar în Hristos, este iz
vorul şi baza neprihănirii de care

au nevoie oamenii păcătoşi, ca să 
fie mântuiţi. „Prin ascultarea unui 
singur om, cei mulţi vor fi făcuţi 
neprihăniţi*- (vers. 19). în Epistola 
către Romani, Evanghelia este pre
zentată ca fiind vestea bună despre 
neprihănirea Domnului Isus.

Ellen White a scris mult cu pri
vire la acest adevăr frumos şi fun
damental. „Numai veşmântul pe 
care Domnul Hristos ni l-a dat ne 
poate face în stare să stăm în pre
zenţa lui Dumnezeu. Acest acope
rământ, haina îndreptăţirii Sale, 
Domnul Hristos îl va aşeza asupra 
fiecărui suflet credincios, pocăit... 
Această haină, ţesută în războiul ce
rului, nu are în ea nici măcar un sin
gur fir făcut după părerea omului. 
In natura Sa omenească, Domnul 
Hristos a lucrat un caracter desăvâr
şit, iar acest caracter Se oferă să ni-1 
dea şi nouă“ (Parabolele Domnului 
Hristos, ed. 1995, pag. 211).
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4. Scripturile mărturisesc 
despre lucrarea Sa de mijlocire. 
Unul dintre adevărurile neglijate 
de creştinismul contemporan este 
slujba de Mare Preot a Domnului 
Isus, în cer. Dar Scripturile dau o 
mărturie izbitoare despre această 
lucrare de mijlocire. " Avem un 
Mare Preot însemnat, care a 
străbătut cerurile - pe Isus, Fiul 
lui Dumnezeu" (Evr. 4,14). 
Acest Mare Preot poate simpa
tiza cu s lăbiciunile şi cu ispitele 
noastre. EI Se identifică cu fa
milia omenească, pentru că a fost 
unul dintre noi , şi ne îndeamn ă să 

venim cu deplină în-
credere la tronul ham lui. 

Aceasta nu este doar o 
argumentare teologică ab
stractă. Este o parte inte-
grantă a planului divin de 
răscumpărare a oameni lor. 
Este asigurarea c.~ nu SW1 -

tem IrlSaJi să ne împotrivim 
singuri vrăjmaşului sau 
puterii extraordinare, care 
deseori ni se pare irezisti
bilă, a r ui.i noastre 
decăzute. 

" Isus trăieşte" , spune 
Ellen White. "EI a murit 
ca să deschidă o cale de 
scăpare pentru neamu I 
omenesc decăzut, iar astăzi 
trăieşte ca să mijlocească 
pentru noi , ca să putem 
fi înăllali la dreapta Lui. 
Nădăjduieşte în Dum
nezeu" şi "adu-li amiJlle" . 
spune ea, "c.t .. prin EI, 
POli birui" (Mărturii , voI. 
2, pag. 570). 

Nu este de mirare că 
Charles Wesley scria cu atâta con
vingere: 

"Trezeşte-te, suflete, trezeşte-te, 
Dă la o parte fTica vinovăliei, 
Văd Jertfa lnSfUlgerat,~ adusă pen-

tru mine" . 
5 . Scripturile mărturisesc 

despre DOltl1lullms ca Rege şi 
dnpre dOlllllia LId. ,,4sus va 
domni" [sau " Hristos domneşte-n 
Sion"] nu este doar un imn fru
mos. Cuvintele acestea exprimă 
scopul final al lui Dumnezeu, fap
tul că istoria omeni rii se îndreaptă 
spre un destin divin. Ioan a văzut 
"Cuvântu l lui Dumnezeu" cu un 
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nume nou - "îMPĂRATUL îM
PĂRAŢILOR ŞI DOMNUL 
DOMNILOR" (Apoc. 19,16). 

Scriptura atestă în mod con
secvent şi cu elocvenlă 
faptul că Isus va domni, la 

sfârşit, în glorie veşnică. Lumea 
va fi curălită de păcat şi readusă 
la locul ei de dreptln univers . Ra
portul inspirat deelară : "Eu, Isus , 
am trimis pe îngerul Meu să vă 
adeverească aceste lucruri pentru 
biserici" (Apoc. 22,16). 

Toate acestea reprezintă 
ÎncheÎerea necesară a istorici 

omeni rii , aşa cum a fost prc/isă . 
Printr-o manifestare teribilă şi sur
pI;n ză toare, de o Întindere cos
mică , a doua venire a Domnului 
Hristos şi inaugurarea Împărălie i 
slavei Sale aici pe pământ va 
îngloba toate aspectele lucrării 
mântuitoare a Domnului Isus. EI 
este Alfa ~i Omega, inceputul şi 
Sfârş itul , Autorul ş i Desăvflr

şito rul credinlei noastre. Isus va 
veni - într-adevăr, trebuie să v in ă 

- ca să încheie triumfător planul 
de mântuire şi să-Şi preia locu l 
care Îi apaqine de drept, ca Su
veran al universului. 

Ce perspectivă putem contem
pla! Şi ce mărturiei Cu bucurie, re
afIrmăm ceea ce Scriptura mărturi
seşte despre EI, de la un capăt la al
tuI. EI, care este Sămânla femeii 
din Genesa, este şi Mielul " vred
nic" din Apocalipsa. Fără El, Bi
blia nu ar avea sens, ar fi o carte rară 
subiect, fără erou, fără concluzie 
ş i frLră credibilitate. 

De aceea, ne întrebăm din 
nou şi cu insi stenlă: Ce în
seamnă Bibla pentru noi? De ce 
o citim? De ce s tudiem textul ei 
sfânt şi inspirat ? 

Este posibil să cercetăm Scrip
turile aşa cum o făceau 
iudeii din timpul Domnu
lui Isus şi, probabil, la fel 
ca ei, să nu le lnlelegem 
deloc? Am înleles, într-a
devăr, că acest Cuvfll1t 
scris ne-a fost dat ca să 
ne conducă la cunoaş
terea mântuitoare a Cuvân
tului care S-a făcut tntp? 
Şi mai stringentă decât 
toate celelalte este între
barea: Suntem dispuşi să 
veni mIa EI în tlecare zi , 
cu credinlă simplă, cu de
plină încredere, ca să 
avem vială? Doar aşa pu
tem să trăim, într-adevăr, 
putcrea extraord inară a 
CuvfUltului lui Dumnezeu. 

Întrebări pentru 
discuţie 

1. Având în vedere 
ceea ce s-a spus despre 
iudeii din Scriptură, ce 
pericole crezi că amenin
Iă pe creşt inii de as t ăzi 

~ i , mai ales, pe noi, adven ti ştii de 
7iua a şaptea? 

2 . Discuta\i cele cinci as
pecte ale mărturiei Scripturii cu 
privire la Domnul Isus. Care vi 
se pare cel mai scmnificativ pen
tru viala dv.? 

3. Cum ne-am putea folosi de 
oricare sau de toate aceste cinci as
pecte ca să le prezentăm altora 
Evanghelia? 

PI1J1(l/a pellsiollarw SCI, fu duwlbrie 
/997, il. y"" B,,1/ CI Jo" pr'lrllilll<l, 
Diviziullii Pacificu l de Sud. (11 sediul 
la n'cllJro01lgcl, N(\'~ SOldl! \V(l11"5, 
i\ Llslm!icl 
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Puterea inegalabilă, trans
formatoare, a Cuvântului 

lui Dumnezeu
Nici o altă carte nu poate întrece Biblia.

Jairyong Lee

U
na dintre dovezile interne 
ale inspiraţiei Bibliei este 
puterea sa transformatoare. 
In această privinţă, Biblia se deose

beşte de toate celelalte cărţi. Ea a 
fost tradusă în mai multe limbi de
cât oricare altă carte şi a deţinut în
totdeauna recordul la vânzare. Biblia 
este cea mai iubită, cea mai citită 
şi cea mai apreciată carte din lume, 
datorită puterii sale enorme de a-i 
influenţa pe oameni în mod pozitiv.

Nici o altă carte nu a avut o in
fluenţă aşa de mare asupra vieţii 
oamenilor cum a avut Cuvântul lui 
Dumnezeu. Iată patru motive pen
tru care Biblia are o putere extra
ordinară:

1. Scripturile prezintă viaţa 
veşnică oamenilor care pier. Dom
nul Isus a spus: „Cercetaţi Scriptu
rile, pentru că socotiţi că în ele aveţi 
viaţa veşnică, dar tocmai ele măr
turisesc despre Mine“ (Ioan 5,39). 
Cu alte cuvinte, oamenilor păcătoşi, 
condamnaţi la distrugere veşnică, 
Scripturile le vorbesc despre Dom
nul Hristos, care este „calea, ade
vărul şi viaţa“ (Ioan 14,6).

Isus a cunoscut în mod nemijlo
cit această schimbare absolută în 
ce priveşte destinul omului. Când a 
primit vestea că Lazăr, unul dintre 
cei mai scumpi prieteni ai Săi, muri
se, aceasta putea să însemne despăr
ţire veşnică - dacă Dumnezeu nu ar 
fi pregătit un plan de mântuire. Isus 
S-a întors spre Marta, care era adânc 
îndurerată, şi i-a spus: „Eu sunt în
vierea şi viaţa. Cine crede în Mine, 
chiar dacă ar fi murit, va trăi. Şi 
oricine trăieşte şi crede în Mine nu 
va muri niciodată** (Ioan 11,25.26).

Milioane de creştini, care şi-au 
pus toată încrederea în Domnul 
Isus Hristos, au murit. Ei aşteaptă,
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acum, dimineaţa învierii, la a doua 
Sa venire, când vor primi corpuri 
nemuritoare şi viaţă de la Mântu
itorul. El este învierea şi viaţa.

Oamenii păcătoşi sunt îngrijo
raţi cu privire la viaţă şi moarte. Ei 
se gândesc cu seriozitate la moarte 
şi se tem că vor fi despărţiţi pen
tru totdeauna de cei dragi. Satana a 
profitat de această slăbiciune ome
nească şi a răspândit credinţa în 
nemurirea sufletului. Dar Scrip
turile ne descoperă că viaţa 
veşnică există doar în Domnul 
Hristos. Prin credinţa în Numele 
lui Isus, un om sortit morţii 
veşnice va primi viaţa veşnică.

Cuvântul lui Dumnezeu 
poate schimba inimi 
aflate în orice stare.
'  2. Scripturile transformă viaţa 

oamenilor. Unul dintre scopurile şi 
una dintre funcţiile Scripturilor este 
să transforme o viaţă păcătoasă în- 
tr-una evlavioasă. Păcătoşii sunt 
copleşiţi de harul iertător al lui Dum
nezeu, prezentat în Biblie. „Căci 
Cuvântul lui Dumnezeu este viu şi 
lucrător, mai tăietor decât orice sabie 
cu două tăişuri: pătrunde până acolo 
că desparte sufletul şi duhul, înche
ieturile şi măduva, judecă sim ţi
rile şi gândurile inimii“ (Evr. 4,12).

Am văzut, cândva, un documen
tar despre activitatea pionierilor 
lucrării misionare în Filipine. Misi
onarii, veniţi din ţări occidentale, 
mergeau prin junglă, într-o regiune 
retrasă. Deodată, dintr-un tufiş, au 
apărat un grup de băştinaşi, care i-au 
oprit şi i-au ameninţat cu suliţe, cu 
săbii, cu arcuri şi cu săgeţi.

Misionarii au încercat să le ex

plice care este activitatea lor, dar 
faptul că nu-şi înţelegeau limba 
unii altora a sporit şi mai mult ne
cazul şi înţelegerea greşită. în cele 
din urmă, unul dintre misionari a 
scos din geantă o Biblie. Folosin- 
du-se de limbajul corporal, pre
cum şi de o imagine cu scena 
răstignirii, el a început să le ex
plice iubirea şi sacrificiul de Sine 
ale Domnului Hristos.

Duhul Sfânt a lucrat asupra 
inim ilor acestor oameni şi ei au 
început să studieze Biblia împreună 
cu misionarii. După câteva zile, au 
devenit creştini.

Cuvântul lui Dumnezeu poate 
schimba inimi aflate în orice sta
re. Prin citirea Bibliei, beţivi şi 
consumatori de droguri au fost 
vindecaţi, cei descurajaţi au fost 
încurajaţi şi chiar unii dintre cei 
mai mari păcătoşi din celulele în
chisorilor au fost transformaţi în 
oameni sfinţi ai lui Dumnezeu. Cei 
doi ucenici, care merseseră alături 
de Domnul Isus pe drumul spre 
Emaus, îşi spuneau unul altuia: 
„Nu ne ardea inima în noi, când ne 
vorbea pe drum şi ne deschidea 
Scripturile?“ (Luca 24,32)

Câtă putere se află în Cuvântul 
uimitor al lui Dumnezeu!

3. Scripturile îi conduc pe oa
meni spre calea neprihănirii. Este 
necesar ca, pe drumul vieţii noastre 
în această lume întunecată de păcat, 
să avem o călăuză sigură. Filosofi- 
ile şi învăţăturile omeneşti au suge
rat diferite moduri de viaţă. Dar nici 
una dintre acestea nu poate să dea 
răspunsuri satisfăcătoare la multele 
întrebări grele cu privire la viaţă.

Scripturile sunt „o călăuză in
failibilă, în orice împrejurări, chiar 
până la sfârşitul drumului vieţii" 
(Ellen White, în Signs of ihe Times,
21 mar. 1906). Psalmistul cântă cu 
aceste cuvinte: „Cuvântul Tău este 
o candelă pentru picioarele mele şi 
o lumină pe cărarea mea“ (Ps. 119,105). 
Aşa cum o lumină luminează dru
mul înainte, Scripturile ne ajută să 
vedem calea pe care mergem.

Scripturile ne spun ce este bine 
şi ce este rău; pe ce drum să mer
gem şi pe ce drum să nu mergem. 
Cât timp suntem credincioşi faţă 
de Cuvântul lui Dumnezeu, nici
odată nu vom greşi calea spre cer.
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4. Scripturile ne garanteaza 
biruinţa veşnică. Lupta de 6.000 de 
ani dintre bine şi rău se va termina 
în curând. Satana ştie foarte bine că 
nu mai are mult timp. De aceea 
aduce tot felul de ispite şi necazuri 
asupra oamenilor. El „dă tâjcoale 
ca un leu care răcneşte şi caută pe 
cine să înghită11 (1 Pet. 5,8). Cum 
putem să ne împotrivim ispitelor 
lui Satana şi să-l biruim? Trebuie 
să fim înarmaţi cu Cuvântul lui 
Dumnezeu.

Cuvântul lui Dumnezeu este 
arma cea mai puternică pe care o 
putem folosi în acest război spiri
tual. Când a fost ispitit de Satana 
în pustie, la 40 de zile după botezul 
Său, Domnul Isus nu S-a folosit de 
cunoştinţele lumii, nici de filosofia 
omenească. Singura armă de care 
S-a folosit El a fost: „Stă scris". 
Aceasta dovedeşte că Biblia, Cuvân
tul lui Dumnezeu, este arma cea mai 
puternică, cea mai folositoare şi 
cea mai sigură pe care o au creştinii 
în marea luptă dintre bine şi rău.

Apostolul Pavel ne spune care 
este întreaga armură a lui Dumnezeu 
şi ne îndeamnă să luăm „sabia 
Duhului, care este Cuvântul lui 
Dumnezeu", ca să putem ţine piept 
„împotriva uneltirilor diavolului1'

(Efes. 6,11.17). Când pierdem 
arma aceasta, suntem Iară ajutor şi 
vom cădea uşor pradă diavolului.

„Satana ştie b ine", scria Ellen 
White, „că toţi aceia pe care îi poate 
face să neglijeze rugăciunea şi cer
cetarea Scripturilor vor fi biruiţi de 
atacurile sale. De aceea el concepe 
orice plan posibil ca să ocupe min
tea cu alte lucruri" (Tragedia vea
curilor, ed. 1997, pag. 532).

Mai târziu, ea scria: „Am văzut 
că tineri şi oameni în vârstă neglijea
ză Biblia. Ei nu studiază această 
carte şi nu fac din ea regula vieţii 
lor, aşa cum ar trebui. In special . 
cei tineri sunt vinovaţi de această 
neglijenţă. Cei mai mulţi dintre 
ei sunt gata şi găsesc timp din 
belşug să citească aproape orice 
altă carte. Insă Cuvântul care în 
dreaptă spre viaţă, spre viaţa 
veşnică, nu este studiat zilnic şi 
cercetat... Povestiri închipuite 
sunt citite cu atenţie, în timp ce 
Biblia nu este luată în seamă" 
(Mărturii, v ol. l,p a g . 146).

e măsură ce se apropie înche
ierea timpului de probă, 
atacurile lui Satana asupra 

poporului lui Dumnezeu se vor in
tensifica. Ellen White scria astfel:

„Doar aceia care au fost cercetă
tori sârguincioşi ai Scripturilor şi 
care au prim it iub irea pentru 
adevăr vor fi ocrotiţi de amăgirea 
puternică ce ia lum ea în stăpâni
re. Pe baza mărturiei Bibliei, 
aceştia îl vor depista pe înşelător 
în prefăcătoria sa" (Tragedia 
veacurilor, pag. 642-643).

Să ne înarmăm cu acest Cuvânt 
al lui Dumnezeu, până când vom 
pune piciorul în Canaanul ceresc.

întrebări pentru discuţie
1. Gândeşte-te la un timp în 

care ai simţit în mod clar puterea 
Cuvântului lui Dumnezeu. Ce 
pasaj citeai atunci? Ce evenimente 
aveau loc atunci în viaţa ta?

2. De trei ori, Domnul Isus a 
răspuns în faţa ispitelor lui Satana, 
în pustie, cu „Stă scris..." Cum te 
ispiteşte Satana pe tine? Cu ce 
texte biblice poţi să-i răspunzi?

3. A fi „oameni ai Cărţii" în
seamnă să avem o doctrină per
fectă, să studiem Biblia cu regula
ritate sau ambele? Mai sunt ad
ventiştii „oameni ai Cărţii"?

Jairyong Lee este directorul orga- 
nizafiei 100 Missionary Movement, 
în  Am erica  de Nord.
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VINERI SEARĂ

Cuvântul făcut şi mai tare

Alejandro Bulion

postolul Petru scrie ca 
să înflăcăreze credinţa 
puternică şi să le inspire 

curaj credincioşilor din Asia şi din 
regiunile înconjurătoare, conver
tiţi atât dintre iudei, cât şi dintre 
păgâni. Petru pune în contrast 
clar lumina cu întunericul.

„Şi avem cuvântul proorociei 
făcut şi mai tare“ , îi asigură el la 
începutul celei de-a doua sa epis
tole, „la care bine faceţi că luaţi 
aminte, ca la o lumină care strălu
ceşte într-un loc întunecos, până se 
va crăpa de ziuă şi va răsări lucea
fărul de dimineaţă în inimile voas
tre" (2 Petru 1,19).

Ori de câte Ori mă gândesc la 
întuneric, îmi aduc aminte de o 
experienţă impresionantă prin care 
am trecut Lucram ca misionar prin
tre indieni, în regiunea amazoni- 
ană a ţării în care locuiesc. Fusese 
o zi obositoare. Plecasem de acasă 
foarte devreme şi, cu toate că era 
deja ora 5 după-amiază, nu ajunse
sem la destinaţia finală. In curând 
m-a cuprins întunericul nopţii şi 
nu mai puteam să văd nimic.
Eram expus la toate primejdiile 
unei jungle necunoscute. Era frig 
şi am început să mă simt în pericol.

„Dacă va trebui, vreodată, să 
stai noaptea în junglă,“ îmi spuse
seră indienii, „fă un foc. Flăcările 
te vor încălzi şi vor ţine la distanţă 
animalele sălbatice şi insectele.11

întunericul intimidează, îngro
zeşte, creează panică şi, de multe 
ori, duce la disperare şi la demenţă, 
întunericul este un simbol al con
fuziei şi al morţii. Punând lumina 
în contrast cu întunericul, Petru 
atrage atenţia bisericii la primej
dia de a pierde lumina, prin respin
gerea sau prin dispreţuirea ei.

Solia din textul nostru a fost scri
să de un om simplu, fără multă cul
tură, dar plin de Duhul Sfânt. El se 
adresa unei biserici care se ancora

tot mai puternic în adevăr. Era o 
biserică tânără, în primul ei secol 
de existenţă, şi învăţători minci
noşi căutau să introducă rătăciri 
în mijlocul ei.

Prima biserică, în dragostea ei 
dintâi, era persecutată din cauza 
credinţei sale neclintite în Dom
nul Hristos. Dar singurul rezul
tat a fost că persecuţia a făcut să 
crească mai mult decât oricând 
încrederea celor credincioşi în 
Domnul Hristos. Unii au fost 
umiliţi şi interpretaţi greşit, alţii 
au fost aruncaţi la fiare sălba
tice în arenele romane, iar alţii au 
fost arşi de vii. In mijlocul du

rerii şi suferinţei, biserica a con
tinuat să crească, în timp ce mem
brii ei vesteau Evanghelia în 
toată lumea cunoscută atunci.

Fără îndoială că vrăjmaşul 
lui Dumnezeu era stăpânit de o 
ură extremă împotriva pionieri
lor credincioşi ai credinţei creş
tine. Ce putea face el ca să-i 
distrugă? Putea să distrugă lu 
crarea m ântuitoare a Domnului 
Hristos în viaţa personală a mem
brilor bisericii şi astfel să facă 
Evanghelia lipsită de putere?

Acesta a fost momentul în care 
vrăjmaşul s-a hotărât să-şi schimbe

strategia. El urma să-i persecute şi 
să-i ucidă în continuare pe creştini, 
dar, în acelaşi timp, avea să-i atace 
în domeniul delicat al doctrinei şi 
al credinţei. Prin urmare, o formă 
neobişnuită de gnosticism libertin 
a început să invadeze biserica. 
Gnosticii credeau că lumea organi
zată, cosmosul, are ca scop, printre 
altele, „distrugerea** corpului. Cor
pul era echivalent cu păcatul, pen
tru că era material şi, după părerea 
lor, materia era rea în sine. 
Aceasta i-a dus la concluzia că 
creştinii pot să coopereze cu lumea 
organizată, dacă „distrug** corpul, 
prin pedepsire sau prin înjosire.

Daune spirituale
Curentul gnostic care ataca 

biserica din Colose aducea argu
mente în favoarea distrugerii cor
pului prin pedepsire. Pe timpul 
lui Petra, însă, $ ieşit la iveală un 
alt curent gnostic, care învăţa că 
oamenii pot să-şi distrugă corpul 
printr-o viaţă destrăbălată. Bise
rica făcea cunoştinţă, acum, cu 
„pofta... necurată** (2Pet. 2,10). 
Au apărut oameni cărora „ le  sca
pără ochii de preacurvie, [care] 
nu se satură de păcătuit. Momesc 
sufletele nestatornice [şi] au ini
ma deprinsă la lăcomie** (vers. 14).

întuneric. întuneric moral dens 
începea să cuprindă biserica, chiar 
în zilele lui Petru. Această biserică 
ce rezistase persecuţiei şi suferinţei 
era, probabil, inconştientă. Mem
brii ei păreau nehotărâţi, atunci 
când se ocupau de ereziile aduse 
de vrăjmaş. Tocmai situaţia aceasta 
l-a determinat pe Petru să scrie a 
doua sa epistolă adresată bisericii. 
Acest cadru istoric ne va ajuta să 
înţelegem mai uşor solia din textul 
nostru: „Avem cuvântul prooro
ciei făcut şi mai tare; la care bine 
faceţi că luaţi aminte, ca la o lu
mină care străluceşte într-un loc în
tunecos, până se va crăpa de ziuă şi 
va răsări luceafărul de dimineaţă 
în inimile voastre".

Cuvântul lui Dumnezeu este sin
gurul nostru mijloc de apărare, în 
această lume întunecată. Şi în zile
le noastre, ca de atâtea ori în tre
cut, vrăjmaşul va face totul ca să 
distrugă biserica lui Dumnezeu. 
Acum, când stăm în faţa ultimelor
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clipe din istoria omenirii, când 
aproape se ivesc zorile unei zile 
veşnice şi se arată luceafărul strălu
citor de dimineaţă, vrăjmaşul va 
ataca biserica aşa cum nu a făcut-o 
niciodată până acum. El va încer
ca să introducă învăţături de ori
gine omenească, prin care să slă
bească doctrina sănătoasă. Acesta 
este momentul în care Domnul ne 
îndreaptă atenţia la „cuvântul 
proorociei“ ca 
la singura noas
tră apărare.

Dragii mei, 
nu vă îndoiţi 
de lucrul aces
ta. în zilele 
noastre, se vor 
ridica în mijlo
cul nostru 
bărbaţi şi femei 
care se vor îndoi de Cuvântul lui 
Dumnezeu, oameni care vor stabili 
grade de inspiraţie a Bibliei, care 
vor încerca să dea un sens com
plicat principiilor şi învăţăturilor 
biblice clare şi care vor face mari 
eforturi pentru ca adevărul să 
cedeze în faţa presiunilor sociale 
şi culturale. Cu mult timp în 
urmă, serva Domnului a prezis 
aceasta în următoarele cuvinte: 
„Apar oameni care cred că 
găsesc ceva de criticat în Cuvân
tul lui Dumnezeu. Ei dau la 
iveală lucrul acesta în faţa altora, 
ca şi cum ar fi o dovadă de 
înţelepciune superioară. Mulţi din
tre aceşti oameni sunt inteligenţi, 
învăţaţi, au elocvenţă şi talent şi 
singura lucrare pentru.care îşi 
consacră viaţa este să zdruncine 
credinţa oamenilor în inspiraţia 
Scripturilor. Prin influenţa lor, 
mulţi ajung să privească lucrurile 
aşa cum le privesc ei“ (Selected 
Messages, cartea 1, pag. 17).

Avem nevoie de înţelepciune 
ca să nu fim influenţaţi de liberalis
mul care înaintează sub steagul cri
ticii istorice şi, totodată, să evităm 
radicalismul dreptei care, de ase
menea, încearcă să destabilizeze 
corpul organizat al bisericii. Unde 
putem găsi ajutor pentru această lu
crare? Petru ne sfătuieşte să luăm 
aminte la „cuvântul proorociei“ . 
Asta înseamnă să credem în Cuvân
tul descoperit şi să spunem cu toa
tă convingerea că întreaga Biblie

este inspirată şi demnă de încre
dere, fiind singura regulă de 
credinţă şi de viaţă.

Ce vi s-ar întâmpla, dacă, în 
timpul unei nopţi întunecoase, lu 
mina care v-a luminat drumul ar 
începe să se stingă? Şi ce i s-ar 
întâmpla bisericii, dacă, într-o lu
me plină de întuneric spiritual şi 
moral, Cuvântul lui Dumnezeu ar 
începe să-şi piardă autoritatea? Cu

vântul lui Dumnezeu este 
singura lumină care poate 
să ne lumineze drumul; 
farul care ne va conduce 
în siguranţă către desti
nul nostru glorios.

Dacă, din vreun motiv 
oarecare, am fi convinşi 
că Biblia nu este inspirată
- deşi ea pretinde că este 

" —(vezi 2 Tim. 3,16) - şi da
că am lăsa ca presiunile sociale sau 
culturale să fie o scuză pentru 
încălcarea principiilor şi învăţă
turilor Bibliei, atunci am deschide 
uşa pentru dezintegrarea completă 
a unităţii bisericii. Nu încearcă 
lumea să scuze iubirea liberă, ho
mosexualitatea şi avortul indiferent 
de motiv? Care este punctul de 
referinţă pentru biserica noastră? 
Petru ne dă răspunsul: „Avem cu
vântul proorociei făcut şi mai tare; 
la care bine faceţi că luaţi aminte".

Versetul acesta conţine o solie 
nu doar pentru biserică, ci şi pen
tru tine şi pentru mine. Trăieşti, 
cumva, în întunericul suferinţei şi 
al durerii din lumea 
aceasta? Te-a cu
prins întunericul?
Trebuie să iei o 
hotărâre urgentă şi 
nu ştii cum? Des
chide Cuvântul in
spirat. îngenun
chează şi roagă-L 
pe Dumnezeu să-ţi 
răspundă. Cuvân
tul este lumina ta 
şi, atâta timp cât 
vei face din el 
norma vieţii tale, 
nu te vei poticni, 
ci vei merge în 
siguranţă prin va
lea umbrei morţii.
El îţi va lumina 
drumul întot

deauna, iar în paginile sale vei 
găsi speranţa şi certitudinea că 
niciodată nu vei merge singur.

în noaptea aceea, în junglă, am 
aprins focul şi m-am simţit în sigu
ranţă. în jurul meu erau primejdii, 
întuneric şi frig. Erau multe insec
te care scoteau sunete neobişnu
ite. Dar eram în siguranţă. Isus era 
cu mine şi aveam lumină. întune
ricul nu are putere, atunci când e 
confruntat cu lumina. Vă invit să 
vă întoarceţi astăzi acasă având 
mai multă încredere decât oricând 
în Cuvântul Iui Dumnezeu. Aţi 
vrea să-l primiţi din nou ca fiind 
demn de încredere, pe deplin in
spirat şi singura regulă autorizată 
pentru fiecare doctrină pe care o 
credeţi?

întrebări pentru discuţie
1. Ce înseamnă „cuvântul pro

orociei" (2Pet. 1,19)?
2. Ce învăţături de origine 

omenească a folosit Satana în tim 
pul nostru, ca să slăbească doc
trina sănătoasă a Bibliei?

3. Dacă ar scrie o epistolă pen
tru Biserica Adventistă de Ziua 
a Şaptea din 1998, ce avertizări 
i-ar da Petru?

A le ja n d r o  B u lion  este secretarul  

A s o c i a ţ i e i  p a s to r a l e  în  c a d ru l  

D i v i z i u n i i  A m e r i c a  de  S u d .

întunericul nu 
are putere, 
atunci când e 
confruntat cu 
lumina.
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SABAT D IM INEAJĂ

Puterea adevărului în  
viaţa zilnică

Lumea trebuie-să ştie că suntem altfel.

Ellen White

A
devărurile conţinute în Cu
vântul lui Dumnezeu nu 
trebuie primite doar ca o 
teorie. Dacă îl primim pe Domnul 

Hristos ca Mântuitor al nostru, ade
vărurile preţioase pe care le conţine 
Cuvântul vor fi asemenea unor fire 
de aur, care ne vor uni cu Hristos 
şi pe unii cu alţii. Aşa cum fermen
tul drojdiei pătrunde şi produce o 
transformare completă în aluat, 
tot astfel puterea Cuvântului lui 
Dumnezeu, prin harul Său, va 
produce o transformare în suflet.

Dar se pune întrebarea: De ce 
sunt aşa de mulţi care pretind că ei 
cred în Cuvântul lui Dumnezeu, 
dar în care nu se vede o reformă în 
cuvinte, în spirit şi în caracter? De 
ce sunt aşa de mulţi care nu suportă 
împotrivirea faţă de scopurile şi 
planurile lor, care manifestă o fire 
nesfinţită şi ale căror cuvinte sunt 
aspre, arogante şi pătimaşe?

Răspunsul este acesta: ei nu 
sunt convertiţi. Este nevoie să fie 
născuţi din nou. Cuvântul lui Dum
nezeu nu a avut ocazia să-şi facă 
lucrarea asupra inimii. Nu s-a îngă
duit ca soarele neprihănirii Domnu
lui Hristos să lumineze în templul 
sufletului. Puterea transformatoare 
a adevărului nu a învins tendinţele 
lor spre rău, moştenite şi cultivate, 
iar ca rezultat, sunt păstrate idei 
preconcepute. Toate acestea dove
desc lipsa harului Domnului Hris
tos şi a credinţei în puterea Sa de a 
transforma caracterul. Toate adevă
rurile din Cuvântul lui Dumnezeu 
răspund unei mari necesităţi de or
din practic - convertirea sufletului 
prin credinţă. Când credinciosul 
este unit cu Domnul Hristos, aceas
tă credinţă se manifestă printr-un 
caracter sfânt, prin ascultare con
secventă de fiecare cuvânt care ie
se din gura lui Dumnezeu. Marile

principii ale Cuvântului lui Dum
nezeu nu trebuie considerate prea 
curate şi sfinte ca să fie aduse în 
viaţa zilnică. Adevărurile din Cu
vântul lui Dumnezeu sunt adevă
ruri care ajung până la cer şi cuprind 
veşnicia; şi totuşi, influenţa lor vi
tală trebuie să fie împletită cu viaţa 
oamenilor. Influenţa Cuvântului 
lui Dumnezeu trebuie să aibă un 
efect sfinţitor asupra vorbirii, a fap
telor şi a relaţiilor noastre cu fie
care membru al familiei omeneşti. 
Trebuie să aducă vocea şi dispozi
ţia noastră sub controlul ei. Apos-

Ca membri ai fami
liei regale, suntem 
în legământ solemn 
cu Dumnezeu ca să 
contribuim la creş
terea evlaviei în 
cămin şi în biserică.

toiul ne îndeamnă: „După cum 
Cel ce v-a chemat este sfânt, fiţi 
şi voi sfinţi în toată purtarea voas
tră. Căci este scris: ’Fiţi sfinţi, căci 
Eu sunt sfânt’ “ (1 Pet. 1,15.16).

Este greşit să presupunem că 
putem trece cu indiferenţă pe lângă 
lucrurile mici şi totuşi să fim în 
siguranţă. în familie şi în biserică, 
există lucruri considerate ,,mici“ . 
Dar aceste „lucruri mici“ au rezul
tate importante. „Lucrurile mi ci“ 
sunt cele care disciplinează sufletul 
şi îi pregătesc pe oameni să lucre
ze cu umilinţă atunci când au mari 
responsabilităţi. Adevărul este un 
principiu viu, asemenea drojdiei din 
aluat. Acest principiu trebuie să fie

practicat în lucrurile mici şi să-şi 
exercite influenţa asupra vieţii zil
nice. Lucrurile mari şi cele mici sunt 
legate întotdeauna între ele. Aşa de 
mulţi care se numesc creştini sunt 
lipsiţi de putere, pentru că „lucrurile 
mici“ nu sunt văzute şi unite întot
deauna cu cele mai importante. 
Mulţi al căror caracter este cântărit 
în balanţa sanctuarului sunt găsiţi 
prea uşori, pentru că nu aduc 
adevărul în viaţa practică.

De ce nu suntem altfel?
Ca membri ai familiei regale, 

suntem în legământ solemn cu Dum
nezeu ca să contribuim la creşterea 
evlaviei în cămin şi în biserică. Dar 
mulţi se poartă ca şi când adevăru
rile din Cuvântul lui Dumnezeu n-ar 
exista. în viaţa lor se constată ace
eaşi iubire de sine, aceeaşi îngădu
inţă egoistă, aceeaşi dispoziţie şi 
aceeaşi vorbire necugetată ca în 
viaţa celor lumeşti. Se observă 
aceeaşi mândrie sensibilă, aceeaşi 
cedare în faţa tendinţei fireşti, ace
laşi caracter stricat ca şi când ade
vărul le-ar fi cu totul necunoscut. Ei 
închid ferestrele sufletului ca să nu 
intre neprihănirea Domnului Hris
tos, iar apoi se plâng că nu au bu
curie, siguranţă şi fericire în 
credinţa în adevăr.

Dar păcatul pândeşte la uşa lor; 
pentru că n-au ascuns adevărul în 
inimă, aşa cum drojdia este ascun
să în aluat. Când apele vieţii vor 
curge în torente curate, liniştite pe 
solul arid al inimii, atunci vor creş
te roade pentru slava lui Dumne
zeu. Atunci adevărul nu va fi dez
onorat prin caracterul îndărătnic, 
prin tendinţele defectuoase înnăs
cute şi cultivate, care se arată 
acum în cuvinte şi fapte.

Adevărul, la fel ca drojdia din 
aluat, trebuie să aibă viaţă în sine, 
altfel nu va elimina din inimă pă
catele fatale care se află în ea. Cu
vântul lui Dumnezeu le porunceşte 
celor credincioşi: „Tot ce este ade
vărat, tot ce este vrednic de cinste, 
tot ce este drept, tot ce este curat, 
tot ce este vrednic de iubit, tot ce 
este vrednic de primit, orice faptă 
bună şi orice laudă, aceea să vă în
sufleţească. Ce aţi învăţat, ce aţi 
primit şi auzit... faceţi. Şi Dum
nezeul păcii va fi cu voi“ (Fii. 4,8.9).
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N-ar trebui ca importanţa acestor 
lucruri să-l inspire pe fiecare creştin 
să se hotărască în mod solemn să 
fie mai credincios? Ar trebui să dăm 
atenţie următoarelor cuvinte ale in
spiraţiei: „încingeţi-vă coapsele 
minţii voastre, fiţi treji şi puneţi-vă 
toată nădejdea în harul care vă va fi 
adus la arătarea lui Isus Hristos“
(1 Pet. 1,13). Acest verset biblic ne 
este dat ca să luăm seama la el şi să-l 
practicăm. Ca oameni care mărturi
sim că suntem evlavioşi, trebuie să

ne întrebăm: Ascultăm de Cuvân
tul lui Dumnezeu? Este adevărul 
ascuns în inimă asemenea drojdiei în 
aluat? Lucrează el asupra caracteru
lui şi aduce întreaga fiinţă în armo
nie cu voinţa şi cu planurile lui Dum
nezeu? Avem nevoie de puterea trans
formatoare a lui Dumnezeu. Fer
mentul răului, care propagă în mod 
subtil neascultarea şi respingerea 
adevărului, trebuie îndepărtat, iar 
puterea transformatoare a Cuvântu
lui lui Dumnezeu să fie aşezată în

inimă, să lucreze prin 
însuşirile ei vitale ca să re
facă în om chipul lui Dum
nezeu, care a fost pierdut.

Iar după ce a avut loc 
transformarea prin puterea 
adevărului, ne este încredin
ţată o lucrare. Domnul Hris
tos ne-a oferit mandatul 
acesta: „Toată puterea Mi-a 
fost dată în cer şi pe pământ. 
Duceţi-vă şi faceţi ucenici din 
toate neamurile, botezându-i 
în Numele Tatălui şi al Fiu
lui şi al Sfântului Duh. Şi 
învăţaţi-i să păzească tot ce 
v-am poruncit. Şi iată că Eu 
sunt cu voi în toate zilele, 
până la sfârşitul veacului1' 
(Mat. 28,18-20). - Signs of 
the Times, 27 oct. 1898 

Este planul lui Dum
nezeu ca tinerii şi cei în vâr
stă să studieze Cuvântul Său. 
Acest lucru este necesar pen
tru creşterea intelectuală şi 
spirituală. Domnul Hristos 
ne-a dat Scripturile ca pe regu
la noastră de viaţă. Această 
carte conţine învăţătura Sa 
şi merită să fie studiată cu 
cea mai mare atenţie. „Cu
vintele pe care vi le-am spus 
Eu“ , a declarat Domnul Hris 
tos, „sunt duh şi viaţă“
(Ioan 6,63). Aceste cuvinte, 
care cădeau cu autoritate 
divină de pe buzele Domnu
lui Hristos, erau ca o nouă 
revelaţie, pentru ucenici. Nu 
erau noi, dar aşa li se păreau 
ucenicilor, pentru că le-au 
fost deschişi ochii să vadă lu
cruri minunate în Cuvântul 
lui Dumnezeu.

Unul mai mare decât 
Gabriel

Dacă îngerul Gabriel sau unul 
dintre serafimi ar fi trimis în aceas
tă lume să ia asupra sa natura uma
nă, să-i înveţe pe oameni tainele 
ştiinţei şi cum să-L cunoască pe 
Dumnezeu, cât de nerăbdători ar fi 
oamenii să asculte cuvintele lu i!
Să presupunem că el ne-ar putea 
da un exemplu desăvârşit de cură
ţie şi de sfinţenie, că ar simpatiza 
cu noi în toate necazurile, durerile 
şi suferinţele noastre şi că ar suferi
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pedeapsa pentru păcatele noastre. 
Cu câtă înflăcărare am merge a- 
tunci după el! Cât entuziasm am 
avea! Oamenii ar dori atunci să-l 
aşeze pe tronul lui David şi ar strân
ge popoarele sub steagul lui.

Dacă, atunci când s-ar întoarce 
în căminul său din cer, această fi
inţă ar lăsa în urmă o carte care ar 
conţine istoria misiunii sale, desco
periri cu privire la istoria şi desti
nul lumii, cât de repede ar fi rupt 
sigiliul ei! Cât de nerăbdători ar 
căuta oamenii să obţină un exem
plar! Gânditorii şi-ar însuşi învăţă
turile ei preţioase, pentru binele 
generaţiilor viitoare. Mii de oameni 
din toate părţile lumii ar copia cu
vintele acestei cărţi. Cu adânc in
teres ar citi iar şi iar 
paginile ei! Pentru un 
timp, toate celelalte pre
ocupări ar fi subordonate 
acesteia.

Dar în lumea noastră 
a venit Cineva care în
trece tot ce pot să ofere 
aceste presupuneri.
Acum aproape două mii 
de ani, un glas de impor
tanţă extraordinară şi tai
nică, de la tronul lui 
Dumnezeu, s-a auzit 
spunând: „Tu nu doreşti 
nici jertfă, nici dar de 
mâncare, ci mi-ai străpuns 
urechile (mi-ai pregătit un 
trup - după trad. engl.)...
’lată-mă că vin! - în sulul 
cărţii este scris despre 
mine - vreau să fac voia 
Ta, Dumnezeule’“ (Ps.
40,6.7).

Profetul Isaia dă o măr
turie uimitoare cu privire 
la Domnul Hristos: „Un 
Copil ni S-a născut, un Fiu ni S-a 
dat, şi domnia va fi pe umă-rul 
Lui; II vor numi:’Minunat, Sfetnic, 
Dumnezeu tare, Părintele veş- nici- 
ilor, Domn al păcii’“ (Is. 9,6).

Domnul Hristos declară despre 
Sine: „Mai înainte ca să se nască 
Avraam, EU SUNT“ . „Eu şi Tatăl 
una suntem". „în adevăr, după cum 
Tatăl înviază morţii şi le dă viaţă, 
tot aşa şi Fiul dă viaţă cui vrea. Ta
tăl nici nu judecă pe nimeni, ci toa
tă judecata a dat-o Fiului“ (Ioan 
8,58; 10,30; 5,21.22).

Hristos i-a mustrat pe ucenicii 
Săi pentru încetineala cu care înţe
legeau cuvintele Lui. Ei erau influ
enţaţi de maxime şi de tradiţii, în 
aşa fel încât, deseori, adevărurile 
rostite de cel mai mare învăţător 
pe care L-a cunoscut lumea vreo
dată erau adevăruri pierdute pentru 
ei. Hristos i-a ajutat să-şi dea seama 
că El îi făcuse deţinători ai adevă
rului, a cărui valoare nici nu şi-o în
chipuiau. După învierea Sa, în timp 
ce mergea spre Emaus împreună cu 
doi dintre ucenici, El le-a iluminat 
mintea ca să înţeleagă Scripturile. 
Le-a explicat Vechiul Testament în 
aşa fel, încât au văzut în învăţătura 
lui un înţeles pe care nu-1 văzuseră 
nici chiar scriitorii lui.

Cuvintele Domnului Hristos 
sunt descrise ca fiind pâine din cer. 
Pe măsură ce ucenicii au mâncat cu
vintele lui Hristos, mintea lor a fost 
înviorată. Căutând adevărul în 
mod stăruitor, ca pe o comoară as
cunsă, au înţeles mai bine valoarea 
harului şi a neprihănirii Domnului 
Hristos. A tunci când au înţeles 
învăţătura Lui, au trecut de la în 
tunecimea zorilor la lumina strălu
citoare a amiezii.

Lucrarea nici unui autor ome
nesc nu este desăvârşită. Adânci

mea intelectului omenesc poate fi 
măsurată. Cele mai bogate mine 
create de om nu sunt inepuizabile. 
Dar zborul cel mai înalt, cel mai 
adânc, cel mai cuprinzător al ima
ginaţiei nu poate descoperi adevă
rul cu privire la Dumnezeu. Din
colo de tot ce putem înţelege prin 
capacitatea noastră, există infini
tul; trebuie ca Duhul Sfânt să ni-L 
descopere pe Dumnezeu. Mulţi 
sunt extrem de bucuroşi pentru că 
au înţeles doar adevărurile superfi
ciale ale revelaţiei. Ei trec pe lângă 
comorile scumpe ale adevărului, 
pentru că nu le cunosc valoarea.
Fie ca acela care cercetează Biblia 
să-şi folosească toată puterea minţii, 
atunci când studiază Cuvântul lui 

Dumnezeu; pentru 
că, deseori, înţele
sul se află dincolo 
de suprafaţă. Cu
noştinţa astfel câşti
gată va fi ca sămân
ţa din cer sădită 
de Semănătorul 
d iv in . - Signs o f 
the Times, 22 de
cembrie 1898

întrebări pen
tru discuţie

1. Ce motiv 
prezintă autoarea 
pentru lipsa deose
birii dintre viaţa 
creştinilor şi cea a 
oamenilor din lume 
în general? Cum 
poate fi corectată 
această problemă?

2. Autoarea 
citează numele lui 
Gabriel într-o ilus
traţie interesantă,

care ne mustră pentru felul în care 
tratăm Biblia. Ce efect a avut asu
pra ta această ilustraţie? Poţi amin
ti şi alte domenii în care arătăm 
lipsă de apreciere pentru binecu
vântările oferite de Dumnezeu?

3. Ce aspect din această prele
gere te-a impresionat cel mai 
mult? De ce?

E llen  W hite  a fă c u t  par te  dintre  
pionierii Bisericii Adventiste de Ziua 
a Şaptea. Lucrarea ei continuă să fie  
un glas profetic în Biserica Adventistă.
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SABAT D UP Ă-AM IA ZÂ

Cuvântul în vase de lut

Să ne ocupăm de Cuvânt cu o minte luminată.

Lucian Cristescu

Cuvântul atotputernic
Mă aflam pe meleaguri stră

ine, într-o zi însorită. Păşeam pe 
strada liniştită, alături de Andreas, 
gazda mea, spre locuinţa lui. La un 
moment dat, un lătrat convulsiv, 
sugrumat când şi când de un scheu- 
nat sălbatic şi dureros, mi-a alertat 
atenţia: Păzea! Câine rău... „E 
Cando, alsacianul meu“ , mă linişti 
Andreas. „Nu m-a văzut de trei zi
le şi, probabil, mi-a auzit glasul..."

Peste numai un minut, stăteam 
pironit lângă perete, uluit de spec
tacol: o namilă de câine-lup alerga, 
apucat, ca ieşit din minţi. Sărea în 
sus, se repezea la Andreas, se smu
cea brusc înapoi, ca iarăşi s-o ia de 
la capăt. „Cando! Cando! Aici! Jos!"

Şi din nou am rămas uimit. 
Cando, scheunând jalnic, se cul
case cu burta pe pământ, trăgând 
ţărâna cu labele din faţă. Tremura 
tot de bucurie, dar cuvântul... îl 
vrăjise. Era flămând, însetat, înne
bunit de beciul în care fusese 
închis, îmbătat de bucuria întâlnirii 
cu stăpânul său, şi totuşi... asculta! 
Câtă putere avea un singur cuvânt!

Cuvântul descoperă, cuvântul 
mângâie. Cuvântul porunceşte, cu
vântul declanşează voinţa. Cuvân
tul leagă şi dezleagă... V-aţi gândit 
de unde îşi trage cuvântul puterea?

Izvorul puterii cuvântului
Mai întâi, el are putere datorită 

faptului că poartă informaţiile. 
Gândiţi-vă că, fără informaţii, am 
fi lipsiţi de orientare şi de motivaţii.

In al doilea rând, pentru că, mai 
mult decât informaţii, cuvântul trans
mite convingeri. Gândiţi-vă că 
acestea modelează atitudinile noas
tre, hrănindu-ne dimensiunea mo
rală şi spirituală.

în al treilea rând: în spatele atât 
al informaţiilor, cât şi al convingeri

lor, practic, înapoia oricărui cuvânt, 
stă întotdeauna o persoană... Vedeţi? 
Din pricina relaţiei, din pricina le
găturilor interumane care ne umplu 
viaţa de sens, iată de ce are cuvântul 
atâta putere! V-amintiţi de Cando, de 
câinele acela fară minte? De dragul 
unei persoane asculta el tremurând!

E cert: cuvântul omului are pu
tere. .. ca un baros! D ar Cuvântul 
Domnului?

„El zice şi se face; porunceşte, 
şi ce porunceşte ia fiinţă" (Ps. 33,9). 
„El trimite Cuvântul Său, care tă
măduieşte şi scapă de groapă." 
„Toate se fac prin Cuvânt..." „în

„Nu stricăm Cuvân
tul lui Dumnezeu. 
Ci... comoara aceas
ta o purtăm în vase 
de lut... această pu
tere nemaipomenită^ 
(2 Cor. 4,2.7).

El este viaţa!" (Ioan 1,3.4) Se în
doieşte cineva de puterea nespus mai 
mare a Cuvântului lui Dumnezeu?

O, da! Desigur! Oricât de sur
prinzător ar părea, aproape toţi oa
menii pământului dispreţuiesc sau, 
în cel mai bun caz, ignoră Cuvântul 
lui Dumnezeu... Chiar şi creştinii!

Nimicitori ai Cuvântului
Poate vă miră, dar creştinii sunt 

chiar cauza pentru care lumea dis
preţuieşte Cuvântul! Cercetătorii 
de azi afirmă că creştinismul se 
află în cel mai grav declin, într-un 
declin terminal...

Teologia liberală, adică cuvân
tul omenesc „meşteşugit alcătuit", 
a umbrit, a compromis puterea Cu
vântului... Şcolile teologice din lu
me încep studiul Genesei de la ca
pitolul 4, considerând că primele 3 
capitole - care descriu creaţiunea 
şi căderea în păcat - sunt doar bas
me... Dacă cercetaţi Scriptura, veţi 
descoperi că Dumnezeu permite a- 
semenea răzvrătire numai în fazele 
terminale ale istoriilor: ca, de exem
plu, la potop (înainte de distruge
rea antediluvienilor); ca în timpul 
ultimilor regi ai lui Iuda (înainte de 
exil), ca în timpul uciderii lui Hris
tos şi a lui Ştefan (înainte de lepă
darea lui Israel)... Sau, ca astăzi, la 
capătul istoriei modeme (înainte 
de sfârşitul Marii Lupte milenare).

Dar să nu dăm toată vina pe 
teologia liberală. Nu este ea princi
pala vinovată! Veţi fi surprinşi să 
aflaţi că tocmai creştinii care au 
crezut şi au apărat teologia conser
vatoare, bunii creştini care aglome
rează bisericile la ora slujbei, ei 
poartă toată răspunderea pentru 
starea de fapt. Oricât vi se pare de 
paradoxal, tocmai majoritatea, cei 
care mărturisesc credinţa în pute
rea Cuvântului sunt cei care au ni
micit puterea Sa vie. Vă întrebaţi, 
desigur: Cum?

Puterea sa impersonală
în descrierea furtunii din Matei 

8,23-27, Cuvântul are o putere 
care potoleşte vântul şi marea. 
Forţele oarbe, dezlănţuite, as
cultă. Asupra lor acţionează 
puterea Cuvântului.

Exact aşa îşi reprezintă creştinii, 
în general, puterea Cuvântului. Aşa 
se şi roagă: „Doamne, binecuvân- 
tează-i pe vecinii mei răi şi fă-i de 
treabă... Schimbă Tu firea cea rea 
din mine... Cred că vei face aces
tea, pentru că ai putere. A m in". 
Creştinii de treabă cred lucrul a- 
cesta cu tărie, deşi... uită că după 
90% din rugăciuni nu s-a întâmplat 
nimic, iar în restul de 10% s-a 
întâmplat ceva, dar altceva decât 
ce au cerut ei... S-au rugat pentru 
schimbarea lumii şi a firii lor. Dar 
lumea şi ei au rămas aceiaşi, exas
perant de aceiaşi!

Singura putere pe care ei o văd 
la Cuvânt este doar puterea care
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porunceşte corbilor să-i aducă hra
nă lui Ilie; puterea care face sămân
ţa să încolţească fără să ştie ei cum; 
puterea care, la sfârşit, va porunci 
focului să învăluie tot pământul.
Da, această putere-există şi este re
ală, dar este doar o putere IMPER
SONALA, care lucrează anonim, 
neştiut de om şi în afara omului... 
în timp ce problemele cele mai 
acute, cele legate de păcat şi firea 
pământească sunt înăuntrul omului 
şi cu ştirea lui!

Cei care cred doar în puterea 
impersonală a Cuvântului şi se roa
gă pentru schimbarea firii lor nu 
vor vedea nici o schimbare, nici 
chiar după o viaţă de om... Credinţa 
lor oarbă, neluminată, nu le este de 
nici un folos...

Puterea sa personală
Prin natura sa, Cuvântul este un 

vehicul între fiinţe inteligente şi a

semănătoare. De pildă, nu poate să 
existe un dialog între om şi furnică, 
între om şi un sticlete... Chiar Dum
nezeu, pentru a vorbi oamenilor, a 
adoptat trupul şi limbajul omului.

Prin însăşi natura sa, „cuvântul“ 
e făcut să se adreseze unei persoa
ne: înţelegerii, alegerii şi ascultării 
lui! Puterea Cuvântului, puterea 
care e în stare să schimbe firea cea 
rea a omului - şi pe care o ignoră 
grosul creştinătăţii - este o putere 
PERSONALĂ, şi nu impersonală! 
Fiind o putere personală, Cuvântul 
nu operează automat, de la sine, în 
afara omului şi fară participarea vo
inţei lui (cum e în cazul vântului, 
al mării, al corbilor, al potopului...).

Câţi nu se roagă dimineaţa: 
„Doamne, schimbă-mi firea cea 
rea. Amin“ ... şi până seara speră să 
vadă o intervenţie, o schimbare!
Iar seara, când se întorc la rugăciu
ne, văd că... nu s-a produs chiar

nimic... Vedeţi? Puterea Cuvântu
lui operează numai şi numai cu 
ştirea şi cu participarea omului!!

Sămânţa şi pământul
Ca să fixăm acest adevăr „che- 

ie“ , să luăm ilustraţia Domnului 
Hristos: „Cuvântul1* - este „sămân- 
ţa“ (Luca 8,11). E ştiut că sămânţa 
are în ea însăşi viaţă şi o putere de 
mii de atmosfere, în stare să dis
loce şi stânca. Dar atenţie! Pentru 
ca această putere să se manifeste, 
ca să se producă minunea încolţi- 
rii, sămânţa mai întâi trebuie să se 
întâlnească cu... pământul.

Pământul este omul, inima lui 
(Luca 8,12.15). Şi cefei de pământ 
trebuie să fie? Pământ sec, pietros? 
Nicidecum, ci numai pământ zdro
bit şi muiat de apă (apa simbolizea
ză lucrarea Duhul Sfânt) şi încălzit 
de soare (soarele reprezintă harul 
Domnului Hristos). „Sămânţa** şi
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„pământul14, sau Cuvântul lui 
Dumnezeu cu inima omului, merg 
numai ,,pereche“ . Adică, fără om, 
Cuvântul rămâne ne-pu-tin-cios!

Aici e nenorocirea: cei mai 
mulţi creştini cred în Cuvânt, dar, 
din nefericire, nu se preocupă de el 
în mod personal. Nu „îl poartă în 
vasele lor de lut“ ! La cine credeţi 
că se referă Pavel când scrie: „cei 
mai mulţi strică Cuvântul lui Dum- 
nezeu“ (2 Cor. 2,17)? Gândiţi, 
cumva, că „cei mai mulţi“ din vre
mea lui erau „ereticii" ? Dimpotri
vă, erau şi rămân creştinii de trea
bă, care aşteaptă minuni, dar fară 
să „strângă Cuvântul Lui în inima" 
lor (Ps. 119,11) şi fără să-l pună la 
lucru; fără să participe în mod per
sonal împreună cu Hristos. Dar, 
fraţilor, tocmai asta şi este „religia": 
omul - împreună cu Dumnezeu! 
Altfel este magie, misticism. O, 
cât de mult a ajuns să semene creş
tinismul bunilor creştini cu magia!

Cuvântul antrenează înţelegerea 
noastră, alegerea noastră şi ascul
tarea noastră de el. Deci nu-i des
tul doar să crezi orb în Cuvânt, ci 
trebuie să te şi ocupi de el, cu o 
minte luminată.

Totul sau nimic
Spuneţi-mi, frate şi soră: cât 

timp alocăm pentru Cuvânt, ca să 
punem în mişcare puterea sa ne
maipomenită? Nu-i aşa că e mai 
uşor să crezi doar în puterea imper
sonală a Cuvântului (adică să crezi 
că El face „ceva şi cumva, fără să 
ştii cum“ ) decât să-ţi impui un 
program regulat pentru a-ţi hrăni 
mintea şi credinţa prin părtăşie in
teligentă cu acest Cuvânt? în con
secinţă, nu trebuie să ne mire de ce 
atât de puţini ascultă integral de 
Cuvântul lui Dumnezeu.

Dacă este adevărat ce scria în- 
tr-un număr din Adventist Review, 
că „mulţi adventişti din occident 
au pierdut bătălia împotriva cafe
lei" , atunci se confirmă că şi aici, 
printre copiii lui Dumnezeu, Cu
vântul a ajuns fară putere: pentru 
că nu mai este citit şi nu mai poate 
să lucreze, în ciuda bunei credinţe 
adventiste...

De peste 125 de ani, Cuvântul 
ne-a descoperit lumina stilului de

viaţă adventist: rugăciune şi studiu, 
o dietă şi obiceiuri sănătoase... Ne 
întrebăm, câţi dintre noi au trecut 
la însuşirea lui integrală? Aşa-i că 
ne vine mult mai uşor să rămânem 
la vechile obişnuinţe ale... străbu
nilor daci - obiceiuri de sorginte 
păgână şi lumească?

Doar „Cuvântul întrupat"!
Vedeţi cum lucrează Cuvântul 

pentru oameni? Nu ca pentru vânt 
şi mare... Corbilor şi ploii, Cuvân
tul le porunceşte... aşa cum îi po
runcea Andreas câinelui său, Cando. 
Oamenilor, însă, Cuvântul le vor
beşte inteligent, ca ei să înţeleagă 
şi să aleagă să asculte, din propria 
lor voinţă.

Un om al lui Dumnezeu spunea: 
„Oricât de ciudat vi s-ar părea, eu 
nu cred în „puterea Cuvântului"! 
Dacă Cuvântul singur ar avea pu-

C u vân tu l a n tr e 
nează înţelegerea  
noastră, alegerea 
noastră şi asculta
rea noastră de el.

tere să schimbe lumea, atunci am 
topi toată zecimea din lume, am ti
pări Biblii şi cărţi, le-am răspândi 
cu elicopterul peste tot pământul şi 
a doua zi - gata ! - ar veni Dom
nul! Ci eu cred în „puterea Cuvân
tului care S-a făcut trup" (Ioan 1,14). 
„Cuvântul... în trup" - aici e cheia 
planului de mântuire.

în jurai acestui „vas de lut“ se 
dă ultima bătălie a cerului. în acest 
punct ne cheamă Dumnezeu la cer
cetare de sine şi la reformă!

Puterea Cuvântului „în vase 
de lut“

Doi tineri studenţi ai Şcolii 
misionare, Melvin Lard şi Michael 
Rohrbach, care se pregăteau pen
tru India şi China, se întorceau de 
la adunare. Tocmai îl ascultaseră 
pe un misionar din Burma şi ini
mile lor erau tulburate. Mergeau 
tăcuţi, alături, cu gândurile depar

te... La un moment dat, Melvin 
rupse liniştea:

„Auzi, Michael? Mă tot întreb: 
ce-o să le spun eu păgânilor, când 
voi fi printre ei? O să le vorbesc... 
despre Hristos? Păi, dacă-i aşa, ar 
fi mult mai ieftin să le trimit Biblii 
şi cărticele. Oare suntem în stare 
să le spunem că noi cunoaştem un 
Isus Hristos care mântuieşte, un 
Isus care satură inima, care zilnic 
ne face mai mult decât biruitori?"

„Nu-i deloc bine, Melvin... 
Simt că n-am încă acel mesaj după 
care strigă câmpul misionar! N-am 
nici experienţa cu Dumnezeu şi 
nici puterea de care e nevoie..."

„Atunci e clar! Ce altceva îmi 
trebuie, înainte de a părăsi ţara, 
decât: ’să-L cunosc pe E l’?"

în seara aceea, cei doi s-au 
hotărât! De a doua zi şi până la ■ 
sfârşitul şcolii, timp de doi ani, cei 
doi prieteni se sculau zilnic la ora
5, în zori, petreceau o oră liniştită 
cu studiul Cuvântului. Apoi, de la 
6 la 7, petreceau o altă oră, fără 
grabă, în rugăciune. Aceste două 
ore zilnice au reuşit să schimbe 
viaţa şi viziunea celor doi tineri.

Astăzi, primul slujeşte ca 
misionar în India. Celălalt e omul 
lui Dumnezeu în Korea...

E destul cât a stat puterea 
Cuvântului ferecată pe paginile 
Scripturii.

E timpul ca „această putere ne
maipomenită" să „o purtăm în... 
vase de lut" (2 Cor. 4,7). Amin!

întrebări pentru discuţie
1. Cum justifică autorul acestei 

prelegeri afirmaţia că majoritatea 
aşa-zişilor creştini sunt cauza pen
tru care lumea dispreţuieşte Cuvân
tul lui Dumnezeu?

2. Care este, în opinia autorului 
acestei prelegeri, deosebirea dintre 
puterea impersonală şi cea persona
lă a Cuvântului?

3. Cât de eficientă este puterea 
Cuvântului în vasul tău „de lut" ? 
Care este legătura dintre ascultarea 
integrală, inteligentă, de Cuvântul 
lui Dumnezeu şi obiceiul de a ne 
ruga şi a studia Biblia zilnic?

Lucian Cristescu este directorul de

partamentului Evanghelizare şi secre
tarul Asociafiei pastorale în cadrul 
Uniunii Române.

30 Curierul Adventist • Noiembrie 1998



PENTRU COPII

Să trăim puterea Cuvântului Său
CHARLES MILLS

Notă pentru părinţi şi instructori
Biblia este o carte care poate fi  găsită pe rafturile bibliotecilor din casele oamenilor mai mult decât oricare 

altă carte. Dar ne lipseşte cunoaşterea, din experienţă personală, a puterii care există în ea. De cel Pentru că 
Scriptura nu este înţeleasă şi apreciată aşa cum s-ar cuveni, caftind Cuvântul lui Dumnezeu, neschimbător, 
mântuitor şi care transformă şi înnobilează gândirea.

Lecturile ce urmează au ca scop să le prezinte copiilor Biblia nu doar ca pe Cuvântul lui Dumnezeu care li se 
adresează tuturor oamenilor din lumea întreagă, ci ca pe Cuvântul lui Dumnezeu care li se adresează lor. Mă 
rog ca Tatăl ceresc însuşi să vă şoptească la ureche cuvintele cele mai potrivite, atunci când veţi conduce minţile 
fragede ale copiilor la o mai bună înţelegere a acestei cărţi minunate.

Iată câteva activităţi de care aţi putea să vă bucuraţi împreună cu copiii, în cursul acestei săptămâni.
Puneţi în Biblia fiecărui copil o foaie cu o povestire despre familie.
Hotărâţi un loc anume (în clasă sau acasă) pentru Biblia fiecărui copil din grupă sau din familie.
Citiţi cu glas tare pasajul biblic.
Programaţi în fiecare zi un timp anume pentru cititul Bibliei. Pentru a crea o atmosferă deosebită, puteţi pune 

un fond muzical plăcut (casetă sau disc cu muzică instrumentală liniştită) sau puteţi citi seara, la lumina 
lumânărilor (o lumânare mai mare, pusă într-un sfeşnic, chiar improvizat, dar împodobit puţin va crea o atmo
sferă de „ceva special“).

Rezervaţi-vă timp ca să „traduceţi“ ce s-a citit, adică să găsiţi aplicaţia practică potrivită vârstei copiilor, si
tuaţiilor specifice, astfel încât ei să perceapă Cuvântul lui Dumnezeu ca pe o adevărată călăuză în viaţă, un bun 
îndrumător şi sfătuitor.

Charles Mills scrie de la Berkeley Springs, West Virginia, unde conduce, împreună cu sofia sa, Dorinda, o companie de presă - Christian 
Communications. Este autorul a mai mult de 30 de cărţi, pentru adulţi şi pentru copii, inclusiv seriile The Shadow Creek Ranch şi Professor Appleby.

SABAT

Scrisori de iubire

Text introductiv
Evrei 4,12: „Cuvântul lui Dum

nezeu este viu şi lucrător'*.

Materiale ajutătoare
Adunaţi câteva scrisori pe care 

le-aţi primit de curând de la rude 
sau prieteni şi puneţi-le între 
paginile Bibliei. Arătaţi-le copii
lor şi spuneţi-le: „Biblia este ca o 
colecţie de scrisori de la persoane 
pe care le cunoaştem şi le iubim.
Ea ne învaţă despre Domnul Isus 
şi ne ajută să nu fim îngrijoraţi aşa 
cum sunt alţi oameni, ci să avem 
încredere. Când ştiu ce se întâmplă 
cu rudele mele, sunt liniştit. Biblia 
mă ajută să înţeleg ce se întâmplă 
în lume. Scrisorile acestea şi Biblia 
mă fac să mă simt fericit pentru că 
îmi amintesc mereu că cineva se 
gândeşte la mine şi mă iubeşte."

Citiţi-le apoi copiilor câteva 
pasaje din scrisorile pe care le-aţi 
primit şi câteva texte din Biblie -

dintre textele preferate, care simţiţi 
că vă înalţă sufletul şi vă umplu de 
speranţă. Spuneţi-le apoi copiilor 
că, în cursul acestei săptămâni, 
veţi descoperi împreună mesaje de 
iubire pe care le-a pus Dumnezeu 
în Biblie pentru fiecare persoană 
din grup - copil sau om mare.

Povestire
Când eram mic, locuiam împre

ună cu părinţii într-o ţară aflată la 
mare distanţă de ţara în care sunt 
acum. De fapt, între noi şi restul fa
miliei - unchi, mătuşi, bunici - 
erau... un ocean întreg şi câteva 
mări. Noi locuiam în Singapore, 
iar restul familiei în Statele Unite.

îmi plăcea Singapore. In 
junglă, erau multe maimuţe bu
clucaşe şi cocotierii erau încărcaţi 
de fructe. Peste tot erau grădini 
frumoase şi puteam participa la 
festivaluri ciudate, unde se cânta o 
muzică neobişnuită şi oamenii 
cântau şi dansau în ritmul tobelor.

Aproape în fiecare săptămână 
primeam câte o scrisoare de la 
cineva din îndepărtata Americă.
Eu nu-i văzusem niciodată pe cei

care ne scriau, dar toţi păreau pre
ocupaţi de mine. „Scrisoarea 
aceasta este de la bunica şi bunicul 
din Carolina de Nord“, spunea 
mama, în timp ce deschidea plicul. 
„Şi aceasta de la unchiul şi mătuşa 
din New York“, mă anunţa 
nerăbdătoare să vadă ce scriau.

Apoi îmi citea din scrisoare că 
vărul meu are vărsat de vânt sau că 
unchiul şi-a găsit un alt serviciu 
sau că bunica a căzut şi şi-a scrântit 
glezna. Dar, negreşit, fiecare scri
soare conţinea şi cuvintele urmă
toare: „Ce face micuţul Charlie? 
Spuneţi-i că îl iubim foarte mult“.

Mă întrebam uneori cine or fi 
oamenii aceştia. Dar, într-o zi, fa
milia noastră s-a îmbarcat pe un vas 
mare şi am călătorit cu el săptămâni 
în şir, străbătând oceanul. „ în  cu
rând îi vei vedea pe toţi cei care ne 
scriau", mi-a spus tata. „Verii, un
chii şi chiar bunica vor fi în port, 
să ne întâmpine când vom ajunge 
la New York.“ Aşa a fost. Nu mai 
văzusem niciodată atâtea îmbrăţi
şări, sărutări, lacrimi şi zâmbete.

Şi mi se părea ciudat că, deşi era 
pentru prima dată când îi vedeam
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pe toţi oamenii aceştia care plân
geau şi râdeau, ne îmbrăţişau şi ne 
sărutau, aveam impresia că îi cu
nosc din totdeauna. De ce? Dato
rită... scrisorilor. Chiar dacă am lo
cuit la celălalt capăt al lumii, legă
tura dintre noi era foarte strânsă, pen
tru că ne-am luat totdeauna timp, 
şi unii, şi alţii, să ne scriem şi să ne 
povestim ce ni s-a mai întâmplat.

Aceasta este ,,puterea“ scriso
rilor. Dar există o putere mult mai 
mare în cea mai minunată scrisoa
re pe care ne-a scris-o Dumnezeu - 
Biblia. Chiar dacă ne despart de El 
distanţe mult mai mari decât ocea
nul, putem fi prieteni. Putem avea 
sentimentul că îl cunoaştem foarte 
bine pe Domnul Isus, chiar dacă 
nu I-am văzut niciodată chipul.

Aplicaţie
Dumnezeu ne vorbeşte prin 

Biblie. Dar noi cum putem să-I 
vorbim? Aşa este, prin rugăciune. 
Rugăciunea şi Biblia merg mână 
în mână. Haideţi să ne hotărâm 
chiar acum ca, în săptămâna 
aceasta, să folosim Cuvântul lui 
Dumnezeu pentru a-L cunoaşte 
mai bine pe Domnul Isus. Pentru 
aceasta, cineva ne va citi în fiecare 
zi din Biblie. Apoi îi vom da 
ocazie Domnului Isus să ne 
cunoască mai bine, vorbindu-I, la 
rândul nostru, prin rugăciune. De 
fapt, El ne cunoaşte deja, dar Se 
bucură foarte mult atunci când ne 
luăm timp să vorbim cu El.

Discuţii
Voi (tu) aţi (ai) primit vreodată 

scrisori? Este vreuna mai deose
bită între ele? Ce spune?

Ce mijloace folosesc oamenii, 
în zilele noastre, ca să comunice între 
ei? (telefonul, scrisorile, faxul, în
registrările pe casete audio sau video, 
E-mail - comunicarea prin computer).

Dacă Domnul Isus ar fi acum 
pe pământ, ce mijloace ar folosi şi 
în ce fel, ca să comunice cu noi?

Activitate
împreună cu unul dintre părinţi, 

cu instructorul sau cu alt adult, fie
care copil să scrie o scrisoare adre
sată unei cunoştinţe. Spuneţi-le co
piilor ce să scrie - pot povesti ceva

despre ei sau îşi pot exprima 
iubirea faţă de persoana respec
tivă. Exact aşa a făcut Dum
nezeu, atunci când i-a inspirat 
pe oameni să scrie Biblia.

DUMINICĂ__________________

Credinţa - ca un  salt în 
braţele lui Dumnezeu

Text introductiv
Romani 10,17: „Astfel, credinţa 

vine în urma auzirii; iar auzirea 
vine prin Cuvântul lui Hristos".

Materiale ajutătoare
Arătaţi-le copiilor un aeromo- 

del sau un avion de jucărie şi o 
barcă de jucărie. întrebaţi-i cum 
zboară avioanele şi cum ,,merg“ 
bărcile şi vapoarele. Lăsaţi-i să se

joace puţin cu ele, apoi spuneţi-le: 
„Chiar dacă nu ştiu exact cum 
zboară avioanele sau cum sunt ma
nevrate vapoarele, foarte mulţi 
oameni călătoresc cu ele ca să a- 
jungă la distanţe mari - să-şi vadă 
prietenii sau rudele. Aceasta este 
credinţa. Călătorii au credinţă 
că cei care au construit avionul 
sau vaporul au suficiente cunoş
tinţe despre zboruri şi despre na
vigaţie. Avem nevoie de credin
ţă şi atunci când citim Biblia. Tre
buie să credem că tot ce a spus 
Domnul Isus este adevărat, că El 
îşi împlineşte făgăduinţele şi că 
va reveni curând“ .

Povestire
Odată, într-un oraş mare, a izbuc

nit un incendiu într-un bloc înalt. 
Locatarii ţipau îngroziţi şi se grăbeau 
să iasă din clădire. Holurile şi scările 
s-au umplut de un fum negru şi îne- 
căcios şi, în curând, flăcări fierbinţi 
au cuprins scările. Sunau alarmele 
de incendiu, m aşinile din stradă 
claxonau; era ceva înspăimântător.

Au sosit şi pompierii. Şi-au în
tins repede furtunele de apă şi le-au 
îndreptat spre clădirea în flăcări. 
Spuma care trebuia să oprească 
focul a acoperit zidurile, balcoanele, 
ghivecele cu flori şi rufele de prin 
balcoane, geamurile.

Deja fuseseră scoşi din bloc toţi 
oamenii, cu excepţia unei fetiţe. Stă
tea la fereastra camerei ei, al cărei 
geam era spart. Fetiţa plângea spe
riată, în vreme ce nori de fum ieşeau 
pe lângă ea, din cameră. De ce nu 
fugise şi ea o dată cu ceilalţi? De 
ce nu strigase la cineva să o ajute? 
Fusese prea speriată ca să mai ştie 
ce să facă. Ea nu înţelegea ce se 
întâmplă, pentru că era oarbă.

„Tati, tati!“ plângea ea întruna. 
Tatăl ei era plecat la cumpărături 
şi nu ştia de incendiu.

De jos, din stradă, un pompier 
a strigat la ea: „Fetiţo, sari! Am în
tins aici o plasă, pe care o ţin câţiva 
oameni puternici. Nu-ţi fie frică, 
nu ţi se întâmplă nimic, sari! Sari!“

Dar fetiţa oarbă părea că nu au
de ce îi spune pompierul. Nu o in
teresa. Stătea la geam, strigându-1 
disperată pe tatăl ei, în vreme ce 
flăcările se apropiau tot mai mult 
de ea. Patul ei deja ardea şi în câte
va clipe aveau să ia foc şi perdelele.

„Tati, tati“, striga ea, în vreme 
ce lacrimile curgeau şiroaie din 
ochii ei stinşi.

Chiar atunci a dat colţul un om, 
ţinând în mână nişte sacoşe. A vă
zut maşinile pompierilor, i-a văzut 
pe oameni ţipând şi încercând să 
facă ordine în infernul acela de 
fum, flăcări, spumă şi apă. A văzut 
fumul negru care ieşea prin toate 
ferestrele. Se vedeau şi flăcările 
din interiorul clădirii şi se auzea 
cum pârâiau lucrurile care ardeau. 
Deodată a văzut-o la fereastra apar
tamentului său pe fetiţa aşezată pe 
geam, palidă şi înlăcrimată, printre 
norii de fum.
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A văzut, în aceeaşi clipă, şi 
plasa care fusese întinsă pentru ea. 
Uitându-se în sus, la fetiţă, a stri
gat cât l-au ţinut puterile:

„Scumpa mea, sunt eu, tăticul 
tău. Sari! Sari imediat!**

Fetiţa s-a liniştit. Au încetat ţipe
tele şi pe faţa ei a apărut un zâmbet. 
„Gata, tati! Am sărit**, a răspuns ea.

Şi, cu aceste cuvinte, a păşit... 
în gol. A fost aşa de liniştită, aşa 
de încrezătoare că tatăl ei este jos 
şi că o va prinde, încât căderea în 
plasă nu i-a pricinuit nici un rău - 
nu şi-a scrântit nici o încheietură, 
n-a păţit absolut nimic, deşi sărise 
de la etajul patru. Avea încredere 
deplină în tatăl ei. Când i-a auzit 
glasul, a făcut exact ce îi spunea 
el. încrederea, credinţa  aceasta 
i-a salvat viaţa.

Nu ştiu ce simţiţi voi, dar eu 
mă simt uneori neajutorat ca un 
orb. Nu că nu aş vedea. Dar am im
presia că sunt foarte multe lucruri 
pe care nu le înţeleg. Şi încep să 
mă întreb: „De ce?“ De ce a murit 
prietenul meu? De ce a ajuns omul 
acesta şomer? De ce sunt atât de 
mulţi bolnavi pe lume? De ce nu 
pot face tot ce aş dori?

Atunci deschid Biblia şi desco
păr că, în ea, Dumnezeu îmi spune 
iar şi iar: „Charles, sunt Eu, Tatăl 
tău din cer. Totul va fi bine, dacă 
ai încredere în Mine. Dacă asculţi 
glasul Meu şi urmezi sfaturile Me
le, Eu voi avea grijă de tine“. Şi 
atunci teama şi nesiguranţa dispar. 
Dumnezeu este Cel care îmi vor
beşte. El nu i-a dezamăgit nicioda
tă pe cei care şi-au pus încrederea 
în El. Aşa că mă liniştesc, mă las 
cu totul în braţele Sale puternice şi 
mă încred în iubirea Lui.

Aplicaţie
Data viitoare când îţi va mai fi 

teamă sau când nu vei şti ce să 
faci, mergi la mama, la tata, la un 
instructor, la un profesor, cere-i să 
ia Biblia şi spune-i: „Cred că am 
nevoie de un text sau două care să 
mă ajute să nu-mi mai fie frică**. 
Sau: „Te rog, citeşte-mi ceva care 
să-mi dea curaj**. Sau: „Te rog, 
citeşte-mi despre cineva care a fost 
trist şi apoi s-a înveselit**.

S-ar putea ca persoana căreia îi 
ceri acest lucru să fie nevoită să ca

ute puţin prin Biblie, dar ai răbdare. 
Dumnezeu de-abia aşteaptă să-ţi 
vorbească prin Cuvântul Său cel 
Sfânt. Ascultă şi dă-I voie să te aju
te în fiecare zi.

Discuţii
N um eşte câteva lucruri de 

care te temi sau care te supără ori 
te  în tristează. î ţ i  am inteşti de 
cineva din Biblie care s-a temut? 
(Petru, când era gata să se înece.) 
Sau care era mânios? (Saul, înainte 
de a deveni Pavel.) Trist? (Uceni
cii, după ce Domnul Isus S-a 
înălţat la cer.) Ce a făcut Domnul 
pentru fiecare dintre aceştia?

Activitate
Faceţi câte două desene, repre

zentând o persoană din Biblie. Unul 
dintre desene să arate această per
soană înainte, iar celălalt după ce 
Dumnezeu a ajutat-o să iasă dintr-o 
situaţie grea, vorbindu-i. De exem
plu, l-aţi putea desena pe Iona în
ghiţit de peşte (înainte) şi pe Iona 
îngenuncheat pe malul mării, mul- 
ţumindu-I lui Dumnezeu că i-a păs
trat viaţa (după). Sau pe nişte oa
meni care plâng lângă un mormânt, 
la cimitir (înainte), iar apoi, îmbră
ţişează pe cineva drag şi se bucură, 
la revenirea lui Isus (după).

Nu uitaţi, ori de câte ori treceţi 
printr-un necaz, Dumnezeu este 
alături de voi, gata să vă ajute, şi 
înainte, şi după.

LUNI

M inunatele  cuvinte 
ale vieţii

Text introductiv
Rom. 1,16: „Căci mie nu mi-e 

ruşine de Evanghelia lui Hristos; fi
indcă ea este puterea lui Dum
nezeu pentru mântuirea fiecăruia 
care crede.“

Materiale ajutătoare
Arătaţi-le copiilor câteva poze 

mai vechi, cu colegi din şcoala pri
mară, din liceu sau de la Şcoala de 
Sabat, cu profesorii, şi spuneţi-le 
că vă place să revedeţi acele clă
diri şi pe acei colegi. Ar fi de dorit

să aveţi fotografiile într-un album. 
Le-aţi putea povesti copiilor ceva in
teresant din şcoală, o amintire trezi
tă de fotografii. Apoi spuneţi-le: 
„Vedeţi, şi Biblia este un fel de al
bum. Găsesc în ea nu chiar fotogra
fii, dar imagini şi povestiri despre 
persoane şi locuri care sunt impor
tante pentru viaţa mea veşnică. Bi
blia îmi aminteşte că Domnul Isus 
este prietenul meu şi că El pregăteş
te locuinţe minunate în cer pentru 
mine şi pentru toţi cei care aleg să-L 
iubească şi să asculte de Dumnezeu*'.

Arătaţi-le din nou pozele şi în 
poză o persoană (ar fi bine dacă ar 
cunoaşte-o şi ei) care s-a schimbat 
la înfăţişare de atunci încoace. Apoi 
explicaţi-le că în ceruri nu vom mai 
îmbătrâni, nu va fi nevoie să purtăm 
ochelari sau să umblăm sprijiniţi 
în baston, nu ne vom îmbolnăvi, nu 
ne vom pierde vigoarea, ci vom fi 
mereu sănătoşi şi puternici. De unde 
ştim? Aşa spune Biblia.

Povestire
în pivniţă, am un soi de ladă ma

re, din plastic, cu o etichetă pe care 
e scris numele meu. în această la
dă sunt tot felul de com ori. Nu, 
să nu credeţi că am bijuterii 
din aur şi din argint, care să valo
reze foarte mulţi bani. Cred că 
nimeni nu s-ar arăta interesat să 
cumpere ce e în lada mea cu co
mori. Dar lucrurile acestea sunt 
foarte valoroase pentru mine.

Aţi vrea să le vedeţi? Hai să ridi
căm capacul şi să ne uităm înăuntru.

Mai întâi, se vede un pachet de 
scrisori de dragoste de la soţia mea. 
Mi le-a scris înainte să ne căsăto
rim. îmi scria totdeauna „te iubesc** 
sau „îmi e dor de tine“ - drăgălă
şenii de felul acesta. Astăzi, când 
mă vede răsfoind scrisorile, recitin- 
du-le, se simte stânjenită şi iese 
din cameră. Dar mie îmi sunt dragi 
aceste scrisori, pentru că mă fac să 
simt că ea ţine la mine, că sunt o 
persoană importantă pentru ea.

Ei, dar uite şi alte comori intere
sante. Acestea sunt insignele mele 
de explorator. Ce mândru le-am pur
tat pe uniforma explo, ca să ştie 
toţi că am învăţat să fac fotografii, să 
îngrijesc animalele, să recunosc ani
malele din pădure după urme şi po
mii şi ierburile, să gătesc la foc în
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aer liber sau să fac pâine! Uite şi 
cravata de la uniforma de explorator.

Acum am dat peste o zgardă 
puţin plesnită şi roasă de timp, pe 
care o purta câinele meu, Bobi. 
L-a lovit o maşină care transporta 
lapte şi a murit. Nu mi-au rămas 
de la el decât zgarda, câteva poze 
şi o mulţime de amintiri minunate.

în colţul acesta este un fel de cu
pă argintată - un pahar mare, cu pi
cior. I-a aparţinut unui om care a 
fost preot mulţi ani, într-o altă re
ligie. Când s-a făcut adventist, mi-a 
dat mie acest pahar, ca să-mi arate 
că s-a schimbat. De atunci, n-a mai 
slujit ca preot şi nu le-a mai dat 
oamenilor împărtăşanie - vin din 
paharul acela şi prescură. Acum le 
vorbeşte tuturor despre revenirea 
Domnului Isus şi despre lucrurile 
pe care El ni le-a pregătit în cer.

Hai să vedem ce mai este aici. 
Uite două vagoane de la trenuleţul 
electric şi câteva discuri cu muzică 
din Japonia - am lucrat acolo ca 
misionar în timp ce eram student, 
în plicul acesta este o colecţie de 
poze cu copii orbi. I-am întâlnit 
când am lucrat în tabere de vară 
care ofereau servicii creştine pentru 
cei aflaţi în nevoi.

Iată şi un fel de turban, pe care 
l-am purtat cât am stat în Liban, la 
Beirut, câteva exemplare din pri
ma carte cu povestiri pe care am 
scris-o şi un răţoi de pluş, pe care 
îl chema Donald...

Vedeţi, nimic deosebit pentru 
voi, nu-i aşa? Dar pentru mine sunt 
comori adevărate, unice în felul 
lor, mai de preţ decât un morman 
de monede de aur şi de argint.

De ce sunt lucrurile acestea 
simple atât de importante pentru 
mine? Pentru că îmi trezesc amin
tiri vechi. Mă bucuram când pri
meam scrisorile drăgălaşe cu „te 
iubesc1* şi „mi-e dor de tine“, pe 
care mi le scria soţia mea înainte să 
ne căsătorim. îmi amintesc şi acum 
cât m-am străduit să învăţ repede şi 
bine, ca să pot obţine insignele ace
lea de explorator. Iar când mă uit la 
păhărelul de argint, îmi amintesc 
cum a plâns prietenul meu, fostul 
preot, povestindu-mi cum aflase el 
despre iubirea Domnului Isus.

îmi amintesc ce fericit am fost, 
atunci când am descoperit trenule

ţul electric, între alte daruri de ziua 
mea, şi cum alerga pe şinele pe ca
re le montasem chiar eu! Muzica 
aceea ciudată din Japonia îmi amin
teşte de plaja însorită, pe care mă 
plimbam, şi de alte locuri frumoa
se, prin care mergeam în mijlocul 
naturii, în după-amiezele de Sabat.

Şi Biblia este un fel de cutie cu 
comori. Este plină de povestiri pe 
care mi le citea mama când eram 
mic. Dar, mai presus de orice, în 
paginile ei L-am găsit pe Domnul 
Isus, cel mai bun prieten al meu. 
Am aflat cum mergea El pe cărările 
prăfuite ale acestui pământ, făcând 
minuni, vindecând, luându-i în braţe 
pe copilaşi, ascultându-le pe ma
mele îngrijorate şi apoi murind pe 
cruce, pentru ca păcatele mele să 
poată fi iertate.

Când deschid Biblia, găsesc în 
ea o mulţime de comori. Din ea am 
aflat că Domnul Isus mă iubeşte, şi 
lucrul acesta valorează pentru mine 
mai mult decât tot aurul şi argintul 
din lume!

Aplicaţie
Tu ai vreo comoară? Dacă da, 

adaugă şi Biblia la lista ta de co
mori. încearcă să înveţi toate po
vestirile cuprinse în ea. Şi să afli 
cât de mult te iubeşte Domnul 
Isus, ce a făcut El pentru ca tu şi 
familia ta să puteţi fi curând în cer, 
pentru totdeauna.

Activitate
Propuneţi-le copiilor să-şi fa

că rost fiecare de câte o cutie mai 
mare, pe care să pună o etichetă: 
„Cutia cu comori1* sau „Comoara 
mea“. Pot pune în ea jucării la care 
ţin mult, scrisori de la rude sau de 
la prieteni, cărţi poştale sau daruri 
pe care vor să le păstreze. Spuneţi-le 
să deschidă cutia, din când în când, 
şi să-şi amintească de bucuriile le
gate de obiectele respective.

Propuneţi-le să-şi aleagă din 
Biblie o povestire sau o învăţătură, 
care le-a plăcut mai mult sau care 
i-a ajutat în mod special, şi să în
cerce să o reprezinte printr-un de
sen, pe care să-l pună în cutia cu 
comori. Ar putea fi şi amintirea 
unei rugăciuni la care au primit un 
răspuns deosebit în cursul acestei 
Săptămâni de rugăciune.

MARJI

Copleşit de fericire

Text introductiv
Psalmi 119,105: „Cuvântul 

Tău este o candelă pentru picioarele 
mele şi o lumină pe cărarea mea“.

Materiale ajutătoare

Aduceţi un ziar şi citiţi-le copi
ilor câteva titluri sau anunţuri rele, 
tulburătoare sau îngrijorătoare, 
întrebaţi-i dacă ce le-aţi citit sunt 
veşti bune sau veşti rele şi de ce.

Apoi citiţi-le ceva pozitiv. Intre- 
baţi-i din nou dacă acestea sunt 
veşti bune sau veşti rele şi de ce. 
încercaţi să ajungeţi la o frază care 
să caracterizeze vestea bună şi la 
una care să caracterizeze vestea rea. 
(De exemplu: Este o veste bună, da
că... Sau: Este o veste rea, dacă ...)

Spuneţi-le ascultătorilor dv. că 
Biblia este plină de veşti bune şi de 
veşti rele. Amintiţi-le că sunt în ea 
o mulţime de veşti bune pentru cei 
care îl iubesc pe Domnul Isus (puteţi 
da exemple şi le puteţi cere şi lor 
să facă acest lucru) şi de veşti rele 
pentru cei care aleg să asculte de 
Satana. Cei care citesc Biblia vor 
recunoaşte imediat deosebirea.

Povestire
Cu câţiva ani în urmă, tatălui 

meu a trebuit să i se facă o ope
raţie grea. S-a descoperit că avea 
cancer şi medicii spuneau că tu
mora trebuie scoasă imediat.

Mă temeam, pentru că operaţii
le de felul acesta sunt periculoase. 
N-aş fi vrut să i se întâmple ceva rău 
tatălui meu - îl iubeam foarte mult.

Cu o zi înainte de operaţie, l-am 
sunat şi i-am zis:

„Te rog, spune-i mamei să mă 
sune imediat, când te trezeşti, după 
operaţie**.

„Bine, îi spun“, mi-a răspuns el.
Am strâns receptorul în mână 

cu putere şi l-am lipit de obraz.
„Te iubesc, mult, tată.“
„Şi eu te iubesc, Charly, 

băiete**, mi-a răspuns el.
A doua zi, la ora la care ştiam 

că tata va intra în sala de operaţie, 
am ieşit din biroul meu de acasă şi
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m-am urcat pe dealul din spatele 
locuinţei noastre. Am găsit un loc 
plăcut şi confortabil, la umbra unui 
pom înalt. M-am aşezat şi am 
început să aştept. Simţeam că nu 
pot nici să scriu, nici să fac foto
grafii pentru cărţile mele. Nu-mi 
venea să fac nimic până când nu 
ştiam că tata e bine.

Stând acolo, am auzit deodată 
ceva deasupra capului meu. Era ci
ripitul plăcut şi uşor al unei păsăre
le îndrăgite de tata. M-am uitat în 
sus şi, printre lacrimi, am zărit o pa
săre micuţă, cu pene albăstrui, care 
stătea într-un picior pe o creangă şi 
umplea de armonii plăcute aerul 
cald de vară. De multe ori făcusem 
plimbări lungi cu tata. Ne uitam la 
păsărelele acestea albăstrui cum îşi 
hrănesc puişorii sau cum stau coco
ţate pe câte un stâlp din gard, anun- 
ţându-şi vecinii că „teritoriul“ ace
la le aparţine.

„Ai venit să-mi ţii de urât?“ 
am întrebat-o eu.

Pasărea cu pene albăstrui a cân
tat mai departe, umplându-mi cu 
speranţe noi inima zdrobită. M-am 
gândit că, dacă poate să facă o 
pasăre atât de mică să cânte aşa de 
frumos, Dumnezeu poate, chiar 
atunci, să şoptească la urechea doc
torilor şi surorilor de la spital ce 
trebuie să facă pentru ca tatăl meu 
să se facă bine. Şi am nădăjduit că 
ei vor asculta şoapta Lui, aşa cum 
ascultam eu cântecul păsărelei de 
deasupra capului meu.

După o vreme, m-am întors în 
casă şi am început să aştept tele
fonul. Am aşteptat mult. Şi, deo
dată... ţărrr\

„Alo“, am răspuns eu grăbit.
„Tata a scăpat cu bine“, mi-a 

spus mama, cu glasul plin de bucu
rie şi rostind apăsat fiecare cuvânt. 
„Doctorii spun că totul va fi bine.“

„Uraa!“ am strigat. „îţi 
mulţumesc, scump Isus, că i-ai aju
tat pe doctori să facă treabă bună. 
O, Iţi mulţumesc!“

Telefonul acela mi-a dat o veste 
bună. Ba nu, chiar foarte bună. Era 
o veste extraordinară, minunată, 
uimitoare. M-am uitat pe fereastră, 
la pomul din vârful dealului. Ştiam 
că undeva, printre crengile lui, o 
pasăre micuţă, cu pene albăstrui, 
îşi cântă cântecul ei, s-o audă toată

lumea. Acum îmi venea şi mie să 
cânt. Tatăl meu avea să fie din nou 
sănătos! Operaţia reuşise.

Câteodată, când citesc Biblia, 
am impresia că sunt pe vârful unui 
munte înalt şi aş vrea să cânt de a- 
colo veşti bune, să audă toţi.

„Hei, oameni buni“, îmi vine să 
strig, „Domnul Isus mi-a iertat pă
catele! Şi îmi pregăteşte o locuinţă 
într-un loc în care taţii nu se îmbol
năvesc şi copiilor nu are de ce să le 
fie frică nici măcar pentru o clipă, 
niciodată. Şi, mai mult decât atât; 
acest Isus va veni din nou pe bătrâ
nul nostru Pământ, să-i ia cu Sine 
pe toţi cei care au ales să-L iubească 
şi să asculte de El. îi va purta prin 
spaţiu, deasupra norilor, dincolo 
de curcubeu, în ţara aceea în care 
orice cântec va fi plin de bucurie şi 
orice glas va cânta cu voioşie.“

Aplicaţie
Nu îngăduiţi nimănui să spună 

că Biblia este „o  veste rea“. Nu es
te aşa! Pentru oricine vrea să-L pri
mească pe Domnul Isus în inima sa, 
paginile Bibliei sunt pline de nădej
de, încurajare şi bucurie. Hotărăş- 
te-te azi să afli mai mult despre a- 
ceastă Carte minunată şi să desco
peri cum poate ea să-ţi facă viaţa 
mai fericită, prin bucuriile pe care 
le vei găsi ascunse în paginile ei.

Discuţii
Povestiţi-le copiilor despre o 

ocazie în care aţi primit nişte veşti 
bune. Cum v-aţi simţit? Ce aţi vrut 
să faceţi? Care a fost reacţia dv. 
când aţi aflat acea veste bună? Ce 
se întâmplă când le împărtăşeşti şi 
altora bucuriile tale?

Activitate
Cereţi-le unora 

dintre participanţi 
să citească Ioan 
3,16; 1 Ioan 1,9; 2 
Corinteni 5,17.
Gândiţi-vă şi ex
primaţi bucuria pe 
care v-o aduc în 
inimă aceste 
versete. Discutaţi 
despre felul în care 
aţi putea să le-o 
transmiteţi şi altora.

MIERCURI

Isus în paginile Bibliei

Text introductiv
Psalmi 119,129.130: „învăţă

turile Tale sunt minunate, de ace
ea le păzeşte sufletul meu. Desco
perirea cuvintelor Tale dă lumină, 
dă pricepere celor fără răutate*1.

Materiale ajutătoare
Aduceţi câteva poze cu persoa

ne pe care le cunoaşteţi (rude, pri
eteni etc.) şi arătaţi-le copiilor. în- 
trebaţi-i: „Ce vă spune fiecare poză 
despre persoana respectivă? (Dacă e 
înaltă sau sCundă, slabă sau grasă, 
tânără sau bătrână etc.) Dacă aţi vă
zut poza cuiva şi după aceea întâl
niţi persoana respectivă, o veţi re
cunoaşte uşor. Fotografia vă spune 
ceva despre ea, vă ajută să o cu
noaşteţi într-o anumită măsură. Şi, 
dacă vedeţi mai multe poze, făcute 
la lucru sau acasă, în excursie, în parc, 
în grădină, la biserică, împreună 
cu o persoană în vârstă sau între 
copii, vă veţi putea da seama ce 
fel de om este, ce îi place să facă“.

Povestire
Primele poze pe care le-am 

făcut în viaţa mea, cu aparatul 
meu, au fost cu prietenul meu cel 
mai bun. Avea un zâmbet frumos, 
ochi inteligenţi şi era veşnic „ciu- 
fulit“. Cred că aţi ghicit că „p rie 
tenul meu cel mai bun“ nu era o 
persoană, deşi uneori mă gândesc 
că se credea o persoană impor
tantă. Dar nu, era câinele meu, Bobi.
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Cred că a fost cel mai fotogra
fiat câine din împrejurimi. L-am 
pozat stând întins pe iarbă, sărind 
peste un gard viu, înotând în râu, 
lătrând furios la o pisică, dormind 
în patul meu, cu capul pe perna 
mea, adulmecând flori, bând apă, 
stând în două labe, căscând. Lui 
nici că îi păsa. Probabil că se cre
dea deja o stea de cinema.

Bobiţă putea să alerge pe dis
tanţe mari, fără să obosească, sprin
ten ca o căprioară. I-am făcut instan
tanee în timp ce sărea peste grămezi 
de frunze, înainte de a se ascunde în 
ele, pentru ca să-şi facă din nou a- 
pariţia pe unde te aşteptai mai pu
ţin, lătrând voios şi dând din coadă 
încântat. Obişnuiam să fac, împreună 
cu el, cazemate din zăpadă. După ce 
le ,,săpam“ împreună, îl lăsam de 
strajă pe „ziduri", să anunţe apariţia 
armatei inamice sau a vreunui băiat 
de prin vecini - ce „pica“ mai întâi.

Când ne pregăteam să 
plecăm pe undeva cu maşina, 
Bobiţă intra pe geam şi se 
ghemuia jos, lângă bancheta 
din spate. Nu voia cu nici un 
chip să fie lăsat acasă.

Uneori fugea după câte un 
iepure, pe câmp. Odată a şi 
prins unul, dar, pentru că nu a 
ştiut ce să facă apoi cu el, i-a 
dat drumul.

Lui Bobiţă îi plăcea foarte 
mult să adulmece florile.
Odată, în timpul uneia dintre 
numeroasele noastre plimbări 
prin pădurea de lângă casă, s-a 
oprit şi tot mirosea, mirosea, mi
rosea. Apoi s-a uitat fix la mine, 
de parcă îmi spunea: „Ce parfum 
plăcut! Ai putea să le miroşi şi tu!“

Iama, îi plăcea să se suie pe să
niuţă cu mine şi să ne dăm împreună, 
de pe deal. Săniuţa aluneca vâjâind, 
eu râdeam, Bobi lătra - ce minunat!

Astăzi Bobi nu mai este. A murit 
cu mulţi ani în urmă. Mi-au rămas 
amintirile şi o mulţime de fotografii, 
pe care le-am pus într-un album. A- 
desea stau şi mă uit la pozele aces
tea vechi şi îmi amintesc ce bine ne 
simţeam împreună, când porneam 
să explorăm lumea şi să-i descope
rim tainele. Şi acum, dacă mă dau 
cu sania, parcă aud un lătrat voios, 
de undeva din depărtare. Şi nu pot 
să mă uit la un morman de frunze

fără să aştept ca Bobiţă să iasă de 
pe undeva dintre ele, cu un salt, în
conjurat de un nor de frunze arămii. 
Pozele îmi aduc în minte toate aces
tea, ori de câte ori mă uit la ele.

Dar am şi alte poze prin al
bume - cu nepoţi şi nepoate, cu 
casele în care am locuit, cu oameni 
pe care i-am cunoscut. Şi multe 
poze cu cea mai scumpă prietenă - 
Dorinda, soţia mea.

Probabil că şi voi aveţi acasă al
bume cu poze. Aveţi grijă de ele, 
pentru că, peste ani, veţi vedea cât 
de preţioase sunt.

Dar mai există un „album cu 
fotografii'1, pe care cred că îl avem 
toţi. Se numeşte Biblia.

„Ei, stai puţin!“ parcă vă aud 
spunând: „Biblia nu are poze, este 
o carte doar cu litere şi cuvinte 
scrise în ea, nu cu poze.“ Aşa este, 
însă cuvintele scrise în ea ne ajută

să ne imaginăm, adică să creăm în 
mintea noastră imagini la fel ca fo
tografiile, imagini diferite, dar mai 
ales imaginea Cuiva, a unei Per
soane foarte importante.

Ascultaţi puţin cuvintele acestea 
şi să vedem ce imagini vor apărea 
în mintea voastră.

„Domnul este Păstorul meu: nu 
voi duce lipsă de nimic. El mă paşte 
în păşuni verzi şi mă duce la ape de 
odihnă; îmi înviorează sufletul şi 
mă povăţuieşte pe cărări drepte, din 
pricina Numelui Său. Chiar dacă ar 
fi să umblu prin valea umbrei mor
ţii, nu mă tem de nici un rău, căci 
Tu eşti cu mine. Toiagul şi nuiaua 
Ta mă mângâie. Tu îmi întinzi 
masa în faţa protivnicilor mei; îmi 
ungi capul cu untdelemn şi paharul 
meu este plin de dă peste el. Da,

fericirea şi îndurarea mă vor însoţi 
în toate zilele vieţii mele şi voi lo
cui în Casa Domnului până la 
sfârşitul zilelor mele“ (Ps. 23,1-6).

Aţi înţeles ce voiam să spun? 
Cuvintele acestea au făcut să vă 
apară în minte imaginea unui om 
rău, supărat, mânios? Nu, ele alcă
tuiesc imaginea Cuiva a cărui inimă 
este plină de iubire şi bunătate. Aşa 
şi-L „zugrăvea** pe Dumnezeu, în 
minte, tânărul păstor David; şi aşa 
a vrut să ni-L imaginăm şi noi.

De fapt, toţi scriitorii Bibliei 
doreau să ne facă să vedem imagi
nile pe care ei le-au creat prin cu
vinte. Biblia este ca un album mare, 
plin cu poze ale celor mai buni 
prieteni, care au trăit cu mulţi ani 
în urmă. Dar cea mai frumoasă 
imagine este cea a lui Isus.

Aplicaţie
De acum înainte, fiecare 

dintre voi va putea să desco
pere aceste imagini în Biblie, 
ori de câte ori ascultă poves
tirile ei sau învaţă textul de 
memorizat. Şi, pe măsură ce 
veţi creşte, imaginile acestea 
vă vor fi tot mai scumpe, 
umplându-vă inimile cu bu
curie şi aducându-vă în suflet 
o dorinţă tot mai arzătoare 
după locuinţele din cer, care 
ne aşteaptă deja.

Discuţii
Ce fel de poze îţi plac cel 

mai mult? Cu animale, cu flori, cu 
peisaje de la mare, de la munte sau 
cu o câmpie întinsă?

Dacă viaţa ta ar fi un tablou, le-ar 
plăcea oamenilor să-l privească? 
Ar vedea şi chipul lui Isus în felul 
în care vorbeşti, în care te joci şi în 
tot ce faci?

Activitate
Faceţi-vă un mic „album** cu 

desene realizate de voi înşivă. De
senaţi câteva momente din viaţa 
voastră sau locuri în care aţi fost 
fericiţi - la o zi de naştere, într-o zi 
de vacanţă, colţul din cameră în 
care vă simţiţi bine, cu jocul 
preferat ori cu cartea preferată sau
o întâmplare. Folosiţi culori vii ca 
să coloraţi desenele. Ori de câte
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ori vă veţi uita la aceste desene, vă 
veţi aminti de acele clipe plăcute, 
dar şi de bucuria pe care aţi sim
ţit-o desenându-le.

JOI

Parfumul lui Isus

Text introductiv
1 Petru 2,2.3: „Şi, ca nişte 

prunci născuţi de curând, să 
doriţi laptele duhovnicesc şi cu
rat, pentru ca prin el să creşteţi 
spre mântuire, dacă aţi gustat, în 
adevăr, că bun este Domnul“.

Materiale ajutătoare
Cereţi-le copiilor să închidă 

ochii. (Eventual legaţi-i la ochi, 
ca să fiţi siguri că nu văd.) Apoi 
apropiaţi-le de nas o sticluţă cu 
un parfum plăcut. Intrebaţi-i ce 
este. Apoi faceţi acelaşi lucru cu 
o crenguţă sau cu un con de brad, 
cu o felie de portocală sau de 
mandarină, cu puţină pâine 
proaspătă, cu o pungă cu alune 
etc. (în funcţie de timp).

Apoi, daţi-leîn mână obiecte di
ferite - un pix, un pieptene, o păpu- 
şică, un pantof etc. După ce fiecare 
a reuşit să identifice misteriosul o- 
biect, întrebaţi-i: „De unde aţi ştiut 
ce este, pentru că nu aţi văzut?“ 
sugeraţi-le că, în acelaşi fel, putem 
să-L cunoaştem pe Domnul Isus, 
prin lucrurile pe care le aflăm 
despre El din Biblie (lucruri văzute, 
auzite, mirosite, pipăite de alţi oa
meni). Şi, de asemenea, că oamenii 
pot să afle multe despre Domnul 
Isus auzind cum vorbim noi, văzând 
ce mâncăm, cum trăim, chiar ob
servând că respiraţia noastră nu mi
roase a tutun sau a băutură. Aţi 
vrea să ştiţi exact cum?

Povestire
Un pastor ţinea întruniri religi

oase la Pasadena, California. Oame
nilor le plăcea cum predica şi ve
neau să asculte, seară după seară, 
experienţele pe care le spunea pas
torul, tot ce povestea el, soliile 
încurajatoare pe care le prezenta.

într-o după-amiază, pastorul 
s-a hotărât să viziteze o grădină

de trandafiri din acel oraş. A pe
trecut câteva ore bune acolo, ad
mirând tufele aranjate cu măies
trie şi minunaţii trandafiri agăţă
tori. A văzut trandafiri de toate 
culorile imaginabile - roşii, roz, 
portocalii, bleu, albi, galbeni, vio
let, chiar o nuanţă de galben-ver- 
zui. Şi i-a mirosit îndelung. în 
grădină era un parfum atât de plă
cut! A stat acolo şi şi-a umplut 
plămânii cu aerul înmiresmat.

Seara, când a venit la întrunire, 
mai multe persoane l-au întrebat: 
„V-a plăcut grădina de trandafiri?"

Omul şi-a amintit că nu spuse
se nimănui unde va merge, nici 
unde a fost. „D e unde ştiţi că 
am fost la grăd ina de tranda
firi?" a întrebat el mirat.

Oamenii au zâmbit. „Aţi adus 
cu dv. parfumul trandafirilor.1'

îmi place mult povestirea 
aceasta. Este frumoasă, nu-i aşa? 
Oamenii aceia şi-au dat seama 
unde fusese pastorul, pentru că 
au simţit parfumul miilor de tran
dafiri printre care stătuse. Miro
sul lor plăcut îi intrase în haine, 
în piele, în păr.

Când eram tânăr, am văzut la 
cumnata mea o perniţă pe care o 
ţinea pe noptieră, la capul patu 
lui. „C e faci cu ea?" am în tre
bat-o. „Este prea mică să pui 
capul pe ea, când te culci. Este 
prea mică să o pui pe canapea şi 
e clar că nu o poţi pune pe 
scaun, dacă vrei să stai comod."

A zâmbit şi mi-a spus: „Nu este 
o pernă pe care să dormi sau să te 
aşezi. Este o pernă de... amintire."

„De amintire?" m-am mirat eu 
şi mai mult. „Ce îţi aminteşte?"

Ea a luat perniţa şi şi-a lipit-o 
de obraz, mirosind cu nesaţ.

„Este umplută cu... ace de pin 
din Mâine, ţinutul în care m-am 
născut. îmi plăcea atât de mult 
mirosul pădurii de pini care 
înconjura casa noastră! Acum, 
chiar dacă sunt departe de Mâine, 
parcă am adunat aici tot mirosul 
de răşină al pădurii, care îmi 
aminteşte de copilărie şi de tot ce 
era frumos acolo, acasă.

Vedeţi, Dumnezeu ne-a dăruit, 
fiecăruia dintre noi, nas, urechi, de
gete, limbă - pe care să le folosim 
ca pe nişte „unelte" care să ne

ajute să învăţăm, să ne amintim, să 
creştem şi chiar să le împărtăşim şi 
altora ce credem noi.

Când vine un oaspete în casa 
unui creştin, va vedea acolo casete 
cu filme de groază, cu bătăi, cu ţi
pete, cu împuşcături şi cu înjurături? 
Nu. în casa unui creştin nu este loc 
decât pentru întâmplări plăcute, în 
care oamenii au grijă unul de altul, 
sunt plini de iubire şi de atenţie.

Dacă se uită prin bufet sau 
prin cămară, va găsi pe rafturi 
alimente sau băuturi care fac 
rău corpului şi m inţii? Nu mă 
refer num ai la băuturile al
coolice şi la carnea de anim ale 
necurate, ci ch iar la dulciuri: 
grăm ezi de pachete de b iscu 
iţi cu crem ă, fu rsecuri, bom 
boane, ciocolată, cutii de 
nutella şi alte creme? Nu, ci va 
găsi fructe, multe fructe, ce re 
ale, nuci şi legum e: varză, fa 
sole, morcovi, mazăre, cartofi. 
Aceasta este hrana pe care le-a 
rânduit-o Domnul Isus oame
nilor în Eden, când i-a creat.

Şi dacă se întâm plă ca oaspe
tele să te vadă jucându-te cu alţi 
copii - jocul va însemna luptă şi 
întreceri cu îmbrânceli, înghion
teli şi cuvinte mânioase? Va 
vedea cum nu laşi pe nimeni să 
se atingă de jucăriile tale? Cred 
că nu. Te va vedea cum te joci 
frumos, acceptând propunerile 
celorlalţi, dându-le jucăriile tale.

Dacă se apropie cineva de noi, 
va fi cumva izbit de mirosul de tu
tun sau de alcool al respiraţiei noas
tre? Nu, chiar şi respiraţia „mărturi
seşte" despre faptul că noi nu folo
sim niciodată nimic din ce ştim că 
face rău corpului şi minţii.

Vedeţi, când citim Biblia, înţele
gem din ea cum doreşte Domnul 
Isus să trăim şi începem să facem 
schimbări în felul nostru de viaţă. 
Apostolul Pavel spune să lăsăm la 
o parte obiceiurile păcătoase şi să 
începem să trăim o viaţă nouă: vom 
vorbi altfel, vom arăta altfel, vom 
acţiona altfel şi chiar vom mirosi 
altfel. Când ne vom întâlni cu cine
va, nu-i va trebui mult timp ca să 
observe că nu suntem ca ceilalţi. Şi 
dacă ne va întreba de ce, vom putea 
arăta Biblia şi vom spune: „In 
cartea aceasta, L-am descoperit pe
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Domnul Isus şi El ne-a schimbat. Ne 
pregătim pentru cer. Ai vrea ca Dom
nul Isus să te ajute şi pe tine să te 
schimbi, ca să poţi merge şi tu la cer?"

Iată o poezie foarte frumoasă a 
lui Paul Gilbert. El înţelegea că, 
atunci când începem să-L cunoaş
tem pe Domnul Isus, nu vom putea 
să nu le spunem şi celorlalţi despre 
iubirea Sa. „Evanghelia" înseamnă 
„vestea bună despre Isus.“

în Biblie sunt patru Evanghelii,
Pe care le poţi citi, dacă vrei -
Evangheliile după Luca,

Marcu, Ioan şi Matei.
Dar ştii ceva? Şi tu scrii
O evanghelie - un capitol în fie

care zi.

Faptele pe care le faci,
Cuvintele pe care le spui tu
Sunt scrise în Evanghelia ta
Şi oamenii le citesc, fie că vrei, 

fie că nu.
Ia seama bine!
Ce vor citi oamenii în

„Evanghelia după tine“?

Aplicaţie
Ce le ,,spui“ prietenilor şi rude

lor tale despre Domnul Isus? Văd 
ei iubirea, blândeţea Sa în inima 
ta? Aud glasul Său în vocea ta şi, 
când îi atingi cu mâna, simt atin
gerea mâinii Lui? Văd ei iubirea 
Lui în faptele tale? Ai putea să te 
hotărăşti chiar acum să răspândeşti 
înjurai tău parfumul plăcut al 
prezenţei Duhului lui Dumnezeu, 
prin orice lucra pe care îl faci.

Discuţii
Când cineva se poartă urât cu 

tine, al cui „parfum*" îl răspândeşte 
în jur? Şi când vă certaţi? Cum aţi 
putea împărtăşi altora bucuria de a 
cunoaşte iubirea Domnului Isus? 
Cum le arată El oamenilor că îi 
iubeşte şi că are grijă de ei?

Activitate
Faceţi un desen care să-L 

reprezinte pe Domnul Isus vin
decând un bolnav. Desenaţi în ju 
rul acestei scene cât mai multe 
flori viu colorate. Ori de câte ori 
vă veţi uita la acest desen, vă veţi 
aminti ce aţi învăţat azi.

VINERI

O viaţă aşa cum 
doreşte Dumnezeu

Text introductiv
2 Timotei 3,15: „Din pruncie cu

noşti Sfintele Scripturi, care pot să-ţi 
dea înţelepciunea care duce la mân
tuire, prin credinţa în Hristos Isus.“

Materiale ajutătoare
Arătaţi-le copiilor câteva cas- 

tronele în care aţi pus diferite „in
grediente" - apă, pietricele, pământ, 
făină, mălai, iarbă, sare, fructe şi 
chiar un pantof vechi şi rapt (dar 
curat). Apoi spuneţi-le: „Aş vrea 
să fac pâine. Ce ziceţi, am tot ce 
îmi trebuie?"

După ce vor comenta puţin, su- 
geraţi-le că ar fi mai bine să folosiţi 
o carte de bucate, o reţetă de pâine, 
în loc să „ghiciţi" ce ar trebui pus 
în cocă. Luaţi cartea în mână şi ci
tiţi din ea ce ingrediente sunt nece
sare. Apoi spuneţi-le copiilor: „Ve
deţi ce simplu? Nu avea rost să în
cerc să ghicesc din ce este făcută 
pâinea. Folosind indicaţiile din car
tea aceasta de reţete de bucătărie, 
voi face sigur o pâine gustoasă. Dar 
mai am o carte de reţete - reţete de 
fericire pentru copii şi pentru 
oameni mari". Arătaţi-le Biblia.

Povestire
Tânărul Daniel nu prea se simţea 

în apele lui la palatul din Babilon. 
împăratul, care se arăta acum atât 
de binevoitor, încât le oferea chiar 
din mâncarea de la masa lui, era 
cel care asediase Ierusalimul, dărâ
mase cetatea şi luase vasele de aur 
din Templul lui Dumnezeu. Luase

şi o mulţime de robi din poporal 
lui Dumnezeu - prizonieri de răz
boi, între care era şi Daniel.

„Domnule", probabil că a 
reuşit el să spună, după ce şi-a 
dres puţin glasul. „Vă mulţumim 
mult şi apreciem bunăvoinţa împă
ratului, care ne oferă chiar din 
hrana de la masa lui - feluri minu
nate şi băuturi alese, dar..."

Sprâncenele dregătorului proba
bil că s-au ridicat brusc a mirare.

„Dar?"
„Vedeţi, domnule", a continu

at Daniel, „Dumnezeul căruia îi slu
jim ne-a învăţat exact ce e bine să 
mâncăm - doar fructe, cereale, nuci, 
zarzavaturi - ceea ce se numeşte, 
în general, un ’regim vegetarian’."

„Vrei să spui că mâncarea de 
la masa împăratului nu este des
tul de bună pentru tine şi pentru 
prietenii tăi?!?"

Daniel a înghiţit un nod. Uneori 
nu e prea comod să asculţi de Dum
nezeu. „De fapt, am vrut să spun că 
alimentele de la masa împăratului nu 
ne vor ajuta să fim atât de puternici, 
de inteligenţi şi de sănătoşi cum am 
vrea să fim şi cum putem fi, dacă 
mâncăm ce ştim că ne face bine. Da
că nu vă supăraţi, supuneţi-ne unui 
test. Daţi-nevoie să mâncăm, timp de 
zece zile, ce v-am spus mai înainte.

„Zece zile? Ce test mai este şi 
acesta?"

,,îngăduiţi-ne, prietenilor mei 
şi mie, să mâncăm, timp de zece 
zile, numai vegetale şi să bem 
doar apă. După aceea, veţi p u 
tea face o com paraţie între noi 
şi ceilalţi tineri care au onoarea 
să mănânce din bucatele de la 
masa împăratului.

Probabil că, dacă ar fi trăit în 
zilele noastre, Daniel ar fi putut 
spune cam aşa: „Lăsaţi-i pe tinerii 
aceştia să se îndoape cu Big-Mac-uri, 
cu cartofi prăjiţi şi cu ketch-up; 
daţi-le să mănânce bucăţi mari de 
friptură cu mult sos, hot dog cu 
muştar mult şi să bea pe săturate 
pepsi, coca şi tot felul de răcori
toare, ca să nu mai vorbim de pră
jituri şi de îngheţată. Am uitat de 
peşte, scoici şi crabi, precum şi de 
pizza şi de vinurile alese! Iar noi", 
ar fi putut continua Daniel, „vom 
mânca doar cartofi fierţi sau copţi, 
salată de zarzavaturi, roşii şi cea
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pă, mazăre, fasole, pâine neagră, 
mămăligă, fructe şi vom bea apă 
rece, curată şi sănătoasă, de izvor".

Nu ştim exact ce zarzavaturi sau 
fructe au mâncat cei patru tineri e- 
vrei, dar ştim că Aşpenaz, cel care 
răspundea de ei, a acceptat propune
rea şi, după cele zece zile de probă, 
a observat că, într-adevăr, băieţii 
arătau foarte bine - erau rumeni la 
faţă, sănătoşi şi puternici.

Dar probabil că mirarea i-a fost 
şi mai mare când a aflat rezultatele 
testului final, la care „şeful comi- 
siei“, dacă nu singurul examinator, 
a fost însuşi împăratul. Nu ştim da
că s-a dat şi o probă de rezistenţă 
fizică. Dacă s-ar fi dat, cu siguranţă 
că lui Daniel şi celor trei prieteni 
ai lui le-ar fi fost foarte uşor să fa
că genoflexiuni şi flotări, să scoată 
un timp bun într-o cursă de câteva 
sute de metri. Colegii lor, îmbuibaţi 
cu mâncăruri grele şi grase şi cu 
băuturi ameţitoare, ar fi obosit 
după câteva mişcări.

Poate că împăratul le-a pus la 
probă şi posibilităţile de a face 
calcule rapid şi corect. De exem
plu: „Iată clădirile acelea care se 
înalţă acum, lângă poarta cetăţii. 
Dacă zidul trebuie să fie lung de 
90 m, înalt de 20 m şi gros de 40 
cm, şi o cărămidă are înălţimea 
de 20 cm, lungimea de 30 cm şi 
lăţimea de 10 cm, câte cărămizi 
sunt necesare?"

Având mintea liberă şi la fel de 
sprintenă ca şi corpul, cu siguranţă 
că Daniel şi prietenii lui au reuşit 
să răspundă înainte ca ceilalţi să fi 
terminat transformările din metri 
în centimetri sau invers.

S-ar putea ca împăratul să fi ce
rut şi un sfat de specialitate în do
meniul agriculturii. „Ce să facem 
ca să avem recolte mai bogate?“ 
Cei patru probabil că ar fi sugerat 
imediat îmbunătăţirea sistemelor 
de irigare, folosirea îngrăşăm in
telor, în vreme ce studenţii ceilalţi, 
surprinşi, ar fi ridicat din umeri.

Chiar dacă nu avem amănunte 
de felul acesta în privinţa examenu
lui final, ştim sigur că împăratul 
însuşi a declarat că Daniel şi priete
nii lui erau „de zece ori mai inteli
genţi şi mai destoinici" decât cei
lalţi şi chiar decât toţi înţelepţii şi 
ghicitorii în stele, de la curtea sa.

Pentru toate acestea, tinerii I-au 
mulţumit lui Dumnezeu, Cel care 
le dăduse înţelepciune, sănătate şi 
putere fizică, dar le arătase şi cum 
să le păstreze şi să le dezvolte, fo
losind cu chibzuinţă şi cu măsură 
doar alimente sănătoase.

Aplicaţie
Ascultarea de sfaturile date de 

Dumnezeu în Biblie ne face mai 
sănătoşi, mai inteligenţi şi mai pu
ternici. Şi, dacă facem ce învăţăm 
din Biblie că este bine, s-ar putea 
ca, într-o bună zi, să impresionăm 
şi noi, poate nu un rege, dar un om 
de seamă! Oricum, vom putea să 
le arătăm prietenilor cum să trăias
că mai sănătos, mai bine, ca să fie 
fericiţi şi feriţi de boli.

Ia hotărârea, chiar astăzi, să tră
ieşti exact aşa cum vrea Dumnezeu.

Discuţii
Numiţi câteva alimente sau 

feluri de mâncare pe care le consi
deraţi sănătoase şi care se găsesc 
sau se pot pregăti uşor din ceea ce 
se găseşte la noi. Numiţi şi ali
mente sau feluri de mâncare con
siderate de mulţi gustoase, dar care 
fac rău. De ce credeţi că a pus 
Dumnezeu în Biblie şi reguli pen
tru sănătate? Puteţi enunţa câteva?

Activitate
Faceţi un desen cu hrană 

sănătoasă - fructe, legume, nuci, 
cereale. Coloraţi-1 cât mai frumos 
şi lipiţi-1 pe uşa frigiderului, ca să 
amintească întregii familii de toate 
bunătăţile pe care le-a creat Dum
nezeu pentru hrana noastră.

SABAT

Cartea salvatoare

Text introductiv
Apocalipsa 1,3: „Ferice de 

cine citeşte şi de cei ce ascultă 
cuvintele acestei proorocii şi 
păzesc lucrurile scrise în ea! Căci 
vremea este aproape!"

Materiale ajutătoare
Aduceţi în clasă câteva lucruri 

care sugerează „salvarea" - un co

lac, o frânghie, o busolă, o lanter
nă, o trusă medicală de prim ajutor, 
o hartă, un emiţător radio sau un 
mini radio-casetofon cu căşti.

Discutaţi cu grupa situaţiile şi 
felul în care obiectele respective 
pot ajuta la salvarea vieţii unui om.

Arătaţi apoi Biblia şi spuneţi: 
„Şi această Carte ajută la sal
varea vieţii. Dacă citim şi credem 
ce scrie în ea, Dumnezeu poate 
să ne salveze din păcat. Cartea ne 
învaţă şi cum să ajutăm noi 
înşine la salvarea altora".

Povestire
într-o zi, o fetiţă de trei ani a 

căzut într-o fântână adâncă. Nu a 
făcut-o intenţionat. Se juca pe lân
gă fântână, s-a căţărat pe marginea

ei şi a alunecat. în clipa următoare, 
se lupta deja cu apa rece, adâncă 
de mai bine de un metru şi jumăta
te, din fundul fântânii, unde era şi 
foarte întuneric.

Mama a auzit strigătul pe care l-a 
scos când a căzut şi a alergat cât a 
putut, dar a ajuns prea târziu. Ui- 
tându-se în fântână, nu putea să va
dă nimic - dar, din întunericul de 
jos, ajungea până la ea zgomotul a- 
pei lovite de mânuţele fetiţei. Feti
ţa nu ştia să înoate. Ce putea face?

în aceeaşi clipă, mama l-a ob
servat pe băiat, care se juca în apro
piere. El era mai mare decât sora 
lui, dar nu ştia ce se întâmplase.

„Vino repede încoace", a 
spus mama. „Trebuie să o sal
văm pe surioara ta."

Ascultător, băiatul s-a urcat pe 
marginea fântânii, a intrat în ciutu
ra de lemn, a apucat bine cu mâini
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le funia cu care era legată ciutura 
şi a stat liniştit, în timp ce mama 
învârtea de roată, lăsându-1 tot mai 
jos, în întuneric. Deasupra lui, se 
auzea scârţâitul roţii. Mama învâr
tea mereu, desfăşurând cu grijă 
funia cu care era legată ciutura.

„Ai grijă“, i-a strigat ea, cu 
vocea gâtuită de frică. „Nu vreau 
să-mi pierd amândoi copiii.“

Băieţelul s-a cam speriat. Fântâ
na era întunecoasă şi cu pereţii 
umezi, plini de muşchi. Dar auzea, 
de sub el, plescăiturile apei lovite 
şi ştia că sora lui este în primejdie. 
Trebuia să o salveze!

în cele din urmă, tot coborând 
prin beznă, a simţit că ciutura a 
ajuns la suprafaţa apei.

„Stai aşa!“ a strigat el în 
sus. Mama s-a oprit. U ndeva, 
pe lângă băiat, în fântână, 
surioara tuşea şi lovea mereu apa 
cu mâinile. Fratele ei a apucat-o 
strâns de o m ână. în  clipa 
aceea, şi-a dat seama că ciutura 
era prea mică şi că nu încăpeau 
amândoi în ea. Aşa că, plin de 
curaj, băieţelul a sărit în apa rece 
şi a ajutat-o pe surioara lui să se 
aşeze în ciutură, apoi a strigat la 
mama: „Gata, trage!“

Pentru câteva zeci de secunde, 
a rămas singur în fundul fântânii, 
în apa rece ca gheaţa, înconjurat 
doar de beznă şi de ecouri ciudate. 
Aştepta, sprijinindu-se cum putea 
de pietrele care formau pereţii 
fântânii. Apoi a auzit din nou 
scărţ-scărţ - era roata veche care 
scârţâia, în timp ce sfoara se des
făşura din nou de pe butuc. Se au
zea şi zgomotul făcut de găleata 
care, în coborâre, atingea pereţii. 
Iată că a ajuns aici jos şi s-a oprit 
pe suprafaţa apei. Băiatul s-a 
prins repede cu mâinile de frân
ghie, s-a aşezat în găleată şi a stri
gat la mama: „Gata! Poţi să mă 
ridici!“ Fericită şi mândră, mama

a făcut exact ce i se cerea.
Acest băieţel curajos îşi iubea 

surioara. A fost gata să-şi pună 
viaţa în primejdie, ca să o salve
ze. Dar ia să ascultăm ce spune 
un minunat text din Biblie: ,,Nu 
este dragoste m ai m are decât 
să-şi dea cineva viaţa pentru 
p rie ten ii să i“ (Ioan 15,13).

în Cartea Sfântă a lui Dumne
zeu, este şi o povestire despre un 
om care a fost gata să moară pentm 
Cineva pe care îl cunoaştem toţi. 
Numele acestui om este Daniel.

„Gata! Trebuie să încetezi să 
te mai rogi şi să te închini Dum
nezeului tău. De-acum, orice om 
nu se va mai închina decât mie!“ 
a poruncit împăratul Dariu.

Daniel a dat din cap: „îmi pare 
rău, dar nu mă pot închina nici 
unui om, ci numai lui Dumnezeu14.

„Nu ştii ce te aşteaptă, dacă 
nu te supui?“ a întrebat împăratul 
mânios.

„Ba da, însă Dumnezeul meu 
a spus să nu avem alţi dumnezei 
în afară de El. Şi eu nu pot să 
calc porunca Lui.“

împăratul a clătinat din cap. 
„Nu am de ales. Vei ajunge în 
groapa cu lei.“

Eh, dar în groapa aceasta erau 
mulţi lei şi toţi flămânzi. Nu mai 
mâncaseră de zile întregi. Când, 
hopa! Apare Daniel - proaspăt şi, 
desigur... gustos!

„Poate că Dumnezeul tău va fi 
cu tine!“ a strigat împăratul, de la 
gura gropii. De fapt, el ţinea la 
Daniel şi îi părea rău să piardă un 
sfetnic şi un prieten atât de bun.

împăratul n-a putut să aţipească 
toată noaptea. Oare ce se întâmpla 
în groapa cu lei? Oare îl făcuseră 
leii deja fărâme pe Daniel? Oare 
acum stăteau liniştiţi cu burţile 
pline şi se lingeau deja pe mustăţi?

A doua zi dis-de-dimineaţă, 
împăratul Dariu s-a dus în grabă

la groapă şi a strigat: „Daniele,
D aniele! A putut Dumnezeul tău 
sătesalveze?“

Răspunsul a venit imediat. 
„Dumnezeul meu l-a trimis pe înge
rul Său, care a închis gurile leilor, 
şi ei nu mi-au făcut nici un rău.“

Daniel îl iubea atât de mult pe 
Dumnezeu, încât a fost gata să 
moară, numai să nu fie neascultă
tor, la fel cum băieţelul acela a 
fost gata să-şi dea viaţa pentru 
surioara lui, pentru că o iubea.

Aplicaţie
Biblia ne învaţă multe lucruri. 

Ne învaţă cum să trăim sănătos, 
cum să-i ajutăm pe cei din jurul 
nostru, să-i iubim aşa cum ne-a 
iubit Domnul Isus. El a fost gata 
să moară pentru păcatele noastre, 
pentru ca să putem trăi veşnic în 
cer, alături de El. Ce carte minu
nată este Biblia!

Să-I mulţumim lui Dumnezeu 
chiar acum pentru minunata Sa Carte!

Discuţii
Care sunt câteva lucruri pe 

care le-aţi putea face, atunci când 
Biblia vă cere să fiţi buni, blânzi, 
gata să ajutaţi, mulţumiţi, veseli?

Vă vin în minte nişte ocazii în 
care Domnul Isus a fost bun, blând, 
iertător, gata să ajute, voios, fericit?

Activitate
Faceţi exerciţii cu copiii, ca să 

poată povesti frumos despre Daniel 
în groapa cu lei. Propuneţi-le să po
vestească această întâmplare unui 
vecin sau unui prieten. Invitaţi-i 
pe copii să caute în Biblie şi alte 
povestiri despre oameni care şi-au 
arătat iubirea făcând sacrificii sau 
riscându-şi viaţa, povestiri din care 
să învăţăm cum să trăim fericiţi 
aici pe pământ, aşteptând reveni
rea Domnului Isus.
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